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Brunch

OKULISTI�NI PREGLEDI
Okvirji za o�ala �e od 29.90 EUR

KAMNIK

www.optika.si tel 01 839 7500Dragi bralci, prihodnja πtevilka 
Kamniπkega obËana bo izπla v Ëe-
trtek, 1. decembra. Rok za oddajo 
Ëlankov in fotografij je v petek, 25. 
novembra; zahvale in oglase pa lah-
ko oddate πe v ponedeljek, 28. novem-
bra, v uredniπtvu v Kamniku, Glavni 
trg 23 (stavba med obËino in sodiπ-
Ëem), tel.: 01/83 91 311, 041/662-450,  
e-naslov: sasa.mejac@siol.net.

Aktualno πtevilko Kamniπkega 
obËana lahko prebirate tudi v elek-
tronski izdaji na www.kamnik.si  
ali tam pobrskate po arhivskih πte-
vilkah.

V Juæni Karolini v Zdruæenih dræavah 
Amerike se je v torek, 14. novembra, za-
Ëelo svetovno prvenstvo v najteæji gasilski 
disciplini ∑ Firefighter Combat Callenge. 
Udeleæujejo se ga tudi gasilci iz PGD 
Moste iz obËine Komenda, ki so na letoπ-
njem evropskem tekmovanju operativnih 
gasilcev v najzahtevnejπem tekmovanju na 
svetu, ki je od 16. do 18. septembra po-
tekalo na Rudniku v Ljubljani, posegli po 
evropskem naslovu. 

Cestni in gorski kolesarji iz vse Slovenije so minulo nede-
ljo, 13. novembra, svoje moËi in spretnosti pomerili na tekmi 
ciklokrosa v Tunjicah. Atraktivna in zahtevna kolesarska 
disciplina, ki je v tujini zelo razvita, je v Sloveniji ob pojavu 
gorskega kolesarstva povsem zamrla pred dvajsetimi leti. 
Kolesarski navduπenci in trenerji (iz klubov Calcit Bike 
Team-GT, KK Sava Kranj, Radenska, Adria Mobil in KK 
Tropovci) so se odloËili za oæivitev ciklokrosa v obliki mini 
zimske serije treh do petih tekem.

Na prvi tekmi v Tunjicah se je na πtartu vseh kategorij 
zbralo presenetljivo veliko πtevilo cestnih in gorskih ko-
lesarjev. Lepo πtevilo gledalcev in navijaËev ob razgibani 

Kako najhitreje iz Kamnika v Ljubljano? Odgo-
vor na to vpraπanje je pred kratkim iskala ekipa 
portala Planet Siol.net. ≈Kdo bo prej v pisarni, na 
kolegij ob osmi uri zjutraj?« so vpraπali ob 6:40 v 
Kamniku. Sodelavci so za pot izpred stanovanjske-
ga bloka na Usnjarski cesti do redakcije v Ljubljani 
na Cigaletovi ulici 15 uporabili razliËna prevozna 
sredstva: avtomobil, park&ride, vlak, skuter, avto-
bus. 22,4 kilometrsko pot v Ljubljano je najhitreje 
≈zmogel« skuter v 38 minutah, kar je bilo nekako 
priËakovano, 43 minut pa je bilo potrebnih za pot 
z avtomobilom, medtem, ko so se javna prevozna 
sredstva izkazala za bistveno poËasnejπa, saj je v 
vsakem primeru potovanje z njimi zahtevalo veË 
kot uro Ëasa. Najcenejπa pot je s skuterjem in avto-
mobilom, Ëe seveda nimamo stroπka s parkiranjem, 
med javnimi prevoznimi sredstvi pa je najcenejπe 
potovanje z vlakom. 

Ali se KamniËani raje udobno 
vozimo z avtom ali in kako pogosto 
uporabljamo javna prevozna sred-
stev, ki bi se jih v prizadevanjih za 
naπe okolje in prometno razbreme-
nitev morali pogosteje posluæevati, 
smo spraπevali KamniËane ter v 
podjetju Kambus in v Slovenskih 
æeleznicah.

Voænja z osebnim avtomo-
bilom je res najudobneπa in 
najhitrejπa, vendar je tu treba 
upoπtevati πe stroπke nakupa in 
vzdræevanja avtomobila. Vlak je 
najcenejπi, a vozi le enkrat na 
uro. Na avtobusu je najbolj pe-
stro, med tednom se v Ljubljano 
lahko odpravimo z 69 avtobusi, 
kar pomeni, Ëe zamudiπ enega, 
kmalu pride drugi...

VeË na 4. strani.

V πportni dvorani O© Frana Albrehta se je v 
Ëetrtek, 10. novembra, uspeπno odvil celodnevni 
program Ne-odvisen.si, ki deluje pod Ëastnim po-
kroviteljstvom predsednika republike dr. Danila 
Türka. NE-ODVISEN.SI je πirok, vseslovenski 
druæbeno odgovoren program, ki otroke, mlado-
stnike in odrasle z razliËnimi pristopi in vsebinami 
ozaveπËa o razliËnih pasteh zasvojenosti (od drog, 
alkohola, cigaret, prekomerne uporabe interneta, 

Sejem smučarske opreme
 v telovadnici OŠ Toma Brejca Kamnik

sobota, 3. 12., od 9.00 do 18.00
nedelja, 4. 12., od 9.00 do 17.00

Na sejmu najdete vse za zimske radosti po ugodnih cenah.
Vstopnine ni!

Slovenski ciklokros po dvajsetih letih oæivel v Tunjicah
progi je spremljalo zanimivo tekmo, ki je postregla tudi z 
dramatiËnimi spopadi in zakljuËki. Kroæna proga je namreË 
potekala po razliËnih podlagah, premagati pa je bilo potreb-
no razliËne ovire, zato so kolesarji del proge morali preteËi 
ob kolesu, s kolesom preskoËiti ovire, na kratkih strmih 
vzponih pa so si morali kolo celo oprtati na ramo. 

Najbolj napet boj je potekal v Ëlanski konkurenci, kjer je 
v cilju slavil Luka Mezgec, odliËen cestni kolesar iz KK Sava 
Kranj. V objektiv smo ga ujeli pri spretnem premagovanju 
ene izmed preprek na progi ob sotekmovalcu Mateju Lovπetu 
iz KK Uni team. 

Fotoreportaæo o ciklokrosu v Tunjicah objavljamo na 9. strani.

Svetovni Firefighter Combat Challenge v Juæni Karolini

Gasilci iz Most  
branijo evropski naslov

Na tekmovanje v Ameriko je tokrat 
odπla deloma okrnjena ekipa. Evropske 
naslove bodo branili: posamiËno Tilen 
Brodar, v dvojicah Tilen Brodar in Ro-
man Koncilija, v æenskih dvojicah pa Tjaπa 
Koncilija in Tea Bizjak; vsi iz PGD Mo-
ste. Na svetovnem prvenstvu, ki poteka 
ta teden v Juæni Karolini (Myrtle Beach, 
SC), sicer sodeluje 650 tekmovalcev iz 25 
dræav sveta. 

VeË na 11. strani. 

O vsakodnevnih 
poteh iz Kamnika  
v Ljubljano

Otroci, mladostniki in starπi navduπeni nad programom Ne-odvisen.si

Za veËje zavedanje o pasteh zasvojenosti
iger na sreËo ...) in gradi na pozitivni samopodobi, 
mlade povezuje in jih usmerja v πportne in druge 
zdrave aktivnosti. 

V Kamniku so v program uspeπno vkljuËili pred-
πolske otroke in πolarje iz vseh πol kamniπke obËine, 
skupaj jih je bilo pribliæno tri tisoË. Celodnevno 
dogajanje pa je zaokroæil druæabni veËer za ciljno 
skupino odraslih z naslovom Nariπi svoj dan. 

VeË na 3. strani. 
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                             - Izdajatelj Bistrica, d.o.o., Kamnik, Ljubljanska cesta 3/a.
Odgovorna urednica Saπa MejaË, univ. dipl. ekon. Na podlagi mnenja 
Ministrstva za kulturo sodi Ëasopis med proizvode informativne narave. 
Medij Kamniπki obËan je vpisan v razvid medijev, ki ga vodi Ministrstvo 
za kulturo RS, pod zaporedno πtevilko 333. Kamniπki obËan izhaja dvakrat 
meseËno v nakladi 18.000 izvodov. Naslov uredniπtva: Kamnik, Glav-
ni trg 23 (zgradba med obËino in sodiπËem), tel.: 01/83-91-311, 
041/662-450, fax: 01/83-19-860, e-mail: sasa.mejac@siol.net Uradne 
ure: ponedeljek in petek od 9. do 15. ure, sreda od 9. do 12. in od 13. do 17. 
ure. NenaroËenih Ëlankov in fotografij ne honoriramo. GrafiËna priprava
in tisk Set d.d., 18. 11. 2011.

≈25. oktober leta 1991 je bil iz-
jemen dan, dan, ki je neizbrisno 
zaznamoval podobo Slovenije. Ta 
datum se je za veËno zasidral v na-
cionalno zavest slovenskega naro-
da in kot takega ga slavimo dvajset 
let pozneje. 25. oktobra 1991, na-
tanËno ob 23.45 uri, se je posled-
nji vojak poraæene Jugoslovanske 
armade vkrcal na malteπki trajekt 
VENUS in na trajekt JA PO-9, ki 
je tako dokonËno zapustila sloven-
sko ozemlje. To je bil le zakljuËek 
dobro naËrtovane in vodene za-
kljuËne operacije umikanja enot 
JA z obmoËja celotne dræave, ki je 
intenzivno potekala od 19. do 26. 
oktobra 1991. Danes se spominja-
mo odloËnosti, hrabrosti in uspeha 
pripadnikov slovenske milice in te-
ritorialne obrambe, ki so sodelovali 
v tej varnostni operaciji«, so bile 
besede Antona Pozveka, povezo-
valca slovesnosti v poËastitev 20. 
obletnice osamosvojitvene vojne 
in odhoda zadnjega vojaka JLA 
iz Slovenije, ki je potekala na 
kamniπki trænici, pripravili pa 
so jo obËina Kamnik, ObmoËno 
zdruæenje veteranov vojne za 
slovenijo Kamnik ∑ Komenda 
in Policijsko veteransko druπtvo 
SEVER Ljubljana.

KljuËne dogodke in aktivno-
sti na obmoËju takratne obËine 
Kamnik je povzel Zvone Logar, 

Slovesnost v poËastitev 20. obletnice osamosvojitvene vojne in odhoda zadnjega vojaka JLA iz Slovenije

25. oktober 1991 je bil izjemen dan

podpredsednik PVDS Ljublja-
na in komandir Postaje milice 
Kamnik v Ëasu osamosvojitvene 
vojne.

Slavnostni govornik æupan 
Marjan ©arec je dejal: ≈To se ni 
zgodilo πe nikoli prej v æalostni in 
tragiËni zgodovini slovenskega na-
roda, ni se zgodilo leta 1918, leta 
1945, zgodilo se je leta 1991. To 
je Ëasten dogodek, velik dogodek. 

Zgodovina je kronistka, ki piπe 
svojo zgodbo, dejstva, ne glede na 
to kako bi jih Ëlovek interpretiral. 
Iskrena hvala vsem policistom za 
njihovo Ëastno in hrabro delo. 
Vsem skupaj pa iskrene Ëestitke in 
æelim si, da bi tisto geslo SKUPAJ 
V VOJNI - SKUPAJ V MIRU velja-
lo in da bi se vse morebitne zamere 
in razlike med nami pozabile, kaj-
ti Slovenija je ena, takπno imamo, 

kakrπno bomo ustvarjali naprej, 
takπno bomo imeli!«

V kulturnem programu so 
nastopili trobilni kvartet Poli-
cijskega orkestra pod vodstvom 
Roberta Albrehta, moπki pevski 
zbor Solidarnost, recitatorka 
©CRM Kamnik in glasbena sku-
pina SEVER.

Janja Zorman Macura

ObËina Kamnik in Zveza druπtev ≈General Maister« vabita na sloves-
nost ob dræavnem prazniku, dnevu Rudolfa Maistra, ki bo v po-
nedeljek, 21. novembra, ob 18. uri v Domu kulture Kamnik.

Na slovesnosti bodo podeljena spominska priznanja za zasluge pri 
ohranjanju spomina na generala Rudolfa Maistra, ki jih bodo letos 
prejeli Prostovoljno gasilsko druπtvo Unec za vzorno negovanje 
spomina generala Rudolfa Maistra (vse od leta 1934), gospod Ni-
kolaj PinteriË za ustanovitev in uspeπno vodenje Druπtva general 
Maister Kamnik in gospod Rudi Vouk, odvetnik iz Dobrle vasi z 
avstrijske Koroπke, za prizadevanja ob postavitvi 71 dvojeziËnih 
tabel na juænem Koroπkem. 

Slovesnost ob dnevu Rudolfa Maistra 
≈Kamnik - Maistrovo mesto«

Slavnostni govornik bo æupan Marjan ©arec, na slavnostni pri-
reditvi pa bodo predstavniki druπtva general Maister Kamnik razvili 
prapor v poËastitev 7-letnice delovanja. V kulturnem programu 
bodo nastopil Pevski zbor ©olskega centra Rudolfa Maistra 
Kamnik, gledaliπka skupina Rudolfi ©CRM Kamnik, Moπki 
pevski zbor DKD Solidarnost in kvintet GRM. 

Pred slovesnostjo v Domu kulture Kamnik bo æupan Marjan ©a-
rec skupaj s predsedniki veteranskih organizacij ob 17. uri pred 
spomenik Rudolfa Maistra poloæil venec in se poklonil velikemu 
rojaku in borcu za severno mejo.

Izvorni pomen besede simpozij (simpozium) sestavljene iz predpone sim (s 
oz. z) in nadaljevanja pozion (piti) je skupno popivanje. V stari GrËiji je sim-
pozij predstavljal pojedino, ki so jo poæivljali poglobljeni govori in pogovori 
o Ëem pomembnejπem, recitiranje pivskih pesmi, plesi in igranje na flavto. Z 
besedo simpozij se danes poimenujejo zborovanja, na katerem strokovnjaki 
razpravljajo in se posvetujejo o doloËeni temi, izvorne dejavnosti simpozija 
pa so (razen morebiti flavte) pomaknjene v neuradni del programa. 

Kaj ob upoπtevanju vseh teh pomenov simpozija pripravljajo Pe-
rovljani oz. kaj lahko priËakujemo od prvega perovskega simpozija, 
ki se bo dogajal to soboto, 19. novembra, v ©olskem centru Rudolfa 
Maistra Kamnik s priËetkom ob 9. uri?

Prav gotovo druæabno in intelektualno razpravo o razliËnih perov-
skih temah; manjkali ne bodo niti jabolËnik, vino in kaj za na ælico, 
torej preprosta, a pravπnja perovska pojedina. Simpozij bo odprl 
nastop Ansambla za staro glasbo Glasbenega ateljeja Carl Orff pod 
mentorstvom mag. Bernarde Rakar. Pot v predavanja in razprave bo 
utrl slavnostni govornik Janez MajcenoviË. Na Perovo pri Grosup-

Na Perovem spet druæabno.  
Pa tudi intelektualno.

ljem bo udeleæence simpozija popeljal Marjan BoπtjanËiË. Dr. Niko 
Sadnikar se bo dotaknil izvora besede Perovo ter natresel πe nekaj 
svojih bogatih spominov na Perovo. Oæbej Vresnik bo poskrbel za 
to, da se bo v letu 2011 v uËilnicah 21 in 22 zaËutil utrip Perovega 
iz preteklosti, Marta Zabret pa bo opomnila na besede nekdanjega 
kamniπkega gimnazijskega profesorja francoπËine in latinπËine Ivana 
Zike o Perovem. Ivanka UËakar bo razvnela razmiπljanje o tem, kako 
se kamniπke Perovljane pravilno naslavlja. So Perovljani, PerovËani, 
Perovci ali ...? Teja HlaËer bo opisala obnovo Korenove domaËije z 
Zgornjega Perovega, Marjeta Humar pa eno najstarejπih perovskih 
hiπ, Mlinarjevo hiπo s Spodnjega Perovega. Simpozij o Perovem se 
bo zakljuËil ob 16. uri pri Groπanovi kmetiji na Kovinarski cesti 27 
z odkritjem spominske ploπËe sadjarju in drevesniËarju Francetu 
Lombergarju. ©e pred tem pa ga bosta kot Perovljana ter sadjarja in 
drevesniËarja predstavila Janez MajcenoviË in Katja Trotoπek.

Program simpozija, katerega pobudnica in vodja organizacijskega 
odbora je Marta Zabret, bo povezovala Marjeta Humar.

Kaj πe manjka perovskemu dogodku, ki se bo odvil tretjo novem-
brsko soboto, da ga bo moË poimenovati perovski simpozij? Morda 
le πe povabilo, da se ga udeleæi Ëim veË krajanov, Perovljanov!

Marta Zabret
Katja Trotoπek

©e v tem mesecu bo urejena cesta 
Hrib pri Kamniku 

Na obËinski cesti Hrib pri Kamniku so se priËela gradbena dela za uredi-
tev tega odseka, ki zajemajo zamenjavo tampona, ureditev odvodnjavanja 
meteorne vode in asfaltiranje voziπËa. Celotna sredstva za izvedbo investicije 
so zagotovili v KS Nevlje in krajani. Glede na terminski plan izvajalca Komu-
nalnega podjetja Kamnik d.d. bodo dela zakljuËena v novembru.

Novih 160 metrov ceste Studenca 
ZakljuËena je ureditev ceste Studenca v dolæini pribliæno 160 metrov. Iz-

vedena je bila zamenjava tampona, ureditev odvodnjavanja meteorne vode 
in asfaltiranje voziπËa. Celotna sredstva za izvedbo investicije, ki jo je izvedlo 
Komunalno podjetje Kamnik, so zagotovili krajani in KS. 

Za veËjo poplavno varnost 
©marËanov

Glede na ugodne vremenske razmere gradnja protipoplavnega nasipa 
ob Kamniπki Bistrici v ©marci intenzivno poteka. V kolikor bodo vremenske 
razmere ugodne, bodo dela po zagotovilih izvajalca Æurbi Team d.o.o. in 
nadzora zakljuËena πe v tem mesecu. V Ëasu gradnje je bilo potrebno ustrez-
no dopolniti projektno dokumentacijo, zato dela v tem Ëasu niso potekala. Z 
izgradnjo nasipa se bo na tem obmoËju bistveno izboljπala poplavna varnost, 
kar je glavni cilj tega projekta.

Kmalu dolgo æelen ploËnik ob cesti 
©marca-Noæice

ObËina Kamnik in Domæale sta na podlagi medsebojnega dogovora o 
sofinanciranju izgradnje ploËnika na obmoËju ©marce priËeli z gradnjo ploË-
nika na obmoËju naπe obËine. ObËina Kamnik je od lastnikov zemljiπË pri-
dobila ustrezna soglasja za gradnjo ploËnika v dolæini pribliæno 60 metrov 
ob dræavni cesti ©marca—Noæice, ki bo zakljuËena v novembru. Vrednost 
sofinanciranja obËine Kamnik znaπa pribliæno 13.000 evrov. 

Sanirano divje odlagaliπËe  
nad vasjo Studenca

Na osnovi razgovora s 
predstavniki Ekoloπkega 
druπtva EkO KaM v me-
secu septembru glede 
sanacije starih, obseæ-
nih in teæko dostopnih 
divjih odlagaliπË je bilo 
prejπnji teden uspeπno 
sanirano divje odlaga-
liπËe v gozdu nad vasjo 
Studenca.

S pomoËjo predsed-
nika krajevne skupnosti 
Sela se je obËinska upra-
va z domaËinom, ki ima 
ustrezno mehanizacijo, 
dogovorila, da razpadle 
avtomobile, gospodinj-
ske aparate in ostale 
odpadke izvleËe iz gra-
pe in jih odloæi na svo-
jem dvoriπËu. Podjetje 
Karbon d.o.o., ki ima 
dræavno koncesijo za 
odvoz odsluæenih vozil, 
je v prejπnjem tednu 
odpeljalo ostanke vozil, 
ostale odpadke pa je 
odpeljal Publicus d.o.o..

Sanacija tega divjega odlagaliπËa je primer dobrega sodelovanja med 
obËinsko upravo, ekoloπkim druπtvom in krajani.

Vrtec Pedenjped je potreben 
obnove

ObËinska uprava si je ogledala enoto Pedenjped VVZ Antona Medveda, 
ki je potrebna celovite obnove. V proraËunskem letu 2012 so za ta namen 
predlagana sredstva in ob zagotovitvi sredstev se bodo prenove lotili v pri-
hodnjem letu.

V znak spomina sta Matjaæ Ravnikar, predsednik odbora PVD Sever Kamnik, in Zvonko Cvek, pred-
sednik OZVVS Kamnik ∑ Komenda, na osrednjem spomeniku osamosvojitvene vojne odkrila πe zadnjo 
spominsko ploπËo, ki bo spominjala na aktivnosti policije v Ëasu osamosvojitvene vojne na obmoËju 
Policijske postaje Kamnik.

Kot so nam vËeraj sporoËili iz druæbe Velika planina, kjer poteka letni 
remont, je iz ©vice prispel kamion z opremo za novo strojnico (elektromotor, 
pogonsko kolo, reduktor,...). Oprema je æe na Zgornji postaji na planini, 
montaæa pa se bo zaËela v prihodnjih dneh

Kot smo æe poroËali, nihalka in sedeænica ne obratujeta, sanacijske aktiv-
nosti so v polnem teku, vsa dela potekajo v skladu s terminskim naËrtom. 
V podjetju Velika planina so polno zaposleni tudi z rednimi vzdræevalnimi 

Oprema za novo strojnico  
æe na planini

Pravilnik o enkratni denarni pomoËi za novorojence v obËini Kamnik (Ur.
l.RS, πt. 9/09) doloËa, da pomoË uveljavlja eden od starπev oziroma zakoniti 
zastopnik pod pogojem, da imata oba z novorojencem v Ëasu rojstva otrok/a 
stalno prebivaliπËe v obËini Kamnik. V primeru, da starπa æivita loËeno, uve-
ljavlja pravico do pomoËi tisti od starπev, pri katerem novorojenec æivi, pod 
pogojem, da imata oba z novorojencem stalno prebivaliπËe v obËini Kamnik. 
7. 10. 2011 je bila v Uradnem listu RS objavljena sprememba pravilnika. Ob-
Ëina Kamnik v skladu z varstvom osebnih podatkov ne poπilja veË obrazcev 
vlog s Ëestitkami na dom. Eden od starπev oziroma zakoniti zastopnik mora 
tako, Ëe æeli uveljavljati pravico do enkratne denarne pomoËi ob rojstvu 
otroka, vlogo vloæiti najkasneje 3 mesece po rojstvu otroka.

Obrazec vloge je dosegljiv na spletni strani obËine Kamnik (pod Vloge in 
obrazci) in v vloæiπËu obËine Kamnik.

Uveljavljanje pravice  
do enkratne denarne 
pomoËi ob rojstvu otroka

deli na sedeænici in vleËnicah, poteka pa tudi obnova elektroinπtalacije. Pre-
nove je v letoπnjem letu deleæna tudi OkrepËevalnica Zeleni rob, kjer so 
dogradili rezervoar za vodo, prenovljena je kopalnica (tuπ in straniπËe za 
osebje), manjπe prenove bo deleæna tudi kuhinja (pomivalni stroj, hladilnica, 
peËica,...). Na Zelenem robu poteka menjava streπne kritine iz πinkelnov in 
menjava oken v zgornjem nadstropju. GostiπËe je kljub remontu odprto in 
obratuje vsak dan med 9. in 16. uro, ob petkih in sobotah pa do 20. ure.

Vsa gradbena in vzdræevalna dela na Veliki planini potekajo skladno s 
terminskim naËrtom, po katerem naj bi bila dela konËana do 15. decembra 
2011; takrat pa se bo tudi uradno zaËela zimska sezona. Kljub remontu 
pa izvajajo vse programe, vkljuËno s πolskimi izleti in vodenimi ogledi, po-
udarjajo v druæbe Velika planina.
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Dodeljena sredstva za 
uËinkovito rabo energije  
in izrabo obnovljivih  
virov energije 

V skladu z razpisom za dodelitev sredstev obËinskega proraËuna za 
spodbujanje izvajanja ukrepov uËinkovite rabe energije in izrabe ob-
novljivih virov energije v letu 2011 bo ObËina Kamnik πe v tem mesecu 
38 upraviËencem dodelila skupaj 16.300 evrov, predvsem za vgradnjo to-
plotnih Ërpalk za pripravo tople vode, nekaj pa tudi za vgradnjo kurilnih 
naprav za ogrevanje na lesno biomaso, solarnih sistemov za ogrevanje 
vode in za toplotne Ërpalke za ogrevanje prostorov. 

Na osnovi sklepa o razpisu za dodelitev sredstev obËinskega proraËuna 
za spodbujanje izvajanja ukrepov uËinkovite rabe energije in izrabe ob-
novljivih virov energije v letu 2011 (objavljen v Kamniπkem obËanu 13. 
maja 2011 in na spletni strani obËine Kamnik), je bilo v razpisanem roku 
vloæenih 40 vlog. Dve vlogi nista izpolnjevali razpisnih pogojev in sta bili 
zavrnjeni, ostalim 38 prosilcem pa so bili 4. novembra poslani sklepi o 
dodelitvi nepovratnih sredstev oziroma subvencij. Za vsako vlogo je bila 
izraËunana najviπja vrednost nepovratnih sredstev, ki se lahko dodeli za 
posamezen ukrep, upoπtevajoË razpisne kriterije. NajveË vlog (22) se nana-
πa na vgradnjo toplotnih Ërpalk za pripravo tople vode, osem prosilcev je 
vloæilo vloge za dodelitev subvencij za vgradnjo specialnih kurilnih naprav 
za centralno ogrevanje na lesno biomaso, πest vlog je bilo vloæenih za 
vgradnjo solarnih sistemov za ogrevanje vode, πtiri vloge pa za toplotne 
Ërpalke za ogrevanje prostorov. Za subvencioniranje vgradnje sodobnih 
plinskih kondenzacijskih kotlov pa letos ni bila vloæena nobena vloga.

Kavarna Veronika Ëaka  
na novega najemnika

Zaradi drugaËnega, otrokom in 
mladostnikom vπeËnega pristopa 
k pereËemu problemu je æupan 
obËine Kamnik Marjan ©arec z 
veseljem podprl program, ki je 
skozi ves dan potekal v πportni 
dvorani Frana Albrehta. Polovico 
sredstev za izvedbo dogodka je 
prispevalo podjetje C&A Moda 
d.o.o., vodja podjetja za Slovenijo 
Saπa LeniË je namreË v ta namen 
æe junija æupanu Marjanu ©arcu 
izroËila vrednostni bon, polovico 
sredstev pa je prispevala ObËina 
Kamnik.

Strokovno vsebino programa 
NE-ODVISEN.SI sestavlja, dopol-
njuje in gradi mreæa priznanih 
slovenskih strokovnjakov iz raz-
liËnih podroËij kemiËnih in neke-
miËnih zasvojenosti ter zdravega 
naËina æivljenja. Dogodki progra-
ma NE-ODVISEN.SI so zavestno 
organizirani tako, da se v enem 
dnevu organizira in izvede pro-
gram za vse generacije (najmlajπi, 

Mobilna presejalna enota DORA 
se iz Kamnika seli v Domæale

VËeraj, je mobilna presejalna enota DORA zakljuËila svoje delovanje v 
Kamniku. Mobilna enota je na Glavnem trgu v Kamniku zaËela delovati 
29. marca, v sredini junija pa se je preselila na dvoriπËe pred Dom kulture 
Kamnik, od koder jo bodo jutri odpeljali v Domæale.

V obdobju sedmih mesecev je bilo na slikanje povabljenih 8.565 æensk 
iz obËin Kamnik, Komenda, Vodice in delno iz obËine Mengeπ. Slikanja se 
je udeleæilo 5.738 oziroma 67 odstotkov povabljenih æensk.

Dræavni presejalni program za raka dojk DORA omogoËa vsem æenskam 
med 50. in 69. letom pregled z mamografijo na vsaki dve leti, in sicer 
z vnaprejπnjim vabljenjem. Æenske, ki ustrezajo merilom za udeleæbo v 
programu DORA, bodo z Onkoloπkega inπtituta Ljubljana prejele pisno 
vabilo, na katerem bosta æe doloËena datum in ura pregleda. V program 
pa se lahko naroËijo tudi same, Ëe ustrezajo merilom (starostno obdobje 
in stalno prebivaliπËe v Osrednjeslovenki regiji in Zasavju), in sicer tako, 
da pokliËejo telefonsko πtevilko: 01 5879 561, vsak dan od 9.00 do 11.00 
ure, ali piπejo na elektronski naslov:  dora@onko-i.si .

Za sodelovanje v programu DORA æenske ne potrebujejo napotnice.

Osrednja mestna kavarna Veronika kljub svoji tradiciji in lokaciji v sredi-
πËu mesta oËitno ni zanimiva za gostince. Po predËasni odpovedi najemne 
pogodbe s strani Term Snovik, ki so na podlagi pogodbe z obËino Kamnik 
zadnja tri leta upravljali s kavarno Veronika (do leta 2008 je bil vrsto let 
najemnik Florjan Mlakar), je obËina pred Ëasom objavila razpis, s katerim 
iπËe novega najemnika Kavarne Veronika. V Ëetrtek, 10. novembra, je 
potekalo javno odpiranje ponudb za izbiro najugodnejπega ponudnika 
za najem prostorov kavarne Veronika. V razpisnem roku je na naslov ob-
Ëine prispelo sedem ponudb. Javnega odpiranja ponudb so se udeleæili 
vsi ponudniki, veËina je æe poznanih kamniπkih gostincev. Komisija za 
oddajanje poslovnih prostorov v najem bo v tem tednu presodila, Ëe vsi 
ponudniki izpolnjujejo razpisne pogoje. Med popolnimi ponudbami bo 
komisija izbrala najugodnejπega ponudnika na podlagi razpisnih krite-
rijev, kjer sta v ospredju ponujena viπina najemnine in obseg oz. πtevilo 
ur spremljajoËega kulturnega programa, ki naj bi se, tako kot pred leti, 
odvijal v kavarniπkih prostorih.
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Otroci, mladostniki in starπi navduπeni  
nad programom Ne-odvisen.si

V πportni dvorani O© Frana Albrehta se je v Ëetrtek, 10. novembra, 
uspeπno odvil program Ne-odvisen.si, ki deluje pod Ëastnim pokrovitelj-
stvom predsednika republike dr. Danila Türka. NE-ODVISEN.SI je πi-
rok, vseslovenski druæbeno odgovoren program, ki otroke, mladostnike 
in odrasle z razliËnimi pristopi in vsebinami ozaveπËa o razliËnih pasteh 
zasvojenosti (od drog, alkohola, cigaret, prekomerne uporabe interneta, 
iger na sreËo ...) in gradi na pozitivni samopodobi, mlade povezuje in jih 
usmerja v πportne in druge zdrave aktivnosti

mladostniki, odrasli), kar dosega 
veËjo uËinkovitost, saj je naËrtno 
organiziran tako, da sproæi med-
generacijsko komuniciranje.

Tako je bilo tudi v Kamniku. 
V program smo uspeπno vkljuËili 
predπolske otroke in πolarje iz vseh 
πol kamniπke obËine, skupaj jih je 
bilo pribliæno tri tisoË. ZaËeli so 
uËenci II. triade. Dobrodoπlico in 
pouËen dan jim je zaæelel rav-
natelj O© Frana Albrehta Rafko 
Lah, nato pa sta besedo pre-
vzela voditelja programa Bojan 
Kodelja, ustanovitelj in direktor 
podjetja IMC, d.o.o., druæbe za 

kakovost komunikacij in sousta-
novitelj ZAVODA 7, oblikovanje 
in izvajanje druæbeno odgovor-
nih programov, in Miha Kram-
li. UËenci so si najprej ogledali 
video strip ≈Zarja in Svit s pri-
jatelji« in se seznanili s petimi 
zgodbami, in sicer o sprejemanju 
samega sebe, odgovornosti, pasteh 
zasvojenosti, prostem Ëasu in me-
dosebnih odnosih. Nato je stekel 
sproπËen pogovor, kjer so uËenci 
aktivno sodelovali in predstavili 
svoj vidik do prikazanih zgodb 
oziroma tem.

Program za predπolske otroke 
in otroke I. triade smo zaradi ve-
likega πtevila otrok razdelili na 
dva dela. Male nadobudneæe je z 
video walla pozdravil kuæek Jaka 
in jim skozi pouËno interaktivno 
predstavo ≈Jaka iπËe nov dan« 
spregovoril o zdravju, igri, knji-
gi, odgovornosti in medosebnih 
odnosih. Dvorana se je πibila od 
otroπkih idej, petja in smeha.

UËence III. triade je nagovoril 
æupan Marjan ©arec, jih opozo-
ril na pasti odraπËanja in izrazil 
æeljo, da jih bo pridobljeno zna-
nje popeljalo do pravih poti v 
æivljenju. Moderatorja Bojan in 
Miha sta æupanove besede pod-
krepila πe na vizualen naËin in 
skupaj z uËenci so ustvarili po-
uËno zabaven program na tema-
tiko znanih in neznanih dilerjev, 
kemiËne in nekemiËne zasvojeno-
sti, varne uporabe raËunalnika, 
vrednosti pozitivne naravnanosti 
in zdravih medsebojnih odnosov 
ter prijateljstva. Kot je pove-

dal Miha Kramli, vodja Centra 
za zdravljenje odvisnosti Nova 
Gorica, Ëlovek, ki je veË kot 
eno leto zasvojen z drogo, ne 
ozdravi veË, lahko pa abstinira, 
da je droga inteligentna, zato na 
zaËetku nagrajuje, na koncu pa 
potepta, zasvojeni postanemo 
po 3 do 7 dneh uæivanja droge. 
Tako uËenci III. triade kamniπkih 
πol kot tudi kamniπki srednjeπolci 
so z zanimanjem spremljali in 
komentirali opisane primere in 
uæivali ob izjavah o odvisnosti in 
zasvojenosti znanih Slovencev ∑ 
radijskega voditelja Mihe ©alehar-
ja, pevca skupine Siddharta Tonija 
MegliËa, igralca Jurija Zrneca, pev-
ca Vlada Kreslina ter informacijske 
pooblaπËenke Nataπe Pirc Musar.

Druæabni veËer ≈Nariπi svoj 
dan« zaokroæil celodnevno do-
gajanje

Program NE-ODVISEN.SI smo 
sklenili s programom za ciljno 
skupino odraslih. Interaktivno 
voden druæabni veËer ≈Nariπi svoj 
dan« za starπe se je priËel ob 19. 
uri. Uvodne besede je udeleæen-
cem namenil æupan Marjan ©arec, 
ki je pohvalil izredno zanimanje 
tako πol, vrtcev kot tudi starπev 
otrok o problematiki razliËnih 
pasti zasvojenosti in odvisnosti 
ter dodal: ≈V æivljenju ni bliænjic, 
vsako stvar je treba doæiveti po tisti 
poti, ki ti je dana, ko je za to Ëas. Ne 
pozabimo, da smo lahko drug dru-
gemu vrednota, da ni vse v denarju. 
»e bomo naπli drug drugega, nam 
bo kljub krizi prijetneje«. 

Sledil je pogovor med stro-
kovnjaki - Vlasto Nussdorfer, uni-
verzitetno diplomirano pravnico, 
viπjo dræavno toæilko na Vrhovnem 

dræavnem toæilstvu RS, predsednico 
druπtva Beli obroË Slovenije in pred-
sednico Kluba z razlogom ∑ Janine 
Slovenke, Mihom Kramlijem, univ. 
dipl. teologom in vodjem Centra za 
zdravljenje odvisnosti Nova Gorica, 
ter Aleπem Bartolom, kriminalistom 
- ki so s primeri iz prakse spre-
govorili polni dvorani starπev o 
medosebnih odnosih, usklajeni 
vlogi starπev in postavljanju meja 
v vzgoji otrok ter kemiËne in ne-
kemiËne zasvojenosti. Druæabni 
veËer je bil obogaten tudi z video 
humorjem filmskega in gledali-
πkega igralca Jurija Zrneca. 

»e povzamemo, so strokovnja-
ki starπem na srce poloæili, da je 
potrebno graditi na medsebojnih 
odnosih tako med partnerjema 
kot v druæini, da so starπi tisti, 
ki postavljajo meje otroku in ne 
otrok starπem, da so otroci pre-
veË izpostavljeni pretirani upora-
bi raËunalnika in na drugi strani 
premalo fiziËno aktivni, kar se 
kaæe v poveËanem πtevilu obole-
lih otrok, ter da so se kriminalna 
dejanja zaradi uæivanja drog v 
zadnjem letu v obËini Kamnik 
poveËala za 70 do 80 odstotkov.

Ob aktivnem sodelovanju 
vseh ∑ strokovne ekipe progra-
ma, ravnateljic in ravnateljev ter 
uËiteljev in uËiteljic osnovnih πol, 
vzgojiteljic vrtcev, starπev in se-
veda otrok kamniπke obËine, ki 
so pokazali izredno zanimanje 
za problematiko zasvojenosti, je 
program Ne-odvisen.si v Kamni-
ku pritegnil pozornost in dobro 
uspel.

JANJA ZORMAN MACURA
Odnosi z javnostmi,  

obËina Kamnik

Iz Agencije za turizem in podjetniπtvo 
Kamnik so nam sporoËili, da bo drsaliπËe 
na Glavnem trgu v Kamniku ponovno od-
prlo svoja vrata v soboto, 3. decembra, ob 
16. uri. Za zabavni program bodo poskr-
bele Ëlanice Druπtva kamniπkih maæoretk 
Veronika in Otroπki pevski zbor VrabËki 
pod vodstvom zborovodkinje Marine 
Aparnik, drsalno sezono pa bo z nago-
vorom odprl æupan Marjan ©arec. 

Vsak dan do nedelje, 22. januarja, boste 
lahko drsali ob glasbi iz ozvoËenja, ob 
Ëetrtkih popoldne in sobotah dopoldne 
pa bo organizirana πola drsanja za naj-
mlajπe. 

V torek, 13. decembra, bo v okviru No-
voletnega bazarja, ki ga Agencija pripravlja 
skupaj z VVZ Antona Medveda, otroke na 
drsaliπËu obiskal Dedek Mraz. Ob drsaliπËu 
bo tudi tokrat gostoval BoæiËno novoletni 
sejem. Od leta 2011 pa se bomo poslovili 
z æe tradicionalno novoletno zabavo, tokrat 
z ansamblom Trio ©pica.

Spet bomo drsali na Glavnem trgu!
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Anketa: vsakodnevne poti iz Kamnika v belo Ljubljano

SproπËeno na avtobus, 
ceneje na vlak ali udobno 
z avtom v Ljubljano

Ali se KamniËani raje udobno usedejo v avto ali se pustijo peljati? Vo-
ænja z osebnim avtomobilom je res najudobneπa in najhitrejπa, vendar je 
tu treba upoπtevati πe stroπke vzdræevanja avtomobila. Vlak je najcenejπi, 
a vozi le enkrat na uro. Na avtobusu je najbolj pestro, med tednom se v 
Ljubljano lahko odpravimo z 69 avtobusi, kar pomeni, Ëe zamudiπ enega, 
kmalu pride drugi...

Barbara (51 let) se dnevno vozi v sluæbo v Ljubljano z avtobusom, saj ima 
najbliæjo avtobusno postajo le 3 minute oddaljeno od doma. Njen delovnik 
poteka v dopoldanski in popoldanski izmeni, tako da se na avtobus odpravi 
ob razliËnih urah. Voænja ji hitro mine, ima delavsko meseËno vozovnico, 
kajti tako nekaj prihrani. Njena sluæba je v centru Ljubljane, ne predstav-
lja si, da bi se z avtomobilom vozila v Ljubljano, kajti iskanje parkirnega 
prostora je zamudno, ta Ëas raje nameni prebiranju Ëasopisa ali dremanju 
na avtobusu. »e bi vozilo parkirala na plaËljiv parkirni prostor, bi meseËno 
potroπila preveË denarja. Vozovnice LPP-ja ne uporablja, saj se pred in po 
sluæbi rada malce sprehodi, pri tem pa naredi πe nekaj koristnega zase, kar 
dnevno skoraj zadosti njeni potrebi po gibanju. Za pot v sluæbo in nazaj 
porabi pribliæno dve uri in pol.

Zala (17 let) obiskuje srednjo πolo v Ljubljani, kamor se vozi z avtobusom. 
Ima letno dijaπko vozovnico, prevozov LPP-ja se posluæuje zelo poredko. 
Za pot od doma do avtobusne postaje potrebuje 5 minut, 1 uro preæivi na 
avtobusu, potem pa ima πe 15 minut hoje do πole. Na avtobusu pogosto spi, 
vËasih pa se tudi uËi. Kadar se v popoldanskem Ëasu ali za vikend odpravi 
v Ljubljano ravno tako uporabi avtobus ali pa jo kdo pelje z avtomobilom. 
Taksija se na omenjeni relaciji πe ni posluæila, saj pravi, da se vedno najde 
cenejπi πofer.

Marija (65 let) se je v Ljubljano odpravila zaradi obiska zdravnika. Upora-
bila je avtobusni prevoz, saj se z osebnim avtomobilom sama ne upa peljati 
v Ljubljano. Meni, da so ceste v Ljubljani prepolne in preveË kroæiπË, ki jih v 
Ëasu, ko je ona opravljala vozniπki izpit, ni bilo. Z osebnim avtomobilom se 
najpogosteje odpravi v trgovino ali pa na krajπe poti v bliæini doma. Doda, 
da so avtobusne vozovnice drage, prav tako tudi parkirni prostori, tako v 
Kamniku kot v Ljubljani.

Tjaπa (23 let) je πtudentka na filozofski fakulteti in se v Ljubljano vozi z 
vlakom. Pot od doma do postaje ji vzame 7 minut Ëasa, 45 minut preæivi 
na vlaku, zatem pa jo Ëaka πe 25 minut hoje. Najraje se odpravi na direktni 
vlak ob 8.04 iz Kamnika (ki je v Ljubljani v samo 30 minutah), ter ob 16.45 iz 
Ljubljane, vendar ji urnik tega vselej ne dopuπËa. Za sprehod od æelezniπke 
postaje do fakultete porabi ravno toliko Ëasa, kot Ëe bi se posluæila LPP-ja. 
Na vlaku ponavadi bere, se uËi ali dela domaËo nalogo. VeËkrat se tudi za-
bava ob posluπanju drugih potnikov. Pot ji hitro mine, πe posebno takrat, 
ko na vlaku sreËa znance, s katerimi pokramlja. Kolesa na svoji vsakodnevni 
poti ne uporablja, ima pa soπolce, ki se po Ljubljani vozijo s kolesi. VeËina 
jih uporablja stara kolesa, ki jih Ëez noË priklenijo v okolici postaje, zjutraj 
pa odhitijo do fakultete in potem nazaj na postajo. Z avtobusi ne potuje, saj 
meni, da so poËasni, da se prepogosto ustavljajo zaradi gneËe, semaforjev, 
itd. ter da ima avtobus na omenjeni relaciji preveË postankov. ObËasno se 
na poti v Ljubljano pridruæi svoji mami ali prijateljici, ki se v Ljubljano vozita 
z avtomobilom, vendar so njihovi urniki zelo razliËni.

Urπa (28 let) je zaposlena v ljubljanskem KliniËnem centru. V Ljubljano 
se najveËkrat odpravi z osebnim avtomobilom, saj je tako najbolj udobno. 
VπeË ji je, da se zjutraj æe v domaËi garaæi usede v avto. Za voænjo v eno smer 
porabi okoli 40 minut. Pogosto ima precejπnje teæave z iskanjem parkirnega 
prostora, vendar pa kot pravi: ≈Za moj avtek se vedno najde parkirni pros-
tor, vËasih prej, drugiË kasneje«. Zgodilo se je æe, da je zaradi nepravilnega 
parkiranja na vetrobransko steklo dobila obvestilo redarstva, vendar je to 
bolj poredko. Najteæje parkirni prostor najde takrat, ko ima sluæbo popol-
dne, najlaæje pa takrat, ko dela ponoËi. VËasih se posluæi tudi parkiranja v 
bliænjem BTC-ju, zatem pa se odpravi na mestni avtobus. Ob tem doda, da 
so stroπki parkiranja v Ljubljani zelo visoki in ter da bi bila najbolj sreËna, 
Ëe bi imela svoj parkirni prostor. ObËasno na poti v Ljubljano pobere v Dom-
æalah sodelavko, saj tako prihranita nekaj denarja, poiskati morata le eno 
parkiriπËe, pa πe Ëas hitreje mine.

Anæe (18 let) obiskuje srednjo πolo v Ljubljani, najveËkrat se pelje z vlakom, 
vËasih tudi z avtobusom. »as na vlaku mu hitro mine, najveËkrat tam od so-
πolke prepiπe domaËo nalogo ali pa se zabava s soπolci. Ob petkih zveËer se 
pogosto odpravi v Ljubljano na æur, tudi takrat najveËkrat z vlakom (ob 20.21 
ali 21.22), iz zabave pa se vrne ali z zadnjim avtobusom ali pa s taksijem. Za 
taksi porabi okoli 20 do 25 evrov, vendar so ponavadi trije ali πtirje potniki, ki 
si stroπek prevoza porazdelijo, pa πe ura jih ne priganja in se lahko iz Ljubljane 
vrnejo tudi sredi noËi. Pogreπa noËni avtobus ali pa noËni vlak, saj zadnji vlak 
iz Ljubljane v Kamnik odpelje ob 20.15. O souporabi kolesa ni nikoli razmiπljal, 
vendar pravi, da se mu ideja ne zdi slaba in bo o njej razmislil, vendar naj-
verjetneje spomladi, ko bodo temperature temu bolj naklonjene.

Miran (38 let) ima sluæbo na MikloπiËevi, zato je pot z vlakom hitrejπa, 
cenejπa in enostavnejπa. Zjutraj do Ljubljane prebere æurnal24 ali pa Delo. 
Na vlak se odpravi ob 6.45, iz Ljubljane pa se vraËa ob 16.45, z direktnim 
vlakom, kar mu ≈vzame« le trideset minut Ëasa. Do æelezniπke postaje ima 
10 minut, tako od doma, kot tudi do sluæbe. ObËasno se v sluæbo odpravi 
z avtomobilom, ki ga parkira na parkiriπËu za Ljubljansko æelezniπko po-
stajo, kjer odπteje 2 evra. Doda, da je parkiriπËe pogosto zasedeno, zato 
se v Ljubljano raje odpravi z vlakom. V primeru, Ëe bi imel sluæbo na drugi 
lokaciji, kjer imajo parkirne prostore, bi se v Ljubljano zagotovo vozil z avto-
mobilom, saj je voænja bolj udobna, Ëlovek pa je bolj mobilen in se spotoma 
lahko πe kje ustavi. 

Pogovarjala se je POLONA GRAHEK

Odgovor na to vpraπanje je pred kratkim iskala ekipa portala Planet Siol.
net. ≈Kdo bo prej v pisarni, na kolegij ob osmi uri zjutraj?« so vpraπali ob 
6:40 v Kamniku. Sodelavci so za pot izpred stanovanjskega bloka na Us-
njarski cesti do redakcije portala v Ljubljani na Cigaletovi ulici 15 uporabili 
razliËna prevozna sredstva: avtomobil, park&ride, vlak, skuter, avtobus. 
Æeleli so ugotoviti, katera pot iz Kamnika v Ljubljano je v danih razmerah 
najhitrejπa. 22,4 kilometrsko pot v Ljubljano je najhitreje ≈zmogel« skuter 
v 38 minutah, kar je bilo nekako priËakovano, 43 minut pa je bilo potrebnih 
za pot z avtomobilom, medtem, ko so se javna prevozna sredstva izkazala 
za bistveno poËasnejπa, saj je v vsakem primeru potovanje z njimi zahtevalo 
veË kot uro Ëasa.

Najcenejπa pot je s skuterjem in avtomobilom, Ëe seveda nimamo stroπka 
s parkiranjem, med javnimi prevoznimi sredstvi pa je najcenejπe potovanje 
z vlakom. 

Ciril Komotar je sedel v avtomobil in po toËno 40 minutah parkiral 
na sluæbenem parkiriπËu, tri minute zatem je æe pregledoval elektronska 
sporoËila za svojo pisalno mizo. Na poti je πlo oËitno dokaj tekoËe, stal 
je dvakrat po minuto pred Mengπem in πest minut pri vkljuËevanju z 
obvoznice na Dunajsko cesto pri WTC-ju. Za voænjo s porabo 6,2 l/100 
km je porabil 1,8 evra za dizelsko gorivo.

Andraæ Kopitar je ravno tako sedel v avto, a na tomaËevskem kroæiπËu 
zapeljal v garaæno hiπo Stoæic in izkoristil sistem park&ride. Na mestni 
avtobus πtevilka 13 je sedel po toËno 40 minutah poti, na avtobusnih 
zaslonih bral novice, v pisarni pa je kavo srkal 23 minut pozneje, skupni 
Ëas poti je bil torej uro in tri minute. Za 18 kilometrov avtomobilske 
voænje s porabo 5,9 l/100 km je odπtel 1,4 evra za dizelsko gorivo in 2,4 
evra za parkiranje in avtobus.

Aleπ »rnivec se je toplo oblekel in sedel na 125-kubiËni skuter. V pisar-
no je prispel prvi, saj se je varno vozil mimo kolon, v katerih sta obstala 
Ciril in Andraæ. Za pot je tako porabil toËno 38 minut, pet minut manj 
kot Ciril v avtomobilu, ta Ëas pa je seveda porabil za slaËenje motoristiËne 
obleke in pripravo toplega Ëaja za ogretje prezeblega telesa. Za voænjo s 
trilitrsko porabo je oπtel 91 centov.

Gregor PavπiË se je 9 minut sprehajal do æelezniπke postaje, tam pet 
minut Ëakal na vlak. Jutranje novice je pregledal na svojem mobilnem 
telefonu kar med voænjo na vlaku in nasploh potoval silno udobno, brez 
gneËe na vlaku. Voænja ga je stala 2,44 evra, za voænjo pa je namesto 
po voznem redu predvidenih 43 minut porabil 46 minut. Da je sedel za 
svojo pisalno mizo, je nato porabil πe sedem minut, tako da je bil skupni 
Ëas poti 1 uro in 2 minuti (z odπtetimi petimi minutami za nepotrebno 
Ëakanje na postaji).

Miha Merljak se je tri minute sprehajal do avtobusne postaje, tam na 
avtobus Ëakal 17 minut. Voænja je bila zaradi kar dvajsetih postankov silno 
pestra. Do Mengπa se je avtobus tako napolnil, da je zmanjkalo prostih 
sedeæev, potniki so bili predvsem dijaki. V Trzinu so sreËali avtobus, ki 
je iz Kamnika odpeljal ob 6.45 in namesto skozi Mengeπ peljal skozi 
Domæale. Ta avtobus je nato Mihovemu avtobusu veËkrat speljal potnike, 
zato je ta nehal ustavljati na postajah (dvakrat se je zato iz zadnjega dela 
zasliπalo ≈Vraaaataaa!«). Namesto po voznem redu predvidenih 45 minut 
je Miha za pot porabil eno uro in na cilj prispel zadnji. 

Kot sta na portalu zapisala Gregor PavπiË in Miha Merljak, bi se raz-
merja med prevozi precej verjetno spremenila ob drugaËnih urah odhoda 
od doma. »e bi avtomobilist πel od doma pozneje, bi najverjetneje zaradi 
veËje gostote prometa porabil veË Ëasa, tvegal prihod ob osmi uri in 
zato vozil bolj stresno. NaËeloma se sicer vozniki iz Kamnika vozijo tudi 
skozi Domæale ali skozi Vodice, pri Ëemer menda nobena od teh poti 
ni optimalna, saj slej ko prej naletijo na zastoj na avtocesti oziroma na 
Celovπki cesti v Ljubljani.

Park&rider ne bi smel kreniti pozneje, saj bi zamudil. Skuteristu bi 

Planet se spreminja, pomemben del podnebnega problema povzroËa pro-
met, ki v ozraËje izpuπËa vse veË toplogrednih plinov. »eprav se radi udobno 
vozimo z avtomobilom, nas strokovnjaki opozarjajo, da je potrebno spre-
meniti navade in uporabiti alternative — javna prevozna sredstva. Za krajπe 
razdalje sta najboljπi izbiri kolo ali peπaËenje, kajti z avtomobilom porabimo 
veË Ëasa kot s kolesom ali javnim prevozom. Pogosto imamo obËutek, da 
kolo ali javni potniπki promet nista tako udobna kot avtomobil, vendar pa 
je ta obËutek lahko varljiv. Promet prispeva skoraj petino slovenskih emisij 
toplogrednih plinov in prispevek iz leta v leto naraπËa. Ravno tako naraπËa 
raba avtomobila, medtem ko πtevilo potnikov v javnem potniπkem prometu 
upada. Preverili smo koliko potnikov dnevno potuje iz Kamnika v Ljubljano, 
koliko Ëasa porabijo za transport, ter v katerem letnem Ëasu je opaziti naj-
veËja odstopanja...

S kamniπkimi avtobusi se vozi najveË dijakov in 
πtudentov, veË potnikov prepeljejo v zimskem Ëasu

Direktorica Kam Busa Sonja Zore je povedala, da so njihovi avtobusi v 
oktobru iz Kamnika v Ljubljano prepeljali 7891 potnikov (upoπtevani so 
potniki, ki vstopijo na postajah od AP Kamnik do Duplice ter se peljejo 
do Ljubljane in izstopijo od »rnuË do Ljubljane). Sicer pa so v oktobru 
na relaciji Kamnik-Ljubljana pripeljali 16.947 potnikov, ki vstopijo v 
Kamniku (od postaje na AP do Duplice) in se peljejo proti Ljubljani ter 
izstopajo na razliËnih postajah. Avtobusi so najbolj polni ob konicah. 
Jutranja konica je med 6.30 do 8.30 uro, popoldanska konica pa med 
13.30 in 16.00 uro. 

precej koristilo, Ëe bi πtartal pozneje, predvsem zaradi jutranjih tem-
peratur. Avtobusar bi moral izbrati avtobus, ki iz Kamnika odpelje ob 
6.30. Na vlak bi se lahko odpravili pet minut pozneje in se tako izognili 
Ëakanju na postaji.

O investicijah v æelezniπko omreæje, veËja frekvenca voæenj in 
manj postajaliπË

Glede investicij v æelezniπko omreæje je za portal Planet siol.net kam-
niπki æupan Marjan ©arec povedal: ≈Ocenjujemo, da bi elektrifikacija 
obstojeËega tira stala veË kot 17 milijonov evrov, pri Ëemer bi se vozni 
Ëas skrajπal za pet minut. Gradnja dodatnega tira bi Ëas skrajπala za pet 
minut, investicija pa bi znaπala okrog 90 milijonov evrov. Krajπi vozni Ëas 
bi bilo mogoËe doseËi z elektrifikacijo in rekonstrukcijo proge za viπje 
hitrosti. Nobena od razliËic kratkoroËno ni uresniËljiva«.

V Kamniku zato raje razmiπljajo o poveËanju frekvence voænje vlakov, 
zmanjπanju πtevila postajaliπË, na katerih se vlak ustavi in podaljπanju 
vlakovnih kompozicij. ≈Moænost poveËanja frekvence je relativno majhna, 
saj je æe zdaj izkoriπËenost prepustne moËi proge 89-odstotna,« nada-
ljuje ©arec. Manjπe πtevilo postaj, na katerih se vlak ustavi, bi πtevilnim 
potnikom oteæilo dostop do njega, oviri za podaljπevanje kompozicij pa 
sta nezadostno πtevilo razpoloæljivih kompozicij in neustrezna dolæina 
peronov na postajah. ≈Zmogljivosti bi lahko poveËali z nakupom dvo-
nadstropnih vagonov. Neodvisno od vrste reπitve problema pa je jasno, da 
je ta bolj kot od obËine Kamnik odvisna od Slovenskih æeleznic oziroma 
dræave,« dodaja ©arec.

Hitra avtobusna linija?
Glede avtobusnih prevozov kamniπki æupan pojasnjuje, da teæava ni 

pogostost, temveË Ëas potovanja. Ta v Ëasu prometnih konic realno znaπa 
tudi veË kot eno uro. Najlaæja reπitev bi bila uvedba tako imenovane hitre 
linije s postanki samo v Kamniku, Mengπu, na eni postaji v Trzinu in 
na vseh postajaliπËih v Ljubljani. ≈Ta linija naj bi bila za okrog 15 minut 
hitrejπa od zdajπnje«, razlaga ©arec, ki se zaveda tudi potrebe ureditve 
ustreznih parkiriπË na postajah (za avtomobile in kolesa), moænosti prevo-
za lastnega kolesa z vlakom in krajπanja Ëasa pri vstopanju na avtobus.

Pomisleki:
Skuter je torej najcenejπi, park&ride najdraæji, avtomobil najbolj udo-

ben, na vlaku najbolj koristno porabimo Ëas, na avtobusu pa se najveË 
dogaja. Vse lepo in prav, toda ...

Oddaljenost od postajaliπË javnega prevoza
Celotna slika se v hipu spremeni, Ëe smo od postajaliπË javnega pre-

voza bolj oddaljeni, za veË kot samo le nekaj peπ-minut. »e bi se recimo 
morali do avtobusne ali æelezniπke postaje peljati z avtomobilom in bi tam 
morali parkirati (vsakodnevno celodnevno parkiranje na kamniπki avto-
busni postaji æe brez stroπka uporabe avtomobila voænjo za avtobusom 
podraæi za 50 EUR na mesec).

Delo zunaj strogega srediπËa Ljubljane?
Slika se spremeni tudi, Ëe v Ljubljani delamo kje drugje kot v strogem 

srediπËu, se pravi, Ëe potrebujemo tudi mestni prevoz. V tem primeru 
Kamnik kaj hitro postane preveË oddaljeno mesto, pa ne zaradi 34 evrov 
za meseËno vozovnico za LPP, ampak predvsem zaradi prebitega Ëasa na 
avtobusih. Dobra ura primestnega ≈avtobusanja« in πe vsaj polurno mestno 
≈avtobusanje« naËnejo æivce πe tako potrpeæljivega KamniËana.

Eni paË morajo z avtomobilom
Nekateri preprosto nimajo druge izbire kot uporabo avtomobila. Sploh 

ker so neposredni stroπki uporabe 
avtomobila dokaj nizki, v primeru 
delitve stroπkov na veË potnikov pa 
πe toliko bolj. Toda uporaba avto-
mobila je razmeroma ugodna reπitev 
le ob upoπtevanju samo neposred-
nih stroπkov. NamreË, medtem ko 
se raËunanje stroπkov avtobusa in 
vlaka konËa z nakupom meseËne 
vozovnice, pri avtomobilu dodat-
nim stroπkom ni ne konca ne kraja. 
Æe samo s priπtetjem stroπka par-
kiranja avtomobila lahko postane 
vsakodnevna raba avtomobila zgolj 
za potrebe prevoza na delo povsem 
nesmiselna. 

Ob dragih stroπkih lastniπtva 
avtomobila je gorivo 
zanemarljiv stroπek

V testu so uporabili razmeroma 
varËna dizelsko gnana avtomobila, 
bolj potratna vozila pa lahko stroπke 
goriva hitro dvignejo za dobra pol 
evra na voænjo, evro na dan, dvajset 

evrov na mesec. Pa vendar je ta neposredni stroπek za gorivo skoraj 
zanemarljiv v primerjavi s stroπki, povezanih z lastniπtvom avtomobila. 
Upoπtevati moramo namreË stroπke nakupa, servisov, gum, zavarovanja. 
Dvesto evrov lizinga na mesec, 1200 evrov na leto za kasko zavarova-
nje, 200 evrov na leto za gume, 150 evrov na leto za servis ... Seveda je 
meseËni stroπek uporabe avtomobila odvisen od πtevilnih parametrov, a 
350 evrov je lahko za marsikaterega lastnika dokaj novega avtomobila 
spodnjega srednjega razreda kar realen podatek. »e gre za prvi in edini 
avtomobil v druæini, ki ga uporabljamo za πtevilne namene, je ta stroπek 
seveda upraviËen, nakup drugega avtomobila zgolj za potrebe voæenj na 
delo pa za veËino prebivalcev Kamnika ne more biti racionalno dejanje. 
Racionalen bi bil v teoriji kveËjemu nakup skuterja, a kaj, ko æivimo v 
vremensko dokaj spremenljivem okolju. 

VeËina Slovencev se v sluæbo vozi z avtomobili
Razvoj prometnih podsistemov je bil v Sloveniji neuravnoteæen. Leta 

2007 je dræava za razvoj avtocest namenila 600 milijonov evrov, æe-
leznicam pa le 50 milijonov. Dræavni razvojni program 2007∑2013 je 
prav tako najveË sredstev (62,5 odstotka) namenil cestni infrastrukturi, 
æeleznicam pa 29 odstotkov. DrugaËe je pri Resoluciji o nacionalnih 
razvojnih projektih za obdobje 2007∑2023, po kateri bodo najveËji del 
denarja namenili razvoju æelezniπke infrastrukture. Do leta 2007 je 
uporaba javnega avtobusnega prevoza ves Ëas strmo padala, uporaba 
æelezniπkega prometa pa le rahlo naraπËala. Zaradi poudarka cestam 
tudi veËina Slovencev za pot v sluæbo uporablja avtomobil. Po podatkih 
DARS-a se po ljubljanskem mestnem obroËu in vpadnicah vozi med 70 
do 78 tisoË avtomobilov dnevno.

Po podatkih prodanih vozovnic se s kamniπkimi avtobusi vozi najveË dija-
kov in πtudentov, kajti 55% vseh prodanih vozovnic kupijo ravno oni. Voænja 
avtobusa do Ljubljane traja razliËno, odvisno od poti avtobusa. Direktni 
avtobus preko Mengπa in Trzina porabi 45 minut. NajveË avtobusov vozi na 
relaciji: Kamnik-Homec-Mengeπ-Domæale-Trzin-Ljubljana oziroma Kamnik-
Homec-Radomlje-Domæale-Trzin-Ljubljana, voænja pa traja 56 oziroma 57 
minut. Avtobusi imajo v konicah od 10 do 15 minut zamude. Med vikendi 
in v Ëasu πolskih poËitnic avtobusi ne zamujajo, razen kadar so na cestah 
gradbena oz. vzdræevalna dela. Porast potnikov je opaziti v zimskem Ëasu, 
posebno v Ëasu sneæenja, vse dokler parkiriπËa niso oËiπËena.

Z direktnim vlakom smo v Ljubljani v pol ure
Iz Kamnika v Ljubljano vsak delovni dan vozi potniπki vlak, z vmesni-

mi postajami v Jarπah, Rodici, Domæalah, Trzinu in ostalimi vmesnimi kraji. 
Kamnik ima πtiri æelezniπke postaje; na Grabnu, v centru mesta, glavno po-
stajo na Kranjski cesti, ter na Duplici. Kot mi je povedal Marko Fujan, pro-
metnik na glavni æelezniπki postaji v Kamniku, so v oktobru prodali 5200 
vozovnic. ©tevilo 5000 pa je tudi povpreËno πtevilo prodanih vozovnic na 
glavni æelezniπki postaji v Kamniku. Vlak iz Kamnika do Ljubljane vozi v 
povpreËju 43 minut, najhitreje pa v Ljubljano pridemo z direktnim vlakom 
ob 8.04. Voænja s tem vlakom traja le 30 minut. NajveË potnikov na relaciji 
Kamnik—Ljubljana naπtejejo na vlakih med 5.45 in 8.22, ter med 13.15 in 
17.15. V poletnih mesecih ni opaziti veËjega upada potnikov, saj se v tem 
Ëasu proda veËje πtevilo dnevnih vozovnic, medtem ko v Ëasu πole prodajo 
veË meseËnih vozovnic. Podobno kot na avtobusih je tudi na vlakih v Ëasu 
snega opaziti porast potnikov.

Pusti, da te peljejo,... hitro, varno in udobno

Z avtomobilom, skuterjem, avtobusom, vlakom ali na park&ride?

Kdo bo iz Kamnika prej v Ljubljani?

Avtomobil Park-Ride Skuter Vlak Avtobus 
V pisarni ob: 7:23 7:43 7:18 7:52 8:06 
Trajanje voænje: 43 min 1 h 3 min 38 min 1h 8 min 1 h 9 min 
Stroπek voænje v eno smer 1,8 EUR 3,8 EUR 0,9 EUR 2,44 EUR 3,1 EUR 
Stroπek voænje v obe smeri 3,6 EUR 5,2 EUR 1,8 EUR 4,88 EUR 6,2 EUR 
Stroπek voænje na mesec 72 EUR 104 EUR 36 EUR 78 EUR 103 EUR 
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518. november 2011KULTURA

KOLEDAR PRIREDITEV

TuristiËno-informacijski
center Kamnik
tel: +386 1 831 82 50,
www.kamnik-tourism.si

Dom kulture Kamnik
www.domkulture.org,  
031/775 700 ali 01/839-76-06
Sobota, 19. novembra 2011, ob 17.00 in 20.00
7. SRE»ANJE KLAP
Organizator: Klapa Mali grad
Vstopnina: 20 eur

Ponedeljek, 21. novembra 2011, ob 18.00
SLOVESNOST OB DNEVU RUDOLFA MAISTRA 
≈KAMNIK ∑ MAISTROVO MESTO«
Organizator: ObËina Kamnik
Vstop prost!

Sreda, 23. novembra 2011, ob 18.00
O© Marije Vere in Dom kulture Kamnik
RAZGLASITEV REZULTATOV MEDNARODNEGA 
LIKOVNEGA NATE»AJA ≈KDO SEM?«
IN PREMIERA MUZIKALA KRESNI»EK
Vstop prost, moænost prostovoljnih prispevkov

»etrtek, 24. novembra 2011, ob 19.30
Mestno gledaliπËe Ptuj
PICASSO
Drama z Radkom PoliËem ∑ Racem in Pio ZemljiË
Maistrov abonma in za izven
Vstopnina: 15 eur / 12 eur ∑ πtudentje, dijaki in upokojenci

Torek, 29. novembra 2011, ob 16.00
Preπernovo gledaliπËe Kranj
REVIZOR
ZakljuËena prireditev za ©C Rudolfa Maistra Kamnik

»etrtek, 1. decembra 2011, ob 18.00
GledaliπËe Konj
KROKI V GLEDALI©»U
Lutkovna predstava z Adjo Rooss
Abonma Kam’nËek in za izven
Vstopnina: 6 eur

Petek, 2. decembra 2011, ob 16.30 in 19.00
DOBRODELNI KONCERT O© TOMA BREJCA
Vstopnina: 5 eur

Nedelja, 4. decembra 2011, ob 18.00
Uroπ Fürst
JAMSKI »LOVEK
Monokomedija za izven
Vstopnina: 15 eur / 12 eur ∑ πtudentje, dijaki, upokojenci 
in abonenti DKK

ß
MatiËna knjiænica Kamnik
www.kam.sik.si, 01 320 55 86
»etrtek, 24.11.2011, ob 19.00 v knjiænici Kamnik
Predstavitev knjige Joæeta Pirjevca Tito in tovariπi.
Priznani zgodovinar Joæe Pirjevec opisuje æivljenjsko zgodbo 
Josipa Broza Tita in ozadje njegovega politiËnega vzpona.

ß
Budnarjeva muzejska hiπa
www.domacija.com
Nedelja, 20. november 2011, od 14. ure dalje
Delavnica izdelovanja adventnih venËkov

Nedelja, 27. november 2011, ob 16.00
Pustolovske pravljice z delavnico 
Vodi: Irena Cerar

V kamniπki galeriji Veronika je do konca meseca na ogled razstava 
gorenjskih likovnikov na temo Tekst v podobi - Ërka, beseda, tekst kot 
element likovnega dela. Predstavljena so izbrana dela iz nateËaja za dr-
æavno tematsko razstavo JSKD v okviru Evropske prestolnice kulture 2012. 
Med avtorji jih je najveË iz bliænjih krajev in sosednjih obËin, opazili smo 
razstavljena dela kamniπkih umetnikov Alenke Suπnik in Staneta Balan-
tiËa. Likovne stvaritve so zelo raznovrstne, samosvoje in tudi izvirne, kar 
pomeni vsekakor zanimive za ogled.  SA©A MEJA»

Leo Klub Kamnik

MalËki za babice in dedke
Vsi æe nestrpno priËakujemo december, mesec praznikov, smeha, 

zabave, prisrËnih voπËil in priËakovanja novega leta, ki nam prinese 
nove moænosti in izzive.

V Leo klubu Kamnik smo v decembru ponavadi prodajali novo-
letne voπËilnice, ki smo jih izdelali sami, letos pa smo se odloËili 
za nekoliko drugaËen projekt. V MatiËni knjiænici Kamnik bomo 10. 
decembra ob 10. uri z otroki izdelovali novoletne voπËilnice, okraske 
za boæiËno jelko, ki jih bomo potem podarili Domu starejπih obËanov 
Kamnik. Tako bodo malËki ustvarjali za starejπo generacijo in jim 
pripravili lepo preseneËenje. Leo klub Kamnik bo priskrbel material 
za ustvarjanje, vi pa pripeljite svoje najmlajπe, obilico dobre volje in 
skupaj bomo polepπali prazniËne dni naπim babicam in dedkom. 

©lakarjev rod je rod usnjarjev 
ki je v drugi polovici 18. stoletja 
zaæivel v Kamniku s priimkom 
Uschlacker. ©lakarji so bili sposob-
ni in ugledni gospodarji. Cenili 
so znanje in izobrazbo, zato so 
πolali svoje otroke in podpirali 
revne, da jim pomanjkanje ne bi 
zaprlo poti do izobrazbe. ©la-
karji so pridobili precejπnje pre-
moæenje, na podroËju znanja pa 
tudi vrhunec, v rodu imajo celo 
Nobelovega nagrajenca.

Po zgodnjem otroπtvu v Kam-
niku in πolanju v Ljubljani je pot 
Janeza Nepomuka ©lakarja vodila 
v Celovec, kjer se je prviË sreËal 
tako z vzgojo otrok kot s finan-
cami, mladeniËevi uspehi pa so 
potrdili njegove izjemne sposob-
nosti. Zaradi oËetove æelje, ≈naj 
kot duhovnik raje domaËe ovËice 

V galeriji Veronika je v petek, 11. novembra, potekala 6. dobro-
delna draæba za otroke in mladino s posebnimi potrebami Centra za 
izobraæevanje, rehabilitacijo in usposabljanje Kamnik ozirom krajπe 
CIRIUS Kamnik v organizaciji Harley owners group ∑ Lipa Chapter 
Slovenija in pod pokroviteljstvom æupana obËine Kamnik Marjana 
©arca.

Vanda Grilc iz Domæal: Olaj-
πanje.

Alenka Suπnik iz Kamnika: Past 
æivljenja.

≈Tekst v podobi«  
v galeriji Veronika

6. dobrodelno draæbo Cirius je vodil novinar Mitja Merπol. Na fotogra-
fiji s sliko uËencev Ciriusa Rastko Koroπec, vodja skupine motoristov 
Harley owners group ∑ Lipa Chapter Slovenija.

Z dobrodelno draæbo 
pomagali gibalno oviranim 
otrokom in mladostnikom

Direktorica CIRIUS-a Mojca ©krinjar je povedala, da je draæba 
organizirana za ËloveËnost, za solidarnost, za razumevanje drug 
drugega v vsej naπi razliËnosti. Zbrana sredstva se bodo stekla v 
namenski sklad CIRIUS za nakup pripomoËkov gibalno oviranih 
otrok in mladostnikov. Æupan Marjan ©arec je med drugim poudaril: 
≈CIRIUS je ustanova, ki skrbi, da se gibalno ovirani otroci in mladostniki 
najdejo med sebi enakimi, da si najdejo prostor pod soncem, ki si ga æelijo, 
ki si ga zasluæijo. Poskrbimo, da jim bo z danaπnjo draæbo æivljenje v tem 
svetu vsaj malo laæje!« 

Draæitelj novinar Mitja Merπol je na svojevrsten naËin predstavil 
90 umetniπkih del znanih in manj znanih slikarjev ter dela uËencev 
CIRIUS-a, ki riπejo na svilo. Na draæbi je bilo prodanih 20 slik v 
skupni vrednosti 2.980 evrov.

Predavateljica mag. Vanda Rebolj (na levi) je po izobrazbi pedagoginja in andragoginja, matematik in fizik ter specialistka poslovnih ved, ukvarja 
pa se z raziskovanjem biografij, zlasti πolnikov in pedagogov. Predava in publicira v svoji stroki in o πolskih temah. V sklopu muzejskega veËera 
je v prostorih galerije Miha Maleπ s pomoËjo prosojnic in faksimilov dokumentov predstavila Janeza Nepomuka ©lakarja kot pomembnega, 
a javnosti manj poznanega KamniËana. 

Janez Nepomuk ©lakar je razvijal in cenil znanje
V okviru muzejskih veËerov, ki jih pripravlja MedobËinski muzej 

Kamnik smo v Ëetrtek, 27. oktobra, v galeriji Miha Maleπ prisluhnili za-
nimivemu predavanju mag. Vande Rebolj o pomembnem, a javnosti manj 
poznanem KamniËanu Janezu Nepomuku ©lakarju (1791∑1863) iz rodu 
sposobnih in uglednih gospodarjev. Kot vodja urπulinske πole je dobri dve 
desetletji skrbel za razvoj urπulinskega samostana, πirjenje izobraæevalnih 
dejavnosti, razvijal je pedagogiko in metodiko kot stroki.

pase«, je teoloπki πtudij konËal v 
Ljubljani in tam po posvetitvi v 
duhovnika nastopil sluæbo.

Kot vodja urπulinske πole je 22 
let skrbel za razvoj urπulinskega 
samostana, za dozidave in πir-
jenje izobraæevalnih dejavnosti, 
za viπjo kakovost pouka in za 
oblikovanje tedaj πe nerazvite-
ga uËiteljskega poklica. Razvijal 
je pedagogiko in metodiko kot 
stroki, redovnice pa usposobil za 
dobre uËiteljice. Za uËence je so-
ustvaril, kasneje pa tudi dvakrat 
izdal, slovar slovensko-nemπkega 
in nemπko-slovenskega jezika. 
Skupaj s kasnejπimi priredbami 
so ga uËenci uporabljali kar 70 
let. Simpatije do urπulinske πole 
je gojil vse æivljenje, Ëeprav se je 
moral ta leta 1839 od tam poslo-
viti. Kriva je bila ljubezen. Lepa 

in æivljenjska zgodba o ujetem 
æivljenju duhovnika in redovnice 
ga je pripeljala tudi v Preπernovo 
poezijo. 

Leta 1825 je postal direktor 
normalke, leta 1836 vodja licej-
skega ekonomata, od leta 1821 
dalje pa je sodeloval s Kranjsko 
hranilnico. V vseh sluæbah je bil 
cenjen zaradi izjemnih doseækov. 
Normalka se je iz bednih razmer 
v 33 letih njegovega delovanja 
dvignila na raven najuglednejπe 
πole na Kranjskem. Kot vzorna 
πola je skrbela za usposabljanje 
bodoËih uËiteljev. Na liceju je te-
ologom predaval metodiko in pe-
dagogiko. Zelo pomemben je nje-
gov prispevek k razvoju Kranj-

ske hranilnice, prve denarniπke 
ustanove na Kranjskem in druge 
v cesarstvu, ki je ≈doma« omogo-
Ëila plemenitenje denarja v Ëasu 
zgodnjega kapitalizma. Pomeni 
zaËetek slovenskega banËniπtva. 
Med vodenjem gradnje prvega 
nadstropja stavbe hranilnice je 
zbolel. Ker je bil izjemno nata-
nËen in varËen pri stroπkih, po-
sojilih in porabi, je pri mnogih 
veljal kot ≈oπabneæ«. Ob izteku 
æivljenja je postal Ëastni kano-
nik, vitez Francjoæefovega reda 
in Ëastni meπËan Ljubljane. V 
oporoki je volil vsem in vsemu, 
kar je, tudi kot ©lakarjev sin, za 
æivljenja cenil. Tudi rodnemu me-
stu Kamnik.
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Spoštovani,
v kandidaturo za poslanca Državnega zbora RS na listi stranke 
SLS se podajam s ciljem, da se v parlamentu poleg uresničevanja 
programa stranke posebej zavzemam za reševanje lokalne 
problematike na območju občin Kamnik in Komenda.  

Iskanje priložnosti in ustvarjanje pogojev za zaposlovanje, 
samooskrba, razvijanje tržnih poti za lokalne pridelovalce, 
pomoč kmetom in podjetnikom pri prijavah na razpise, 
spodbujanje javno-zasebnih partnerstev in razvoj lokalnega 
podjetništa ter ureditev prometne infrastrukture so ključni 
poudarki mojega programa. 

Državni zbor RS je prostor, kjer se sprejemajo odločitve, 
ki se dotikajo vsakogar od nas. Država, to smo mi vsi! 

Ker skupaj zmoremo več, verjamem, da lahko kot vaš predstavnik 
zastopam interese nas vseh. Naša pravica je, da nam odločitve 
v politiki življenje olajšajo, ne pa zapletajo.

V svojem življenju nikoli nisem obljubljal, česar nisem mogel 
izpolniti. Verjamem, da lahko kot poslanec v Državnem zboru RS 
naredim še več za uresničevanje vrednot in zagotavljanje varnosti, 
zaupanja in sodelovanja, za katere se zavzemam že vse svoje 
življenje. Le tako lahko ostajam zvest sebi, svoji družini in vam.

Zahvaljujem se vam za zaupanje!  
S spoštovanjem, 

Peter Svetina
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Volilni okraj Kamnik – Komenda
www.petersvetina.si
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©portna zveza Kamnik je bila v mesecu oktobru negativno pre-
seneËena, ko je v predlogu proraËuna obËine Kamnik za leto 2012 
ugotovila, da se javna sredstva za πport zmanjπujejo za veË kot 30 %,  
hkrati pa se Reprezentativnemu zdruæenju kamniπkih πportnikov (©port-
ni zvezi) ne namenja nobenih sredstev. Prav tako pa bo na novembrski 
seji obËinskega sveta zopet na glasovanju v septembru nesprejeti odlok 
o prikljuËitvi celotnega πporta Agenciji za turizem in podjetniπtvo.

Predsednik ©Z Kamnik Gregor Hribar si je kar nekaj Ëasa prizade-
val, da bi se o zmanjπanju sredstev, ukinitvi ©Z Kamnik in o predlogu 
pripojitve πporta ATP dobil z æupanom obËine Kamnik, a kaj veË kot 
nekaj telefonskih zagotovil, da je vse v redu, ni dobil. Zato so se Ëlani 
predsedstva ©Z Kamnik na svoji redni seji odloËili, da bodo obËinskim 
svetnikom in javnosti predstavili svoj pogled na nastalo situacijo.

»e na kratko povzamemo dopis, ki si ga lahko v celoti ogledate na 
www.sportnazvezakamnik.si, so glavni poudarki naslednji:

· obËina Kamnik bo z zmanjπanjem javnih sredstev za πport negativ-
ni zgled vsem sponzorjem in donatorjem, da tudi oni zmanjπajo svoj 
vloæek v πportne klube,

· obËina Kamnik bo morala prevzeti odgovornost za propad nekaterih 
uspeπnih kamniπkih πportnih klubov in πportnikov,

· obËina Kamnik je v zadnjem obdobju glede na vloæek v πportne 
programe na repu vseh obËin v Sloveniji, v letu 2009 pa celo na za-
dnjem mestu med primerljivimi obËinami, v letu 2012 pa bo ta vloæek 
πe manjπi,

· sodelovanje med obËino Kamnik je bilo v preteklem obdobju vsaj 
po naπem prepriËanju zgledno in dobrotvorno za kamniπki πport. Z 
ukinitvijo kot kaæe moteËe ©Z Kamnik pa se obeta zaton sistematiËnega 
pristopa k πportu,

· ©Z Kamnik in ATP sta bila sicer povabljena na prva dva sestanka pri 
pripravi obrazloæitve odloka o prikljuËitvi πporta k ATP. Ker sta imela 
tako ©Z Kamnik kot ATP popolnoma drugaËne poglede o pripojitvi 
πporta k ATP, oboji smo bili mnenja, da brez ©Z Kamnik tak Zavod ne 
more delovati, predstavniki le teh niso bili veË vabljeni na usklajevanje, 
nastali dokument pa je nastal brez vednosti ©Z Kamnik in ATP.

Za takπno obliko protesta smo se v ©portni zvezi Kamnik odloËili, ker 
za naπe predloge in proπnje po sestajanju pri æupanu obËine Kamnik 
ni posluha in smo prepriËani, da bodo kamniπki svetniki in svetnice 
imeli toliko razuma, da z ukinitvijo ©Z Kamnik in drastiËnega zniæa-
nja proraËunskih sredstev ne bomo priËa pokopu izjemno uspeπnega 
kamniπkega πporta, s katerim se nenazadnje tako rada ponaπa tudi 
kamniπka ObËina....

©Z Kamnik

Odziv ©portne zveze 
obËine Kamnik na zniæanje 
javnih sredstev za πport 
in poslediËno ukinitev 
©portne zveze Kamnik

Komorni pevski zbor ©utna je minulo nedeljo, 13. novembra, v 
kulturnem domu v ©marci pripravilo svoj letni koncert. V goste so 
povabili Seniorski pevski zbor Glasbena matica Ljubljana in to prav 
s posebnim namenom. Pevke in pevce obeh zborov namreË vodi 
zborovodja Primoæ Leskovec. Na tokratnem koncertu je polna dvo-
rana posluπalcev ob zakljuËku izbranega programa vsakega zbora 
prisluhnila πe zdruæeni pesmi obeh zborov pod dirigentsko taktirko 
Primoæa Leskovca. Bil je lep veËer, so si bili enotni zadovoljni po-
sluπalci. 

Pesem je napolnila 
πmarski kulturni dom

DEMOKRATIČNA 
STRANKA 

DELA

DELO 
PRAVIČNOST 

POŠTENJE 
SOLIDARNOST 

ODGOVORNOST
www.strankadela.siNevenka Uhan

Vpiπite πtevilke v prazna polja tako, da bodo v vsaki vrstici in 
vsakem stolpcu, ter v vsakem od devetih kvadratov vse πtevilke 
od 1 do 9.

Za bister um - SUDOKU

6 9 8
2 3 1
1 9 6

4 1 2
9 4

6 3
5 8
2 3 4

4 7 6
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Maks Lavrinc
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za Odgovornost
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za Odgovornost
Solidarnost

Maks Lavrinc
Odgovornost
Solidarnost4
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kandidatom za DZ v
sredo 23.11.2011 ob 17.  uri 
v galerijo Veronika.

ZA poslanko DZ RS podpiramo mag. Julijano 
Bizjak Mlakar: dr. Erik Brecelj, kirurg; Filip Želez-
-nik, predsednik ZB NOV Komenda; Vinko Polak,
predsednik DU Kamnik; Peter Trebižan, študent; 
dr. Niko Sadnikar, častni občan občine Kamnik; Ja-
nez Slapnik, vodja folklorne skupine DU Komenda; 
Marinka Aparnik, vodja otroškega pevskega zbora 
Solidarnost; Anton Iskra; dr. Aleksander Doplihar;
Almina Agović, dipl. pravnica; Franc Martinjak,
vodja dramske skupine DU Komenda in drugi de-
lavci, upokojenci, kmetje, obrtniki, izobraženci,
člani Gibanja za javno zdravstvo. 

mag. Julijana 
Bizjak

Mlakar Zakaj voliti DeSUS?
� Imamo program za

zagon gospodarstva in za 
odpiranje novih delovnih mest.

� Smo edina prava socialna stranka. Imamo odgovo-
re za zagotovitev dostojnega življenja vsem generaci-
jam, pravne države in varne prihodnosti mladih.

� Nismo omreženi. Nismo povezani s tajkunskimi 
zgodbami, zato smo sposobni presekati plenjenje 
družbenega premoženja in preprečiti razpad social-
ne države.

� Podpirajo nas pošteni in sposobni ljudje vseh znanj 
ter poklicev.

DeSUS, Kersnikova 6 / VI, 1000 Ljubljana

ZA poslanko DZ RS podpiramo mag. Julijano 
Bizjak Mlakar: dr. Erik Brecelj
-nik
predsednik DU Kamnik; 
dr. Niko Sadnikar,
nez Slapnik
Marinka Aparnik
Solidarnost; 
Almina Agović
vodja dramske skupine DU Komenda in drugi 
lavci
člani

ter poklicev.

Dr. Erik Brecelj, 
kirurg: »Izvolitev 
Julijane Bizjak Mla-
kar v parlament je 
zame osebno ga-
rancija, da bo javno 
zdravstvo ostalo 
javno in enako do-
stopno vsem - ne 

glede na njihov ekonomski status.«

8

V prejπnji πtevilki Kamniπkega 
obËana smo do izida Ëasopisa 
lahko zapisali le πtiri uradno po-
trjena imena kandidatov in kan-
didatke na letoπnjih predËasnih 
dræavnozborskih volitvah v kam-
niπkem volilnem okraju: Matej 
Tonin (NSi), Julijana Bizjak Mla-
kar (DeSUS), Peter Svetina (SLS) 
in Tomaæ Besek (SD).

Devetega novembra opolnoËi 

Kdo so kandidati 
v obËinah Kamnik in Komenda

se je iztekel rok za vloæitev kan-
didature, ki je dokonËno razkril 
πe preostale kandidate in kandi-
datko, ki se bodo v kamniπki in 
komendski obËini potegovali za 
sedeæ v parlamentu.

Kot je priËakovati na podlagi 
javnega mnenja in napovedi po-
litiËnih analitikov, se bo volilni 
boj odvijal med SDS Janeza Jan-
πe, Pozitivno Slovenijo Zorana 

JankoviÊa in Dræavljansko listo 
Gregorja Viranta. 

Kandidat SDS v Kamniku 
in Komendi je Damjan Hribar, 
inæe nir gradbeniπtva, predsednik 
kamniπkega odbora Slovenske 
demokratske stranke, obËinski 
svetnik v obËini Kamnik, moæ 
in oËe dveletne hËerke. Kot pra-
vijo v stranki, so sledili æeljam 
obËank in obËanov po novem 

obrazu, izobraæenem, mladem, 
neobremenjenem s preteklost-
jo, ambicioznem, delovnem in 
povezovalnem kandidatu, ki bi 
zastopal interese tako obËank 
in obËanov, kot tudi interese 
lokalnih skupnosti. 

Za Listo Zorana JankoviÊa Po-
zitivna Slovenija bo v naπem volil-
nem okraju kandidiral Brane Go-
luboviË, nekdanji kamniπki pod-
æupan z veËletnimi politiËnimi 
izkuπnjami. Leta 2008 je kandidi-
ral za poslanca na listi LDS, leta 
2010 pa na æupanskih volitvah 
nastopil samostojno s kampanjo, 
ki je pozitivno presenetila, ter 
brez podpore strank v drugem 
krogu zbral 46,51% glasov. Pravi, 
da odloËitev za kandidaturo ni 
bila lahka, saj so πe sveæi spo-
mini na umazano kampanjo na 
æupanskih volitvah. A na koncu 
∑ za kandidaturo se je odloËil 8. 
novembra ∑ je prevladala misel, 
da Kamnik in Komenda potre-
bujeta predstavnika, ki si upa 
biti neodvisen pri sprejemanju 
odloËitev ter zagovarjati pozi-
tivne vrednote in Ëloveka pred 
kapitalom in lobiji. 

Saπo TodoroviÊ je kandidat 
Dræavljanske liste Gregorja Vi-
ranta v Kamniku in Komendi. 
Diplomirani inæenir elektroteh-
nike je direktor podjetja Nokia 
Siemens Networks Slovenija, 

slovenske podruænice enega vo-
dilnih globalnih podjetij v svetu 
telekomunikacij. Njegova poklic-
na pot je vseskozi povezana s 
podroËjem komunikacij in infor-
macijske tehnologije. Izkuπnje je 
namreË pridobival tudi v podjet-
jih Siemens ter Iskra Sistemi.

Na listi LDS v Kamniku in 
Komendi bo kandidiral 26-letni 
absolvent elektrotehnike Dam-
jan MatiËiË. Æe vrsto let razvija 
programsko opremo za razliËna 
podjetja v Sloveniji in tujini, pri 
Ëemer je deloval na podroËjih 
od spletnih tehnologij pa vse do 
pametnih avtomobilov. Veliko 
svojega prostega Ëasa namenja 
problematiki mladih ter social-
no ogroæenih, saj je aktiven v 
mladinskih ter dobrodelnih orga-
nizacijah. Deloval je v ©tudent-
skem klubu, je Ëlan Mladinskega 
sveta Kamnik, sekretar obËinske-
ga odbora LDS Kamnik ter Ëlan 
dobrodelne organizacije.

Kamniπki Zares stavi na Maksa 
Lavrinca, pravnika in nekdanje-
ga poslanca DZ Maks Lavrinc. 
Lavrinc, eden izmed ustanovnih 
Ëlanov stranke Zares, se je za 
kandidaturo odloËil, ker je oce-
nil, da s svojimi delovnimi in 
æivljenjskimi izkuπnjami lahko 
veliko pripomore k sprejema-
nju preudarnih odloËitev. Delo-
vne izkuπnje si je nabiral kot 

kriminalist, viπji dræavni uradnik 
in nato deloval v gospodarstvu 
do leta 1988, ko je bil izvoljen 
za predsednika SkupπËine obËi-
ne Kamnik. Funkcijo je opravljal 
do konca leta 1994. Leta 1992 
je bil izvoljen za poslanca prve-
ga sklica DZ in je to funkcijo 
opravljal πe v naslednjih dveh 
mandatih. V zaËetku leta 2005 
ga je predsednik RS dr. Janez 
Drnovπek imenoval za svojega 
svetovalca. To funkcijo je oprav-
ljal do konca predsednikovega 
mandata. 

Slovensko Nacionalno stranko 
bo v Kamniku zastopala predsed-
nica OO SNS Kamnik in obËinska 
svetnica Nina Mavrin. Stranka se 
z ambiciozno kandidatko podaja 
v boj za volilne glasove æe Ëetr-
tiË. Politika je njena strast, ki ji 
v æivljenju poleg sluæbe in dru-
æine vzame veliko Ëasa. Pravi, 
da je mogoËe stvari spremeniti 
z veliko mero optimizma in ne-
posrednosti. V obËinskem svetu 
se zavzema, da bi bili njihovi 
predlogi podprti kljub temu, da 
so v opoziciji. 

DemokratiËna stranka dela 
kandidira z Nevenko Uhan iz 
Kamnika, samostojno muzej-
sko tehnico, ki stopa na novo 
politiËno pot. Kot pravi, zaupa 
v vrednote, ki jih zagovarja 
stranka. 
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Umetnik Mustafa in prva 
veËerja brez tadæina

Reka Draa je najdaljπa maro-
πka reka, njen tok je dolg okrog 
1100 km. Priteka izpod Visokega 
Atlasa, zavije proti jugovzhodu, 
nato pa proti zahodu, kjer se 
na koncu izlije v Atlantski oce-
an. Ob svoji poti napaja πtevilne 
oaze in je za prebivalce πe kako 
pomembna. Skozi pusto pokra-
jino na robu puπËave smo po 
kakih πestih urah voænje prispe-
li do cilja tistega dne ∑ vasice 
Tamnougalt, ki leæi tik ob reki. 

MAROKO ∑ S ©TIRITISO»AKA 
PREKO PU©»AVE DO 
ATLANTSKEGA OCEANA (II.)

nekod se je vzel potepuπki kuæa 
in se zadovoljno prepustil mo-
jemu Ëohanju, kot bi bil vedel, 
da æe nekaj Ëasa nisem izæivela 
svojih pasjeljubnih Ëustev...

Pot do mesta Taroudannt, ki 
je bil naπa naslednja postaja, je 
bila morda najbolj pusta od vseh 
etap. NeskonËna praπna rdeËka-
sta pokrajina, ravna cesta, osam-
ljeni πopi trave in grmiËevja... ©e 
mi smo kar umolknili in se pre-
pustili dremeæu. 

Koze plezajo na drevo
Iz Taroudannta ni bilo veË 

daleË do morja ∑ do Atlantika. 
Priπli pa smo tudi v deæelo ar-
gana. Iz plodov arganovih dre-
ves pridobivajo dragoceno olje, 
cenjeno tako v kulinariki kot v 
kozmetiki. Eno takih proizvo-
denj smo si ogledali in seveda 
tudi precej nakupili. Gre za æen-
sko zadrugo, kjer so vsi postopki 
pridobivanja roËni in popolnoma 
naravni. V pomoË so tudi koze, 
ki z najveËjim veseljem plezajo 
po drevju in smukajo arganove 
plodove, vendar pojedo samo 
zeleni ovoj. OreπËek izpljunejo 
(po enih informacijah, po dru-
gih ga iztrebijo) in nekaj dela 
je æe opravljenega, sicer je treba 
oreπËke izluπËiti roËno. Nato je 
treba streti lupino, ki je precej 
trπa kot pri orehu, in πele potem 
pridejo do jedra. Jedrce je po-
dobno mandlju in ima nekoliko 
grenak okus. Zasluæek v zadrugi 
gre direktno delavkam, saj nima-
jo posrednika, zato nam ni bilo 
teæko plaËati nekaj evrov veË, 
kot bi sicer na trænici.

Proti morju, proti vetru!
V Agadirju, velemestu na 

atlantski obali, smo se ponov-
no zaloæili s tekoËimi zadevami 
in se odpeljali proti severu do 
mesta Essaouira, kjer smo pre-
æiveli dva dni. Essaouira je zelo 
turistiËno mesto z dolgo peπËeno 
plaæo, pristaniπËem in oËarljivo 
trænico. Æe doma smo sklenili, da 
bomo zadnjih nekaj dni preæiveli 
ob morju, poleæavali na plaæi, se 
kopali ... RaËun brez vetra! Ne-
prestan in moËan veter nam je 
kopalne æelje takoj odpihnil in 
niti eden od nas se ni okorajæil 
za kaj veË kot bredenje do kolen. 
No, Ëisto brez kopanja le nismo 
ostali. Mohamed nam je pred-
lagal premik do manjπega, zelo 
prijetnega kraja Oualidia, kjer 
smo prenoËevali tik ob morju 
v majhnem hotelu s posreËenim 
imenom Poæreπni pajek. Tu je 
bilo vetra manj, tako da smo se 
vsaj enkrat na lastni (kurji) koæi 
prepriËali, kako mrzel je Atlan-
tik. ZveËer smo opazovali Ëudo-
vit sonËni zahod in seveda so 
naπi fotoaparati skoraj pregoreli. 
Mohamed nam je na vse pretege 

Mustafa igra na lastnoroËno izdelano glasbilo.

Pridne roke v æenski zadrugi iz plodov arganovih dreves pridobivajo dragoceo arganovo olje.

Del vasi predstavlja zapuπËena in 
napol poruπena naselbina iz 16. 
stoletja, le peπËica hiπ je naselje-
nih. Ena od njih je tudi hotel Pri 
Jakobu (Chez Yacob), kjer smo 
tega dne prespali. Iz starih zidov 
so zelo okusno in z obËutkom 
uredili manjπi hotel, ki mu lahko 
brez slabe vesti reËemo, da je 
hotel z duπo. Takπno je bilo tudi 
osebje. ZveËer so nas povabili na 
veËerjo, ki ji sami reËejo zajtrk 
(le petit dejeuner), kajti zanje 
je to v Ëasu ramadana v bistvu 
prvi obrok. Pozneje zveËer oz. 
ponoËi jedo πe enkrat. Miza se 
je πibila od najrazliËnejπih jedi, 
glavno pa je bilo to, da ni bilo 
∑ tadæina! Po veËerji smo se za-
pletli v æivahen pogovor ∑ od po-
litike do nogometa. Mimogrede, 
vsi so poznali ZahoviÊa...

©e pred veËerjo sva se z Zvon-
ko sprehodili med zapuπËenimi 
zidovi in æe po nekaj korakih 
naleteli na moæa, ki je na pragu 
neke hiπe bral knjigo. Ogovoril 
naju je v brezhibni francoπËini 

in povabil na metin Ëaj v svoj 
mali atelje in trgovinico hkrati. 
Mustafa je namreË umetnik, ki 
iz kamna kleπe zanimive majhne 
skulpture, prodaja pa tudi izdel-
ke drugih lokalnih avtorjev. Pre-
senetilo naju je æe to, da nama ni 
poskuπal niËesar prodati, kar je 
v arabskem svetu skoraj nepoj-
mljivo. Ko sva popili Ëaj, nama je 
razkazal svojo hiπo, ki jo poËasi 
in z lastnimi rokami obnavlja. 
Iz razpadajoËih zidov je uredil 
liËno domovanje in to izkljuËno 
z uporabo naravnih materialov 
(npr. stene v kopalnici so imele 

omet iz jajËnih beljakov, ki delu-
je kot oljna barva). Prava vzorË-
na prenova, ki bi ustrezala naj-
stroæjim kriterijem spomeniπkega 
varstva in bi si mirno zasluæila 
predstavitev v kakπni strokovni 
reviji. Z Zvonko sva lahko samo 
strmeli in obËudovali, Mustafa pa 
nama je na koncu πe zaigral na 
eno od tradicionalnih brenkal, ki 
jih sam izdeluje. Iskreno sva mu 
zaæeleli, da bi Ëim prej dosegel 
zastavljeni cilj ∑ odpreti majhen 
hotel.

V teh πtirinajstih dneh me je 
pogosto zbudil klic mujezina k 
prvi jutranji molitvi - ob πtirih 
in petnajst. Tudi tokrat je bilo 
tako, potem pa nisem mogla veË 
zaspati. Zato sem se ob svitu, ko 
so iz reke πe puhtele meglice in 
je vas πe dremala, sprehodila po 
oazi. V palmovih kroπnjah so se 
zibali πopi datljev. Æenske so se 
poËasi odpravljale na polje in me 
radovedno pogledovale ter pri-
jazno pozdravljale. Le tu in tam 
je pasji lajeæ zmotil tiπino. Od 

hvalil Poæreπnega pajka, Ëeπ kako 
dobro kuhinjo ima. Seveda nam 
je bilo jasno, da je kot voznik 
turistov povezan z lastnikom in 
da ima od tega gotovo tudi sam 
koristi, vendar se je izkazalo, 
da njegova propaganda ni bila 
pretirana ∑ res smo dobro jedli. 
Juha, πkampi, πkoljke, dve vrsti 
rib, sladica ∑ vse za prste ob-
liznit. Le morski jeæki so se nam 
nekam zatikali v grlu in zaman 
nas je Mohamed prepriËeval, da 
so prvovrsten afrodiziak...

Za konec nas je Ëakala πe Ca-
sablanca. PrviË smo se peljali po 
avtocesti, temu pa je sledila voæ-
nja skozi petmilijonsko veleme-
sto. Mohamed je bil sicer spreten 

Osem vandrovcev se nas je letoπnjega avgusta odpravilo na πtiri-
najstdnevno potovanje po Maroku, edini kraljevini med severnoafri-
πkimi dræavami. Nemirov, ki so pretresali Libijo, πe prej pa Tunizijo, 
Alæirijo in Egipt, tod ni bilo niti zaznati. Prav povsod smo se poËutili 
varno, ljudje so prijazni, radovedni, a ne pretirano vsiljivi. Najbolje 
prideπ skozi s francoπËino, vendar za osnovno komunikacijo zadostuje 
tudi angleπËina.

in izkuπen πofer, ampak lahko 
reËem, da smo dobili odmerek 
adrenalina πe za kaπna dva me-
seca vnaprej. Promet v Maroku 
je sploh poglavje zase, tako kot 
v vseh arabskih dræavah. Hupa 
je obvezni del opreme, vendar 
trobljenje ne pomeni nujno ne-
strpnosti, ampak bolj opozorilo, 
Ëeπ ≈ne spreglej me!« oz. komuni-
kacijo. Le evropsko uho se temu 
malce teæe privadi...

Moπeja Hasana II.  
z najviπjim minaretom  
na svetu

Casablanca sicer ni ravno pri-
vlaËno mesto, od vseh, kar smo 
jih videli, je gotovo najbolj uma-

zano. Impozantna pa je moπeja 
Hasana II., ena najveËjih in z naj-
viπjim minaretom na svetu, na 
210 metrov visokem vrhu je la-
ser, ki kaæe pot v Meko. Zgraditi 
jo je dal oËe sedanjega vladarja 
kralj Hasan II., zidali pa so jo od 
leta 1986 do 1993. Je tudi ena 
redkih, ki so na ogled turistom, 
vendar le ob doloËenih urah in 
z vodiËem. To smo æal zamudili.

Maroko me je navduπil, Ëeprav 
smo videli in doæiveli le manjπi 
del te pisane deæele. Zanimiva in 
bogata kultura, prijazni ljudje in 
raznolika pokrajina se ti vtisne v 
spomin in v srce. NekoË se bom 
gotovo vrnila.

VLADKA VREM©AK

PeπËena plaæa Essaouire - moËan veter nas je odvrnil od kopanja, zato pa so toliko bolj uæivali surfarji in 
kajtarji.

Pisana trænica v Essaouiri ∑ le kako jim uspe, da se piramide iz zaËimb ne podrejo ...

Moπeja Hasana II. v Casablanci z najviπjim minaretom na svetu, na vrhu je laser, ki vernike usmerja proti 
Meki.
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Za zaËetek so nekoliko pri-
lagodili pravila mednarodne ko-
lesarske zveze za sezono 2011/12 
glede na slovenske razmere. Tek-
movalci lahko poleg kolesa za ci-
klokros nastopajo tudi s cestnim 
in gorskim kolesom. Osnove, kot 

so dolæina kroga, Ëasovna omeji-
tev posamezne dirke in razvrsti-
tev tekmovalcev po kategorijah, 
so nespremenjene. Dirka traja 
uro in krog, proga je kroæna, 
krog je dolg med dvema in pol 
ter tremi kilometri in poteka po 

razliËnih podlagah od asfalta, ma-
kadama, pa vse do umetnih in 
naravnih preprek, kot so stopni-
ce, jarki, ploËniki ter kratki str-
mi vzponi, kjer je potrebno kolo 
oprtati na ramo.

Prva tekma ≈Divjega pokala« je 
potekala minulo nedeljo, 13. no-
vembra, v Tunjicah v organizaciji 
Calcit Bike Team-GT, na kateri 
je 77 tekmovalcev iz vse Slove-
nije poskrbelo za pravi kolesarki 
spektakel. Najbolj napet boj je 
potekal v Ëlanski konkurenci, ki 
sta jo zaznamovala Luka Mezgec 
in mladi Urban FerenËak. Urban 
FerenËak (Torpado surfing shop), 
ki v letoπnji sezoni tekmuje tako 

na gorskem kot tudi na cestnem 
kolesu, je tekmo priËel izredno 
hitro in si æe v prvem 5-minut-
nem krogu pridobil 30 sekund 
prednosti. V ozadju se je for-
mirala manjπa skupinica zasledo-
valcev, v kateri sta najveË moËi 
pokazala Luka Mezgec (KK Sava 
Kranj) in Matej Lovπe (KK Uni 
team). Mezgec se je podal v lov 
na vodilnega FerenËaka, ki je 
konstantno dræal svojo prednost 
do predzadnjega kroga, ko se mu 
je Luka pribliæal na nekaj sekund. 
Pred zadnjim klancem, ki so ga 
morali tekmovalci zaradi izjemne 
strmine preteËi, je bila prednost 
mladega Urbana izniËena. 

Gledalci ob progi 
so priËeli s πe glas-
nejπim navijanjem 
za svojega favorita. 
VeË navijaËev je 
imel priseljeni Kam-
niËan Luka Mezgec 
in morda mu je prav 
to pomagalo, da je 
dobil obraËun na za-
dnji klanec. ≈Dobra 
tekma, dobra organi-
zacija, lepa trasa in 
lepo vreme. Super je! 
Nisem priËakoval, da 
bo tekma organizirana 
na tako visokem nivo-
ju, saj gre vendar za 
prvo tekmo po dvajse-
tih letih. Menim, da je 
bila proga, ki sem jo 
πe v Ëetrtek pomagal 
trasirati, malenkost 
bolj primerna za tiste 
na gorskih kolesih«, se 
je zmage zasluæeno veselil Mez-
gec. VeËina tekmovalcev se je 
strinjala, da je bila proga enako-
vredna za vse. Opozorili so le na 
to, da naj organizatorji umetne 
ovire postavijo tako, da jih tudi 
najspretnejπi gorski kolesarji ne 
bodo zmogli preskoËiti.

V æenski konkurenci je prepri-
Ëljivo zmagala πesta gorska kole-
sarka sveta Tanja Æakelj (Orbea 
Geax). Tanja je v absolutni kate-
goriji mladincev osvojila izvrstno 
4. mesto in zelo zanimivo je bilo 
opazovati razoËarane obraze 
mladincev, ki so zaostali za njo. 
Drugo mesto je osvojila tekmo-
valka domaËega kluba Tina Perπe 
(Calcit Bike Team-GT).

Med mladinci je domaËi tek-
movalec Rok Koroπec (Calcit 
Bike Team-GT) uporabil enako 
taktiko kot njegov dober pri-
jatelj FerenËak. Rok si je hitro 
nabral veliko prednost pred za-
sledovalci, med katerimi sta bila 
najmoËnejπa kolesar KK Save 
Kranj Matej MohoriË in Peter 
ZupanËiË (Calcit Bike Team-GT), 
ki πele prvo leto nastopa v ka-
tegoriji mlajπih mladincev. Matej 
se je Petra ≈otresel« in tri kroge 
pred koncem celo ujel Roka, ki 
pa se ni pustil zmesti in je v zad-
njem krogu napadel v pravem 
trenutku in v cilj pripeljal z ne-
kaj sekundno prednostjo. Tretji 
je bil ZupanËiË z varno razliko 
pred zasledovalci. 

Amaterji so πtartali skupaj s 
Ëlani, zato je bilo zanimivo pri-
merjati njihove voænje z najbolj-
πimi slovenskimi kolesarji. Naj-
hitreje je priËel Nejc ValentinËiË 
(Calcit Bike Team-GT), ki je po 
dveh krogih vodstvo prepustil 
Gregorju Sikoπku (Nutella Novo 
Mesto), ki je veËino tekme vo-
zil samostojno v ospredju. Pred 
koncem ga je ujel domaËin Jure 

Ciklokros, pozabljena kolesarska disciplina ponovno oæivela 

Luka Mezgec po dvajsetih letih zmagovalec 
ciklokrosa v Tunjicah

Pred dvema desetletjema je bilo v Sloveniji zadnje dræavno prvenstvo 
v ciklokrosu, zelo atraktivni in preteæno zimsko obarvani kolesarski 
disciplini. Od takrat naprej, razen nekaterih kolesarskih zanesenjakov, 
ciklokrosa ni vozil nihËe, πe posebej ne na tekmovalnem nivoju. 

Kolesarski navduπenci in trenerji (iz klubov Calcit Bike Team-GT, 
KK Sava Kranj, Radenska, Adria Mobil in KK Tropovci) so se odloËili 
za oæivitev ciklokrosa v obliki mini zimske serije (predvidoma 3 do 5 
tekem). Hkrati je to tudi priloænost za sooËenje cestnih in gorskih kole-
sarjev. Mini ciklokros serija, ki se bo odvijala predvidoma v novembru 
in decembru, bo sluæila kot dopolnitev treninga in bo zapolnila ≈mrtvo« 
dirkaπko obdobje.

Ciklokros je izredno naporna 
kolesarska disciplina s kolesi, na 
moË podobnimi cestnim. To je 
tekmovanje na razgibani kroæni 
progi, ki vsebuje razliËne podla-
ge od asfalta, preko makadama, 
pa vse do umetnih in naravnih 
preprek, kot so stopnice, jarki, 
ploËniki ter kratki strmi vzpo-
ni, kjer je potrebno kolo opr-
tati na ramo. Krog je ponavadi 
dolg med dvema in pol ter tremi 
kilometri in vsebuje vse zgoraj 
naπtete elemente, ki so zaËinjeni 
z blatom, snegom, vËasih tudi z 
mivko. Devetdeset odstotkov pro-
ge je ponavadi prevozne, ostalo 
mora kolesar prehoditi oziroma 
preteËi. Dirka obiËajno traja uro 
in krog. Kolesa so podobna speci-
alkam, le da so obroËniki obuti v 
≈krampaste« in malo πirπe plaπËe, 
zavore so cantilever, to so tiste 
predhodnice ≈modernejπih« V-za-
vor. Kot posebnost velja omeniti 
tudi to, da se med dirko lahko za-

menja kolo. Ciklokros kot vztraj-
nosten in nepredvidljiv πport je 
zelo osveæilna vadba, kolesarji 
uporabljajo vse miπice naenkrat 
∑ tekmujejo na kolesu, ob njem 
teËejo in to po razloËnih pod-
lagah, kolo pa morajo tudi nositi 
Ëez ovire. Tako dvigajo breme in 
ohranjajo ravnoteæje, spretnost in 
æivljenjsko moË. ZaËetniki mislijo, 
da morajo za vsako ceno ostati 
na kolesu, ker menijo, da so tako 
vedno hitrejπi kakor peπ. Ciklo-
krosist bo uporabil obe prvini 
izmenoma, po potrebi, saj izraz 
ciklokros ≈cross-country cyclo-pe-
destre« pomeni prav to. 

Ciklokros je kot obliko tek-
movanja leta 1900 uvedel mlad 
francoski vojak Daniel Gousseau, 
ki je pogosto vozil kolo po slabo 
urejenih stezah poleg generala na 
konju in je pozneje postal gene-
ralni sekretar francoske kolesarske 
zveze. Leta 1903 se je odvila prva 
uradna ciklokros dirka, imenova-

na cross cyclopedestre, v 
mestu Ville d’Aray, kjer 
se je konËal tudi prvi 
Tour. Prvo mednarod-
no dirko so organizirali 
leta 1924 v Parizu, kjer 
so nastopili πtevilni kole-
sarji razliËnih narodnosti, 
predvsem cestni kolesar-
ji, ki so se s ciklokrosom 
ukvarjali zaradi ohra-
nitve vzdræljivosti med 
zimskim odmorom. Iz-
kljuËno v kros usmerjeni 
tekmovalci so se pojavili 
πele v sedemdesetih letih. 
Prvo svetovno prvenstvo 
so priredili leta 1950 prav 
tako v Parizu, mednarod-
na kolesarska zveza pa je 
ta πport uvrstila na svoj 
seznam nekaj let prej. 

ObiËajno so dirke zelo 
dobro obiskane, od nekaj tisoË pa 
tja do nekaj deset tisoË gledalcev 
se zbere na prizoriπËu. In ravno 
gledalci s svojim navijanjem in 
veseljaËenjem naredijo prav po-
seben πov. Predvsem v Belgiji in 

na Nizozemskem je ciklokros 
medijsko zelo prepoznaven in 
ga v Ëasu dirk, tudi tistih manj 
pomembnih, prenaπa kar nekaj 
televizijskih postaj. 

ANITA MEJA»

Ciklokros je s prvo tekmo v Tunjicah po dvajsetletnem premoru na slovenskih tleh ponovno oæivel. Organizatorji Calcit Bike Team-GT z Mo-
horjem Vrhovnikom na Ëelu, tekmovalci in domaËi ljubitelji kolesarstva so bili po zakljuËku tekme zasluæeno zadovoljni.

Priseljeni KamniËan Luka Mezgec je po dvajsetletnem premoru na 
ciklokrosu v Tunjicah ugnal vso konkurenco ob spodbudi številnih 
navijaËev (Foto: CALCIT BIKE TEAM).

Jure KukoviË je zaradi tehniËne 
okvare izgubil moænost za zmago. 
Kljub obrnjenemu krmilu je dose-
gel drugo mesto (Foto: CALCIT 
BIKE TEAM).

Kaj sploh je ciklokros?

Kroæna proga vsebuje naravne in umetne prepreke, zato mora kolesar 
del proge prehoditi oziroma preteËi ob kolesu.

Na strmih vzponih je potrebno 
kolo oprtati na ramo.

Luka na posebnem kolesu za ciklokros, ki je 
podoben specialki, razlikuje se po geometri-
ji okvirja, obroËniki so obuti v ≈krampaste« 
in malo πirπe plaπËe, zavore so cantilever, 
predhodnice ≈modernejπih« V-zavor.

KukoviË (Calcit Bike Team-GT). 
Skupaj sta prevozila nekaj zelo 
hitrih krogov, gledalci pa so za-
radi tehniËne okvare KukoviËa 
ostali prikrajπani za konËno 
borbo za zmago. Tretji je bil 
Milan UrbanËiË (KRK Sova Scott 
Team). 

Naj kot zanimivost dodamo, 
da je med deklicami nastopila 
Tamara Sitar (Calcit Bike Team-
GT), ki je bila hitrejπa tudi od 
vseh deËkov do 15 let, ki so bili 
uvrπËeni sledeËe: 1. Tomaæ ©ini-
goj, 2. Anæe Kuret, 3. Æan Kra-
njec, 4. Tilen JagodiË, 5. Æan Pa-
hor, 6. Urban Koncilja (vsi Calcit 
Bike Team-GT).

Divji pokal se nadaljuje v ne-
deljo 20. novembra v Kranju, 
kjer se bodo ponovno pomerili 
nekateri najboljπi slovenski ko-
lesarji. »e letoπnja ≈divja liga« 
uspe, se nam naslednje leto mor-
da obeta pokal in celo dræavno 
prvenstvo.
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Rov vodi v smeri od zidu fran-
Ëiπkanskega samostana do æelez-
niπkega predora, ob katerem se v 
loku obrne proti mestu in obide 
Æalski hrib. Visok je 1,85 m, πi-
rok pa en meter, tako da ljudje 
lahko zravnani korakajo v njem. 
Od kraja, kjer je bil odkrit, vodi 
naprej kakih 25 metrov vzpo-
redno z æelezniπkim predorom, 
potem pa se razπiri v majhno 
dvorano. Tu se od glavnega rova 
odcepi drugi, nekoliko manjπi, 
ki je oËividno v zvezi z æalsko 
graπËino. Odtod naprej je bil 
rov prve dni neprehoden, ker je 
bil do pol metra visoko zalit z 

vodo. Skavti pa so vodo izËrpali 
in prodrli πe naprej, vendar pa 
so naleteli na oviro. Tam, kjer se 
konËa laporjeva plast in preide 
v peπËeni konglomerat, je rov 
zasut. Nadaljuje pa se do SamËe-
vega predora. 

Rov je prav zanimiv. V dol-
æini, kjer je vsekan v lapor in 
konglomerat, ni nikjer podprt. 
V razdaljah dveh metrov so na 
vsaki strani vdolbine, v katere so 
oËividno postavljali luËi, saj so πe 
vse okajene od dima. Nekateri 
trdijo, da izvira rov iz Ëasov tur-
πkih bojev, drugi pa ga postavlja-
jo v dobo reformacije.«

KamniËani so se ob tem spo-
minjali pripovedi, da je imel vsak 
srednjeveπki grad skriven izhod 
po podzemeljskem rovu, po ka-
terem so se v nevarnosti stano-
valci lahko reπili. Na misel jim je 
priπel Erazem Predjamski, ki je 
æiveæ dobival po skrivnem rovu. 
Prav tako so se spomnili tudi 
ljudskega izroËila o gradu, ki je 
stal visoko na Menini planini in 
je bil last celjskih grofov, iz nje-
ga pa je vodil nekaj kilometrov 
dolg podzemeljski rov k druge-
mu gradu onstran doline. 

Kmalu nato se je znani kam-
niπki obËinski tajnik Joπko Stele 
spomnil, da so prvi takπen rov 
odkrili æe leta 1882. Takrat je 
æupan Maks Samec dal podreti 
veË hiπ na visokem Klancu in ga 
dal prekopati in precej zniæati. 
Na njem so bila nekdaj ©uten-
ska mestna vrata ∑ glavni vhod v 
mesto. Æupanu so takrat mnogi 
oËitali, da bo zato porabil ves 
denar, a je oËitke zavrnil: ≈Æivi-
na mi bo pa le hvaleæna!« Tako 
je nastal SamËev predor. 

Takrat odkriti rov je bil pod-
prt s koli in je vodil pravokotno 
v smeri Æal. Mesto, kjer je bil 
rov presekan, so vidno oznaËili 
s tremi pravilnimi kvadri, vzida-
nimi v πkarpo. Tudi ko so kopali 
æelezniπki predor osem let kasne-
je, so presekali rov pod Æalami, 
ki je imel oËitno zvezo z onim 
v SamËevem predoru. Ko so v 
æalski (Rautarjevi) graπËini kopali 
vodnjak, so prav tako naleteli na 
rov in ga potem zasuli. Prav tako 
so pri kopanju kleti v Klandrovi 
hiπi na Klancu zadeli na tretji rov, 
ki je bil pravokoten na æalskega. 

Gosto nameπËene vdolbine za 
luËi v glavnem rovu so bile na-

menjene prehodu veËjih skupin 
ljudi. Vse to je kazalo na Ëase 
reformacije. Kamniπki protestanti 
so v strahu pred preganjanjem 
izkopali iz nekaterih hiπ podze-
meljske rove do glavnega rova, ki 
je vodil do dobro skritega izhoda 
v gozdu v sedanji Streliπki ulici. 
Tako so neopaæeno zapuπËali me-
sto, obdano z obrambnim zidom, 
in prihajali do svojega zbiraliπËa 
v gradu na Zapricah in πe dalje 
do graπËine na Kriæu, kjer so 
bili deleæni svojega bogosluæja 
in utehe. 

O Æalskem hribu, 
Kljubovalnem stolpu, 
Kraljici maËk in 
zanimivih imenih

Na Æalskem hribu, pod kate-
rim so odkrili rove, so po izro-
Ëilu nekdaj gospodovali mogoËni 
Æalski gospodje, o njih pa v virih 
ni zanesljivih podatkov. V Ëasu 
turπkih napadov so meπËani na 
njem zgradili osmerokotni gra-
diË, da bi varoval mesto, Ëe bi 
grad Zaprice zavzeli Turki. Zato 
so ga imenovali Kljubovalni stolp 
(Trutzturn). V osemnajstem sto-
letju je bil v dokaj slabem sta-
nju in je bil v tedanji, najstarejπi 
kamniπki zemljiπki knjigi ome-
njen le kot ©karloviËeva kajæa. V 
zaËetku 19. stoletja je v njem 
gospodovala vdova Terezija Ce-
cilija von Sieberau. Bila je znana 
daleË po naπi deæeli kot neka-
kπna kraljica maËk. Imela jih je 
namreË niË manj kot sto. V nje-
nem Ëasu so po njej Æalski hrib 
imenovali Zibravka, gradiË pa kar 
MaËji turn. GradiË na Zibravki je 
potem kupil Mihael Smole, brat 
Preπernovega prijatelja Andreja 
Smoleta, zato je po njem dobil 
ime Smoletov gradiË. Vzhodnemu 
delu Zibravke ali Æalskega hriba 
pa so nekdaj rekli DanËkov hrib 
po lastniku Danielu HudomaliËu, 
ki je bil tamkajπnji lastnik pred 
veË kot dvesto leti. Na tem delu 

si je znani kamniπki astronom 
Ivan Tomc zgradil astronomsko 
opazovalnico in v njej dan za 
dnem dolga leta z velikim tele-
skopom opazoval sonce in sonË-
ne pege. Ta TomËev observatorij 

∑ belo leseno uto s Ërno streho, 
ki je bila od srediπËa mesta od-
daljena le 250 korakov ∑ so de-
montirali leta 1932.«

pripravil 
 FRANCE MALE©I»

Minule podobe Kamnika
r Samostanski vrtq
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Prof. Ivan Zika: 750 let mesta Kamnika (III.)

≈Podzemski rovi v Kamniku ∑  
v Kamniku imamo spet veliko senzacijo«

Dvajsetega julija 1935 je Ëasnik Jutro objavil zanimiv Ëlanek prof. 
Ivana Zike Podzemski rovi v Kamniku ∑ Zanimiv labirint iz Ëasov 
reformacije: ≈V Kamniku imamo spet veliko senzacijo. Odkrili smo 
dolg podzemeljski rov, okrog katerega se zdaj spletajo najrazliËnejπe 
govorice. Rov so odkrili æelezniπki delavci, ki gradijo pri gornjem iz-
hodu æalskega predora novo πkarpo. Ko so odstranjevali nasip in kopali 
temelj v mehkem laporju, so naleteli na velik rov, v katerega so lahko 
vkorakali, tako je prostoren. KamniËani so raziskali rov v vseh smereh 
in priπli do zanimivih zakljuËkov. 

Pri gradnji SamËevega predora skozi nekdanji strmi Klanec so leta 
1882 naπli skrivni podzemni rov (puπËica).

Osmerokotni Kljubovalni stolp, danaπnja Rautarjeva graπËina na Æal-
skem hribu nad æelezniπko postajo.

Jutro, πtev. 165, sobota, 20. julija 1935, str. 4
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Kamnik je po misicah Nini Osenar in Sabini Mali dobil novo lepoti-
co. Na izboru za kraljico Slovenije v Portoroæu, 29. oktobra, je krono 
najlepπe osvojila 17-letna KamniËanka Lea Sitar, ki bo Slovenijo 3. 
decembra zastopala na svetovnem izboru v Berlinu. Lea pa je poleg 
najbolj æelene lente domov odnesla tudi naziv kraljica fotogeniËnosti, 
kar je bilo za njen premierni nastop na lepotnih tekmovanjih res pri-
jetno preseneËenje.

KamniËanka Lea Sitar  
je Kraljica Slovenije 2011

Lea æivi s starπi, sestro Lucijo 
in bratom Jako na Vrhpoljah. 
Kot nam je povedala, se je v 
Ëasu odraπËanja ukvarjala z raz-
liËnimi dejavnostmi: trenirala je 
karate, plesala v plesni πoli, naj-
raje pa je likovno ustvarjala. Æe 
v vrtcu so vzgojiteljice opazile 
njene izdelke, ki so bili tudi na-
grajeni, leta 2009 pa je prejela 
1. nagrado v tekmovanju πolske-
ga nateËaja ≈Nevi« ob 70-letnici 
odkritja mamutovega okostja v 
Nevljah. Danes dijakinja 3. let-
nika srednje ekonomske πole 
©CRM v Kamniku ustvarja bolj 
za svojo duπo, najveË osnutke 
za tatuje. Na sejme, promocije 
in reklamne oglase so jo pri 15. 
letih povabili fotografi in tako 
se je zaËela njena manekenska 
pot. Mladinsko manekensko πolo 
je opravila pri Vulcano models, 
kjer so jo nauËili hoje, samo-

jini se dekleta, dame z 
nazivi najlepπe ukvar-
jajo z mnogimi aktiv-
nostmi, manekenstvo je 
samo πe ena priloænost 
veË za vstop v estradni 
svet oziroma nabiranje 
veπËin. Estrada, mane-
kenstvo in nosilec na-
ziva pa ne pomenita 
dejanskega bogastva, 
temveË naËin æivljenja, 
zato si bo Lea v svo-
jem mandatu skupaj z 
Duπko StaniπiË, lastni-
co licence, prizadevala 
Ëim bolj izpolniti svoje 
poslanstvo in glede na 
splet dogodkov nato 
presodila ali bo pot 
nadaljevala v modnem, 
lepotnem svetu.

Druæina ji stoji ob 
strani in ji æeli vse do-
bro. DokonËanje πola-
nja je trenutno na pr-
vem mestu in potrebna 
bo moËna volja in od-
govornost, hkrati pa je 
potrebno s pravo mero 
izkoristiti in vnovËiti 
ponujene priloænosti. 

se druæim z iskrenimi in dobro-
voljnimi ljudmi, z njimi se spro-
stim in nabiram nove izkuπnje. 
©e veliko dela me Ëaka!«

Martin Luther je dejal, da je 
lepim dekletom dovoljeno, da 
so ponosne na svoj dar, zato 
Lei iz uredniπtva Kamniπkega 
obËana æelimo veliko sreËe v 
Berlinu.

SA©A MEJA»

Slovenska turistiËna organizaci-
ja (STO) je v aprilu objavila raz-
pis Snovalec, katerega namen je 
spodbujati ustvarjalnost in inova-
tivnost na podjetniπki ravni, rav-
ni destinacij, zdruæenj turistiËnih 
proizvodov oz. ponudnikov ali pri 
oblikovanju in træenju turistiËnih 
proizvodov z obmoËja Slovenije 
na domaËem in tujih trgih. 

Med 73 prispelimi prijavami je v 
finalni izbor priπla tudi ideja mlade 
kamniπke ekipe za Planπarski ho-
stel na Veliki planini. Z Matjaæem 
Jugom in Mitjo ©pendetom, sicer 
tudi upravljalcema Kampa Alpe v 
Kamniπki Bistrici, smo se na prije-
ten jesenski dan ob vznoæju planin 
pogovarjali o sami ideji in nate-
Ëaju, o zaËetkih njihove zanimive 
zgodbe ter o njunem pogledu na 
razvoj Velike planine in nasploh 
turizma v obËini Kamnik.

O ideji za Planπarski hostel 
na Veliki planini
Zakaj ste se prijavili na tekmo-
vanje? Konkurenca, med katero 
sreËamo tudi vodilna turistiËna 
podjetja pri nas, ni bila majhna?

Obstajata dva razloga: prvi je 
ta, da v idejo verjamemo, tekmo-
vanje pa nam hkrati daje moænost, 
da le-to preverimo pri turistiËni 
stroki, ki ima z realizacijo teh 
idej veliko izkuπenj. Drugi raz-
log pa je pokazati in morda tudi 
motivirati kamniπko javnost, da so 
tudi najtrπi problemi z dobrimi 
idejami in pozitivnim pristopom 
reπljivi.

Kje vidita prednosti ideje? 
Ideja je vsaj po podatkih, ki 

so dostopni preko spleta, prva 
tovrstna na svetu. Vsi vemo, da 
turisti postajajo vse bolj zahtevni 
in naveliËani klasiËne ponudbe, 
kar pomeni, da je potrebno biti 
πe kako inovativen, da uspeπ pri-
tegniti njihovo pozornost in s tem 
tudi potencialno viπjo ceno. Glede 
na to, da smo v finalu s poveËini 
uveljavljenimi turistiËnimi podjetji, 
misliva, da nam je uspelo poka-
zati, da je naπ naËin razmiπljanja 
pravilen in tudi træno zanimiv.

Ali je ideja izvedljiva?
Na dolgi rok zagotovo. Trenut-

no so za tovrstne naloæbe teæki 
Ëasi, potencialne soinvestitorje 
pa odganja tudi negotova usoda 
planine, vendar se pustimo pre-
senetiti. 

Kamp Alpe in zaËetki
Kako se je vaπa zgodba sploh za-
Ëela?

Motivi so klasiËni: πtevilna po-
tovanja po svetu in ob vrnitvi 
zakljuËki v stilu ≈Kamnik je lep, 
zakaj tega ne znamo izkoristiti...«. 
ZaËetki leta 2008 so bili skromni, 

Planπarski hostel na Veliki planini 
med najboljπimi inovativnimi idejami 

prevzeli smo nedelujoË kamp in 
gostinski lokal. Sedaj lahko reËe-
va, da smo imeli veË sreËe kot 
pameti, potrebno je bilo ogromno 
(fiziËnega) dela, da smo objekte in 
prostore pripravili za normalno 
obratovanje. Ideje in usmeritve 
pa so bile prave in to je vidno 
tudi danes. 

Naπo zgodbo smo razvili v 
dveh smereh: prva je kamp, ki 
smo ga v celoti uredili in nad-
gradili s plezalno steno, æganje-
teko, lastno blagovno znamko za 
prodajo lokalnih izdelkov, team 
building igrami in πestmimi alp-
skimi hiπkami. Danes tako do-
segamo okrog 1.300 noËitev na 
sezono, preteæno tujcev. Druga 
smer pa so organizirane skupine 
iz vse Slovenije, ki jim ponuja-
mo t.i. aktivne piknike, kjer smo 
uspeli narediti uspeπen turistiËni 
produkt. Samo letos smo v dolino 
Kamniπke Bistrice pripeljali nekaj 
deset skupin. 

Æganjeteka je vzbudila precej za-
nimanja. Kako so idejo in novo po-
pestritev turistiËne ponudbe spre-
jeli gostje in kako domaËini?

Na zaËetku smo bili do ideje 
tudi sami malce zadræani, z leti pa 
se je izkazalo, da je projekt strel 
v polno, predvsem zaradi zgodbe 
in ekskluzivnosti, ki je predvsem 
za tujce πe kako pomembna. Brez 
podpore kraja in domaËinov pa 
pri razvoju katerkoli turistiËne 
ponudbe ne gre. Bi si æeleli, da 
πe kdo prepozna moænost razvo-
ja turistiËne ponudbe v dolini, ki 
ima πe velik potencial.

Lahko pa reËeva, da pogreπa-
mo komepetentnega sogovornika 

Ëasu smo dialog vzpostavili tudi 
z æupanom in obËinsko upravo, 
ki sta nam izkazala podporo pri 
delovanju, kar nam seveda veliko 
pomeni.

Delujete v sklopu Velike planine. 
Kako vidite stanje druæbe in celot-
ne planine? 

Stanje ni najlepπe, imamo pa ve-
lik interes, da bi bila druæba stabil-
na. Vse izhaja iz temeljnega pro-
blema, da se v 20 letih πe nismo 
uspeli dogovoriti, kaj sploh æelimo. 

mociji, veliko pa je πe prostora za 
izboljπave: glavni pokazatelj raz-
voja turizma bi v konËni fazi mo-
ralo biti πtevilo ljudi, ki se s tem 
preæivljajo. Po najini oceni je teh v 
Kamniku med 30 in 40, s Ëimer pa 
ne smemo biti zadovoljni, πe po-
sebej Ëe upoπtevamo, da je turizem 
naπa veËna perspektiva. Glavni cilj 
vseh aktivnosti bi moralo biti za-
gotoviti Ëim daljπi povpreËni Ëas 
obiska in na tem podroËju stanje 
ni najboljπe. ©tevilo namestitev se 
je v zadnjih letih sicer poveËalo, 
saj sta se v Kamniku odprla tako 
hotel kot hostel. Glavni problem 
oziroma priloænost tako vidimo 
v programih in aktivnostih, ki bi 
goste privabili in zadræali.

V Juæni Karolini v Zdruæenih dræavah Amerike se je v torek, 14. novem-
bra, zaËelo svetovno prvenstvo v najteæji gasilski disciplini — Firefighter 
Combat Callenge. Udeleæujejo se ga tudi gasilci iz PGD Moste iz obËine 
Komenda, ki so na letoπnjem evropskem tekmovanju operativnih gasilcev 
v najzahtevnejπem tekmovanju na svetu, ki je od 16. do 18. septembra 
potekalo na Rudniku v Ljubljani, posegli po evropskem naslovu. 

Na tekmovanje v Ameriko je tokrat odπla sicer deloma okrnjena ekipa. 
Evropske naslove bodo branili: posamiËno Tilen Brodar, v dvojicah Tilen 
Brodar in Roman Koncilija, v æenskih dvojicah pa Tjaπa Koncilija in Tea 
Bizjak; vsi iz PGD Moste. 

Na svetovnem prvenstvu, ki poteka ta teden v Juæni Karolini (Myrtle 
Beach, SC), sicer sodeluje 650 tekmovalcev iz 25 dræav sveta. V Mostah pa 
bodo gasilke in gasilci iz prostovoljnega gasilskega druπtva danes in jutri 
dræali pesti in na internetu spremljali njihove nastope. Gasilci iz Most in 
s tem obËina Komenda iz Slovenije bodo tako ta teden nastopali tudi na 
svetovnem spletu. 

aæe

Zakaj je to najteæje tekmovanje na svetu
Gasilec mora po stopniπËu 

teËi v tretje nadstropje (12 
m visoko) in s seboj nesti 19 
kg teæko zvito gasilsko cev. 
Ko pride na vrh, cev odloæi 
in po vrvi potegne k sebi πe 
drugo 19 kg teæko zvito cev. 
Ko opravi nalogo, steËe po 
stopnicah navzdol na poli-
gon, kjer mora s 4 kg teækim 
kladivom udarjati po 72,5-
kilogramski æelezni gredi in 
jo premakniti za cel meter in 
pol. Nato mora med ovirami 
teËi veË kot 40 metrov, vzeti 
z vodo napolnjeno cev, jo 
odvleËi dobrih 25 metrov in 
skozi vrata ter z vodo nato 
zbiti tarËo. Nato zagrabi 80 
kilogramov teækega ≈pones-
reËenca«, ki ga mora zvleËi 
trideset metrov-vzvratno do 

cilja. Da pa ne bi bilo vse tako ≈lahko« mora to opraviti v popolni gasil-
ski opravi (obleka, πkornji, Ëelada, rokavice,...) in po vrhu πe z dihalnim 
aparatom, ki ga ima na obrazu. Teæa 25 kg — ≈malenkost«. Pri vseh teh 
naporih, ki veljajo za eno najzahtevnejπih tekmovanj na svetu, mu ne sme 
zmanjkati zraka v tlaËni posodi. »e mu kakπen del opreme pade na tla, 
ga mora pobrati in namestiti nazaj, sicer je diskvalificiran. In najboljπi vse 
skupaj preteËejo prej kot v dveh — teækih — minutah.

Opomba: To nalogo so pod magiËno mejo 2 minuti iz PGD Moste opra-
vili πtirje tekmovalci Firefighter: Matic Zupan, David Brodar, Tilen Feldin 
in Gaπper Urbanc. 

Svetovni Firefighter Combat Challenge v Juæni 
Karolini

Gasilci iz Most branijo 
evropski naslov

Lea Sitar po razglasitvi in prejemu krone 
najlepπe ∑ Kraljica Slovenije 2011.

zavesti in poziranja. Pozneje je 
pridobivala nove izkuπnje in se 
udeleæila razliËnih dogodkov, 
povezanih z modo in maneken-
stvom. Delo je sprejela kot hobi, 
zraven pa si je prisluæila kakπen 
evro.

Pravi, da jo vseskozi zani-
majo lepe in posebne stvari, 
spoznavanje mest in razliËnih 
nenavadnih ljudi, vse, kar je 
povezano z modo, kreacijami, 
liËenjem. V tej smeri bi si rada 
pridobila izkuπnje, se izobraæe-
vala in tudi zaposlila. Kljub ob-
veznostim s πolo in dodatnimi 
dejavnostmi je z druæino zelo 
povezana. S sestro klepetata o 
æenskih zadevah, z bratcem pa 
se obe radi pozabavata in mu 
malo ponagajata. 

V Sloveniji povezujejo nazive 
miss/kraljica z manekenstvom, 
kar je sprto z dejstvom. V tu-

Na vpraπanje, kaj je podedo-
vala po oËetu in kaj po mami, 
Lea pravi: ≈Zunanja podoba 
in karakter je meπanica genov 
obeh starπev, nekaj je dano, ne-
kaj pa se nauËimo. Spoπtujem 
njuno ljubezen do nas otrok, 
podporo, pomoË in razumeva-
nje in æelim, da bomo vztrajali 
v tem duhu. Samo lep videz v 
æivljenju pomeni premalo, rada 

Vsaka pot je lahko prava, Ëe ne 
veπ kam hodiπ. Upamo, da si bo 
novo vodstvo, ki se trudi in æe ima 
dobre rezultate, uspeπno zastavilo 
prepotreben naËrt razvoja.

Kakπna bi bila moæna reπitev?
Æe zelo dolgo se zavzemava za 

ustanovitev Krajinskega parka, πe 
posebej, Ëe (ko) bo ideja Regijske-
ga parka dokonËno padla v vodo. 
Park bi bil moËan promocijski 
magnet in s pravim modelom jav-
no-zasebnega partnerstva vseh za-

Kako bi lahko pritegnili in obdræali 
goste v naπih krajih?

Goste bomo obdræali (in pri-
tegnili) le z dobrimi, inovativnimi 
programi. Konkurenca mest in po-
dobnih destinacij blizu Ljubljane 
oz. Brnika je velika. Potrebujemo 
programe, ki bodo turiste zadræali 
veË dni, samo na ta naËin jim lah-
ko olajπamo denarnice. Samo golo 
promoviranje naravnih lepot æal 
ne zadostuje veË. Glede poveËa-
nja πtevila gostov bi bilo morda 
πe najbolj smisleno, da turistiËnim 
agencijam, ki bi pripeljale goste 
v Kamnik, namenimo subvencijo. 
Tako bi dejansko plaËevali zgolj 
po uËinku, ki ga je pri vsesploπni 
promociji zelo teæko izmeriti. Bolj 
bi se bilo potrebno tudi fokusira-
ti na naπo najveËjo konkurenËno 
prednost (kar s pridom izkoriπËa-
mo tudi sami), da imamo najbolj 
dostopne Alpe pri nas, in okrog 
tega oblikovati zgodbe. 

NaËrti za prihodnost?
Idej ne zmanjka in jih tudi ne 

sme: razπiriti vasico alpskih hiπk 
(t.i. glamping), vzpostaviti adrena-
linski park, uvesti produkt Alpska 
poroka in s tem v treh letih po-
dvojiti πtevilo gostov, delati na 
novih ekskluzivnih produktih in 
se sËasoma uvrstiti v viπji cenov-
ni rang. Realizacija teh idej pa bo 
odvisna od treh dejavnikov: Ëasa, 
sredstev in podpore okolja. Upamo 
seveda na vse (smeh).

Vse Ëestitke za uvrstitev v finale 
Snovalca in veliko uspeha tudi vna-
prej vam æelimo iz uredniπtva Kamni-
πkega obËana!

na podroËju razvoja kamniπkega 
turizma, ki bi nas znal usmerjati. 
Turizem je æal ena izmed panog, 
kjer se vsi spoznajo na vse.

Kdo vam je lokalno gledano naj-
bolj pomagal?

Povezujemo se z mnogimi, v 
konËni fazi pa najbolj pomagajo 
neposredne finanËne vzpodbude. 
Tako smo uspeli pridobiti sredstva 
iz razpisa LAS Srca Slovenije, ki 
nam je omogoËil razvoj nujno po-
trebne infrastrukture. V zadnjem 

interesiranih deleænikov uspeh ne 
bi smel izpostati. Naloga zaradi 
kopice interesov ni lahka, vendar 
je nekje potrebno zaËeti.

O kamniπkem turizmu, 
moænostih in priloænostih
Kako ocenjujeta stanje turizma na 
Kamniπkem?

Kamniπka agencija za razvoj tu-
rizma in podjetniπtva je postavila 
prave smeri razvoja, veliko je bilo 
dobrega narejenega na sami pro-

Lea s sestro Lucijo in bratom Jako na druæinskem potepu v æivalskem 
vrtu na Dunaju.
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GK Arboretum konËal 
eno najuspeπnejπih sezon

Tako na tekmovalnem, kot tudi na organizacijskem podroËju je letoπnja 
sezona za Golf klub Arboretum nadvse uspeπna. Mladinska ekipa je æe 
petiË osvojila ekipni naslov najboljπih golfistov v Sloveniji. Da bi podkrepili 
ekipno zmago, smo dodali πe πtiri posamiËne dræavne prvake: Urπa Ore-
hek in Matic Zalokar sta dræavna prvaka nad osemnajst let, Max PopoviË 
in Max Golob sta dræavna prvaka do osem oziroma deset let, Kristjan 
Burkelca pa je absolutni prvak ligaπkega tekmovanja (8 tekem; do deset 
let) z neverjetnim slovenskim rekordom, s katerim bi tudi v tujini polnil 
statistiËne podatke o πportnih rekordih. Kristjan je serijo tekmovanj za-
kljuËil ≈pod parom igriπËa«, kar doslej πe ni uspelo nikomur v slovenskem 
prostoru. Med drugim je tudi mednarodni prvak ©vice.

Zelo uspeπni smo bili tudi pri promociji golfa v πolske sredine; organizi-
rali smo deset πportnih dni na temo golfa in tri predstavitve golfske igre 
na osnovnih πolah za najmlajπo populacijo. Prav tako smo organizirali 
deset odmevnih turnirjev, ki imajo v golfski srenji pomembno teæo. V 
letoπnjem letu se lahko veselimo nove pridobitve, pomembne za razvoj 
tekmovalnega golfa — to sta analizator igre (fleight scope) in kamere s 
potrebno opremo za spremljanje in analizo tehnike. Vse to in montaæno 
hiπico na vadbiπËu so nam omogoËili zvesti donatorji - sponzorji in klub, 
ki s svojimi Ëlani podpira uspehe mladih golfistov.

Druæba Golf Arboretum nam omogoËa dobre pogoje za uspeπen tre-
ning in igro, tako v poletnem kot tudi v zimskem obdobju. Æe drugo leto 

otroci do desetega leta igrajo na igriπËu Arboretum brezplaËno.
Letos smo æe sedmiË organizirali slikarsko akademijo Arboretum 2011, 

ki skupaj z avkcijo podarjenih slik omogoËa kvalitetnejπe delo in sodo-
ben pristop do zahtevnega treninga golfske igre. Udeleæenci slikarske 
akademije: Petar Bevs, »rtomir Frelih, Joæe Kotar, Simon Kajtna, Nikolaj 
Maπukov, Tomaæ Perko, Klavdij PalËiË, Rok in France Slana, Viktor ©est 
so podprli sodelovanje s poslanstvom ≈z umetnostjo do dræavnih prva-
kov«.

MIRAN ÆEBALJEC

Kljub prvima dvema porazo-
ma v tej sezoni koπarkarji Calcit 
Basketball delijo prvo mesto na 
lestvici. Prvi poraz so doæiveli na 
gostovanju v Nazarjah. Letos moË-
no okrepljena ekipa Nazarij je bila 
prevelik zalogaj. V njej igrata tudi 
koπarkarja, ki sta pred leti nastopa-
la v 1. SKL, Rajko Rituper in Miha 
»mer. Poleg tega pa ni nastopil 
prvi organizator igre Calcita Rene 
Ævan. Koπarkarji so πe posebej po-
pustili v zadnji Ëetrtini, v kateri so 
dosegli le devet toËk in izgubili z 
rezultatom 79:52.

Veliko boljπo igro pa so prikazali 
v naslednjem krogu, ko so gostova-
li pri ekipi Nona iz Lenarta. Udarna 
peterka Calcita je stvari postavila 
na svoje mesto æe v uvodnih minu-
tah. Z granitno obrambo in hitrimi 
protinapadi je povsem onemogo-
Ëila igro domaËih in povedla za 15 
toËk. Prednost se je ves Ëas sreËanja 
gibala med 20 in 30 toËkami razli-
ke, kar je trenerju Plevniku omogo-
Ëilo veËjo rotacijo igralcev. Igralci, 
ki sicer niso deleæni zajetne mi-
nutaæe, so svojo priloænost dobro 
izkoristili. Brez teæav so ohranjali 
visoko razliko in ekipi zagotovili 
novo, æe 4. zmago v letoπnji sezoni. 
KonËni rezultat je bil 56:77. 

V lokalnem derbiju so minulo 
soboto koπarkarji Calcit Baskeball 
gostovali pri ekipi Lastovka iz 
Domæal. Obetalo se je zanimivo 
in napeto sreËanje starih znancev, 

V kamniπkem druπtvu smo se 
odloËili, da mladince in Ëlane pre-
vzame nov trener. Po dveh letih 
je trenersko klop zapustil Dare 
Homar, kamniπki vaterpolisti pa 
bodo odslej vadili pod vodstvom 
Elvira BeËiËa, ki prihaja iz Kranja. 
Bil je Ëlan dræavne reprezentance 
Slovenije, igral je v ekipi Olimpije 
in Triglava ter treniral mlajπe ka-
tegorije pri AVK Olimpija.

Skupini perspektivnih mladin-
cev se je iz AVK Triglav pridruæil 
Gaπper ©enica, ki bo pomembna 
okrepitev. Za vstop v sezono smo 
se odpravili na priprave v slova-
πko Æilino. V petih dneh smo na-
redili osem kvalitetnih treningov 
in odigrali prijateljsko tekmo z 
domaËo ekipo Nereus, ki smo jo 
dobili z 12:8

12. novembra se je zaËelo DP 
v vaterpolu, æe prvi nasprotnik 
AVK Triglav v Ëlanski konkurenci 
je bil velik favorit, toda zaËetek 
tekme je napovedoval izenaËeno 
tekmo, prvo Ëetrtino so dobili 
KranjËani z 2:1, KamniËanom se 
je odprlo kar nekaj priloænosti, ki 
jih niso izkoristili. V drugi Ëetr-
tini so bili Triglavci mnogo boljπi 
nasprotnik (4:1), tretja Ëetrtina je 
pripadla KamniËanom, saj so ujeli 
prikljuËek in bili do rezultata 7:7 
enakovreden nasprotnik, na za-

Zgodovina Mirovih nastopov 
na Ultramanih sega v leto 1999. 
Takrat 37-letnik je bil v igri celo 
za zmago, a je bil po spletu ne-
sreËnih okoliπËin diskvalificiran. 
DrugiË se je na Havaje odpravil 
leta 2001 skupaj s svojim prijate-
ljem Uroπem Velepcem, ki se je 
drugiË zapored veselil zmage, Miro 
pa drugega mesta. Leta 2007, po 
smoli z odlomljeno gonilko, mu 
je uspelo priti do 5. mesta. Leta 
2008 se je prebil na tretje mesto, 
leta 2009 je bil ponovno svetovni 
podprvak. S Ëasom teka na 84 km 
6:14:16 iz leta 2008 dræi peti rezul-
tat v zgodovini tekmovanja.

Prvi dan je na sporedu 10 km 
plavanja. Boljπi tekmovalci opravijo 
s to razdaljo v Ëasu okrog treh ur. 
Rekord plavalne proge dræi Jonas 
Colting iz leta 2004, in sicer je raz-
daljo desetih kilometrov zmogel s 
Ëasom 2:14:43. Po konËanem plaval-
nem delu, tekmovalce Ëaka πe prva 
145-kilometrska kolesarska etapa. 
Da prvi dan ni prelahek, poskrbi 
2300 viπinskih metrov in ne ravno 
idealna temperatura zraka okrog  
40°C. PovpreËna hitrost se pri 
najboljπih giblje okrog 27 km/h. 
Najboljπi Ëas te etape ima Gordon 
Byrn iz leta 2002, ki je progo pre-
vozil v dobrih 4 urah in 20 minu-
tah s povpreËno hitrostjo okrog  
33 km/h.

O taktiki prvega tekmovalnega 
dne Miro pravi: ≈Uvodno plavanje 
je prva preizkuπnja psihiËne trdnosti, 
kajti prvih 5 km je tok ugoden in oseb-
no ga odplavam v 1:05, pa si pomno-
æiπ z dva in potem po 2:10 priËakujeπ 
cilj....ki pa ga ni in ni. Kontra tok in 
vedno veËji valovi zadevo podaljπajo 
za veË kot pol ure. Zgodilo se je æe 
(leta 2000), da polovica tekmovalcev 
ni mogla priplavati okrog boje v zaliv 
Kaehou bay, ker jih je tok prej pometal 
na obalo. Ne ravno poln energije mla-
tiπ in mlatiπ vodo in opazujeπ kamen 

Na finalnem turnirju v odbojki 
na mivki v Ankaranu se je zbra-
lo osem najboljπih srednjeπolskih 
ekip v dræavi. Dijaki ©CRM so 
odliËno igrali vse do polfinalnega 
dvoboja, ko so naleteli na dobro 
razpoloæene igralce iz Raven na 
Koroπkem. Ti so kamniπko ekipo 
poslali v boj za tretje mesto, kjer 
so igrali proti favoritom za skup-
no zmago na turnirju, dijakom 
©olskega centra iz Novega mesta. 
Po odigranih treh setih in zelo 

dnji odmor odπli z minus 2 in 
v priËakovanju ponovnega juriπa 
kamniπkih vaterpolistov smo ne-
strpno priËakovali zaËetek za-
dnjega dela tekme. Toda v zadnji 
Ëetrtini se je pokazala daljπa klop 
Triglava, ki je poviπal vodstvo na 
15:8. Za Kamnik so zadeli: ©eni-
ca G. 3, Novak S. 2, Novak K., 
Stele M. in NikoliË N. po 1 gol. 
Zaradi poπkodb v kamniπki ekipi 
ni bilo Urbana Steleta in Blaæa 
BenkoviËa.

Ta vikend so zaËeli s tekmova-
nju tudi deËki do 13 let. V Ma-
riboru so izgubili s 23:21 Kadeti 
do 15 let pa so doæiveli pravo 
katastrofo s Triglavom, rezultat 
je bil kar 29:0. 

V zadnjih letih so nas fantje 
razvajali z zmagami in dobrimi 
rezultati, zato bo zelo teæko ubra-
niti rezultate iz pretekle sezone, 
ko smo bili kar v πtirih katego-
rijah drugi v Sloveniji. NajveË se 
priËakuje od mladincev in deËkov 

do 13 let, pri Ëlanih priËakujemo 
uvrstitev med prve πtiri. 

Pri kadetih bomo poskuπali 
ubraniti 2. mesto. DeËki do 15 let 
in deËki do 11 let bodo letos na-
birali izkuπnje za prihodnje leto. 
Vse, ki jih vaterpolo zanima, pa 
vabimo, da se nam pridruæijo na 
treningih v bazenu in telovadni-
ci. Pozimi vadimo v bazenih v 
Kranju in Ljubljani, poleti pa na 
domaËem bazenu Pod skalo.

DiH

pod sabo, za trenutek poËijeπ in kamen 
se ti odpelje...

Plavanju sledi 10 km dolg, strm kla-
nec, nato pa poËasi po lavini pokrajini 
po vznoæju πe delujoËega vulkana Ma-
una Loa proti 145 km oddaljenem ci-
lju. Zadnje 80 km ponavadi veter piha 
nasproti, klanec niË kaj ne popuπËa, 
lava pa oddaja toploto, tako da zmo-
liπ kar nekaj oËenaπev, preden zavijeπ 
skozi ciljna vrata.« 

Drugi dan je v celoti namenjen 
276 km kolesarjenja. PovpreËne hi-
trosti najboljπih se gibljejo okrog 
35-37 km/h, tako da s progo opra-
vijo v 7 urah in nekaj minutah. 
Viπinska razlika znaπa dobrih 2600 
m. Nevarnost za tekmovalce pred-
stavlja promet in nenaden boËni 
veter, ki te dobesedno v trenutku 
lahko pomete s ceste, Ëe nanj nisi 
pripravljen. Rekorder druge etape 
s Ëasom 7:20:13 in povpreËno hi-
trostjo 37,62 km/h je od leta 2000 
πe vedno Uroπ Velepec. O pripra-
vah na drugo etapo, ki najveËkrat 
v dobrπni meri æe odloËa o konËni 
uvrstitvi tekmovalca, Miro razlaga: 
≈Z viπine 1200 m se spustimo iz najbolj 
vroËega predela (Kailua Kona je men-
da najbolj vroËa v celi Ameriki, mesto 
Hilo na drugi strani Mauna Loe pa 
najbolj deæevno) proti Hilu. Po 60 km 
se na Red Roadu zaËne delati prva se-
lekcija ∑ defekti, padci ... spremljevalci 
ne morejo zraven zaradi preozke ceste. 
Tudi sam sem doæivel padec pri 50 km/
h, ostal potolËen in brez bidonov, pa 
25 km ceste pred mano. Potem trasa 
vodi po vzhodni obali Hamakua coast 
na sever otoka in po 200 km se cesta 
zaËne vzpenjati na 1100 m visoko Ko-
halo mountain, poleg 4300 m visoke 
Mauna Kee. Od tam pa adrenalinski 
spust z obilo boËnega vetra in ovinkov 
(moja maksimalna hitrost je 84 km/h). 
Peljati moraπ po sredini ceste, da te 
veter prestavi samo na rob ceste in ne 
v jarek. Æe dvakrat sem peljal mimo 
cilja, ker nisem mogel zaviti v cilj na 

levi... No, za vse te vzpone in spuste 
sem se letos πe posebej pripravil, vsaj 
2 x tedensko sem vozil Maraton Alpe 
(πe malo obogaten s klanci, da znese 
3100 viπinskih metrov), 15 kriæcev sem 
oznaËil. Imel sem dve bliænji sreËanji 
z avti, na sreËo brez veËjih poπkodb, 
tako da upam, da imam letoπnjo nor-
mo izpolnjeno ... Ker havajski asfalt ni 
ravno gladek...« 

Zadnji dan tekmovalce Ëaka πe 
84 kilometrov teka po razbeljenih 
cestah lavinih polj. Tek je bil ved-
no Mirova disciplina. Po dveh zelo 
napornih dneh, ko je telo æe dodo-
bra izmuËeno, je za marsikaterega 
tekmovalca velik problem samo 
odteËi to razdaljo, najboljπi, vkljuË-
no z Mirom, pa z njo opravijo v 
dobrih πestih urah. ≈Ja, tek sem πe 
vedno konËal kot prvi. Tam do 60-70 
km si pomagava s kakπnim prijateljem 
(Velepec, Ribeiro), potem se ponavadi 
odlepim ∑ upam, da bo tudi letos tako. 
ZaËnem zelo hitro (2009 prvih 10 km ∑ 
38:10, 21 km 1:24, 42 km 2:56), do 42 
km teËemo, drugo polovico pa oddrsa-
mo, kot je vËasih rekel Uroπ. Pri tleh je 
51 stopinj, pri glavi 41...Kakπen velik 
uæitek v teku tam teæko najdeπ...«

Kljub temu da se je Miro to-
krat nekoliko bolj osredotoËil na 
Ëase rekordov posameznih etap, 
je treba za zmago ali tako æelene 
stopniËke odliËno sestaviti vse tri 

tekmovalne dni. Njegov najboljπi 
skupni Ëas je 22:35:24 iz leta 2008, 
ki ga æeli letos preseËi.

Velik pomen za uspeπen Mi-
rov nastop ima regeneracija in 
predvsem vnos zadostne koliËine 
energije na tekmovalni progi in po 
konËanih etapah. Pred odhodom 
nam je Miro πe zaupal, kakπna je 
njegova prehrana med tekmova-
njem in po konËanih etapah: ≈V 
bistvu sem precej ≈naturπËik«, kar se 
tiËe prehrane. Na vrtu imam od spo-
mladi dalje Ëeπnje, jagode, maline, 
borovnice, jabolka in grozdje ∑ vse 
bio, eko, neπkropljeno. ©e zdaj vsa-
ko jutro naberem grozdje, ki sem ga 
pokril. Prehrana je normalna, vËasih 
malo bolj ogljikohidratna, mogoËe 
sem malo poseben po tem, da jem zelo 
pozno zveËer πe eno veËerjo, ponavadi 
je to skrivnostna meπanica kus kusa, 
polente in zdroba ...toliko zaupam, 
procentualne sestave pa ne...« 

Zato, da med tekmovanjem vse 
poteka tako kot bi moralo, po-
skrbi njegova mini spremljevalna 
ekipa, ki jo letos sestavljata hËi 
Liza in Tomaæ Rifl. Mirov nastop 
lahko spremljate preko spletne 
strani http://www.kregar.trisport-
klub.si/ in Facebooku http://www.
facebook.com/#!/profile.php?id=16-
08524815 

TOMAÆ PLANKO

napeti konËnici so se bronastega 
odliËja veselili dijaki ©CRM-ja. 

V finalu sta se pomerili gim-
naziji iz Raven na koroπkem in 
Novega mesta. Slavili so Novo-
meπËani, ki so jih dijaki ©CRM 
sicer gladko premagali v predtek-
movanju.

»estitke bronastim dijakom 
in tudi dijakinjam ©CRM, ki so 
osvojile sedmo mesto v dræavi.

ÆIGA REPAN©EK

saj je kar nekaj igralcev, ki sedaj 
zastopajo barve Lastovke v prejπ-
njih sezonah igralo za KamniËane. 
Prva Ëetrtina se je odvijala po pri-
Ëakovanju in ekipi sta na prvi od-
mor odπli dokaj izenaËeni. V drugi 
Ëetrtini se je nadaljevala borba za 
vsako æogo. Slabo izvajanje prostih 
metov koπarkarjev Calcit Basketball 
pa je pripomoglo, da so DomæalËa-
ni prvi polËas dobili za enajst toËk. 
V zaËetku drugega polËasa so naπi 
zaËeli zelo odloËno in se pribliæali 
na nekaj toËk razlike, nato pa sta 
na sceno stopila sodnika. V roku 
nekaj minut sta KamniËanom do-
sodila kar 6 tehniËnih napak, nato 
izkljuËila πe trenerja Sama Plevnika 
in tako praktiËno odloËila zmago-
valca tekme. DomaËi so tako po-
vedli za dvaindvajset toËk. »eprav 
je bil zmagovalec æe odloËen, se 
KamniËani niso predali. Z odloËno 
igro, brez prvega organizatorja 
igre Reneja Ævana, so na koncu iz-
gubili z rezultatom 82:73. Sodnika 
sta s svojim sojenjem zelo vplivala 
na izid tekme, kar je na koncu pri-
znalo tudi domaËe moπtvo.

Kljub porazu pa koπarkarji Cal-
cit Basketball πe vedno delijo prvo 
mesto na lestvici.

V naslednjem krogu gredo zopet 
na gostovanje h konkurentom za 
prvo mesto ekipi Bistrice, nato pa 
3. decembra ob 20.30 doma igrajo 
z ekipo Krka mladi. 

ROBERT PROSEN

Dræavna prvaka Max PopoviË in Max Golob.

Priznani slovenski slikarji so ustvarjali v podporo mladim golfistom, 
med njimi starosta slovenskega slikarstva France Slana, Klavdij PalËiË, 
Joæe Kotar in KamniËan Viktor ©est.

KAMNI©KI KO©ARKARJI  
NA VRHU LESTVICE

Vaterpolisti Kamnika z novim trenerjem

©e posvet pred tekmo - z leve: PantiË ©indriË Robin, Leskovec Tilen, Zorman Jaka, Æurbi Gaπper, Novak 
Sebastijan, NikoliË N, Stele M, Debevec T, Novak K; spodaj sedijo: PinteriË Matej, ©enica Gaπper in Jeran 
Gaπper ter trener BeËiË Elvir.

Ultraman Miro Kregar πestiË v boj na lavina polja

Kamniπki srednjeπolci odliËno 
igrajo odbojko na mivki

Dijaki ©CRM so na srednjeπolskem prvenstvu v odbojki na mivki osvo-
jili odliËno tretje mesto!

Slovenian ultra team Miro, Liza, Tomaæ pred odhodom.

Ultraman - 10 km plavanja, 421 km kolesarjenja in 84 km teka so razdalje, 
s katerimi se bo v treh tekmovalnih dneh, od 25. do 27. novembra, tokrat 
æe πestiË spopadel KamniËan Miro Kregar. Ultraman world championship 
Hawaii se tokrat æe sedemindvajsetiË odvija na najveËjem havajskem otoku 
Big Island s startom in ciljem v turistiËnem srediπËu Kailua Kona. 



1318. november 2011©PORT

Odbojkarji Calcit Volleyballa so 
se po dveh sezonah zopet uvrstili 
na Finalni turnir Pokala OZS, ki 
bo potekal od 3. do 5. januar-
ja, skupaj s Finalnim turnirjem 
deklet, kamor upajmo se bodo 
uvrstila tudi kamniπka dekleta. O 
nasprotniku pa bo letos prviË od-
loËal æreb.

KamniËani so v prvi tekmi v 
Murski Soboti slabo zaËeli in do-
maËi so povedli z 2:0. Nato so se 
prebudili in izenaËili na 2:2. Tudi 
v odloËilni peti set so bolje krenili 
KamniËani. V odloËilnih trenutkih 
pa so prevladale izkuπnje doma-
Ëih, ki so se tako veselili zmage s 
3:2. V povratni tekmi v Kamniku 
pred nabito polnimi tribunami, pa 
so KamniËani prikazali drug ob-
raz in gladko dobili tekmo s 3:0. 
A zaradi pravil, kjer πtejejo samo 

GrgiË prvi Slovenec na EP 
v avtokrosu

Voznik AMK Tunjice Marcel GrgiË je v letoπnji sezoni dosegel skupno 21. 
mesto, kar je ponovno najboljπa slovenska uvrstitev na evropskem prvenstvu 
v avtokrosu.

DirkaËu AMK Tunjice Marcelu GrgiËu je na evropskem prvenstvu v avto-
krosu uspelo popraviti lanskoletni rezultat, saj se je v zgodovino slovenskega 
avtokrosa ponovno vpisal z najboljπo slovensko uvrstitvijo. S svojim buggy-
jem Tatro 4X4 je zasedel skupno 21. mesto in tako izboljπal lansko uvrstitev, 
ko je konËal na 28. mestu. Skupno je dosegel 12 toËk, ki jih je zbral na treh 
dirkah najmoËnejπe divizije 3. Prvo polovico sezone evropskega prvenstva 
v avtokrosu ga je spremljalo nekaj smole zaradi okvar motorja. Kljub temu 
pa mu je uspelo doseËi viden uspeh pri naπih zahodnih sosedih, ko je na 
italijanskem dræavnem prvenstvu v Gonarsu dosegel 7. mesto.

Tudi to sezono pa s svojim 
buggyjem Nissan 4X4 ni imel 
sreËe Janez Zgonec iz AMK Tu-
njice. Na odprtem dræavnem 
prvenstvu Italije v Gonarsu in 
dirki evropskega prvenstva v 
Prerovu je moral æal odstopiti 
zaradi okvare motorja.

Zaradi gospodarske krize in 
pomanjkanja sponzorjev je v letoπnji sezoni priπlo do blokade v celotnem 
slovenskem avtoπportu, πe v avtokrosu, saj na koledarju dræavnega prven-
stva ni bilo razpisane nobene domaËe dirke. Oba dirkaËa AMK Tunjice sta 
se tako lahko udeleæila le mednarodnih dirk v tujini, πportni funkcionarji 
in Ëlani AMK Tunjice pa so se letos lotili novih projektov. OdloËili so se za 
sodelovanje in pomoË klubu AMD Buhc pri organizaciji mednarodne gorsko 
hitrostne dirke v LuËinah, ki se je odvijala pod okriljem mednarodne avto-
mobilske organizacije FIA. Lotili pa so se tudi priprave razstave atraktivnih 
dirkalnih avtomobilov v Tunjicah in organizacije veselice, kjer je bilo veselo 
in zabavno. Æe tradicionalno smo se odpravili v Novo Pako na ogled avtokros 
dirke za evropsko prvenstvo. Vsi Ëlani AMK Tunjice se ob koncu sezone in 
pripravah na naslednjo zahvaljujemo sponzorjem, ki so omogoËili izpeljavo 
letoπnjih projektov, ObËini Kamnik, TunjiËanom in vsem, ki so pomagali pri 
pripravi veselice.

AMK Tunjice
Foto: Frane Repnik

Uspeπna prva tekmovalna 
sezona za kolesarje KD Alpe

»lani tekmovalne ekipe kamniπkega KD Alpe so æe v svoji prvi tekmovalni 
sezoni nanizali odliËne rezultate in se na amaterskih kolesarskih dirkah po 
Sloveniji, ki jih je bilo letos veË kot dvajset, redno uvrπËali na zmagovalne 
stopniËke. 

Vrhunec sezone je predstavljala ≈domaËa tekma«, saj so se uspeli na 5. 
Maratonu Alpe Scott, katerega organizator je ravno KD Alpe, med kar 700 
kolesarji zavihteti povsem v ospredje. 

Skozi sezono so posebej presenetili trije mladi tekmovalci - Nina Mermal, 
Aljoπa GriËar in Aljaæ GorËan. Izjemen talent je pokazala Nina, sicer tudi 
edino dekle v ekipi, ki se je pred letom in pol praktiËno prviË usedla na kolo, 
letos pa æe postala zmagovalka enega izmed najteæjih vzponov na Golte. Na 
Maratonu Franja si je prikolesarila odliËno tretje mesto, na juriπu na VrπiË 
pa dosegla izjemno peto mesto med æenskami, v svoji starostni kategoriji 
pa je bila celo druga. Kar devetkrat je stala na zmagovalnih stopniËkah v 
kategoriji mlajπih æensk. Nadvse uspeπna je bila sezona tudi za komaj 19-
letnega Aljoπo GriËarja, ki je bil v izjemni formi v drugem delu sezone, ko 
je med drugim na dræavnemu prvenstvu v vzponu na Nanos osvojil naslov 

Prva decembrska nedelja bo v 
znamenju Miklavæevega teka

Leto je naokoli in bliæa se prva decembrska nedelja, ko πportno druπtvo 
©martno v Tuhinju v sodelovanju s TD Gora - Sv. Miklavæ in TD Tuhinjska do-
lina pripravlja 11. Miklavæev tek. V nedeljo, 4. decembra, se bodo v Termah 
Snovik ob 10. uri zbrali tekaËi, ki jim je tek v uæitek in narava v veselje. Cilj bo 
pri cerkvici sv. Miklavæa na Gori. Proga bo potekala po oznaËenih peπpoteh 
skozi vasi Snovik in Hruπevka, zadnji del poti pa bo potekal po makadamski 
poti do vrha. Dolæina proge za odrasle je 5,3 km, premagati pa bo potrebno 
okrog 300 m viπinske razlike. Otroci se bodo pomerili na razdalji 1,4 km (to 
bo zadnji del daljπe proge), z viπinsko razliko okrog 90 m. Udeleæenci teka 
se bodo pomerili v 16 kategorijah, posebna skupina pa bodo tekmovalci, ki 
tehtajo 100 ali veË kg.

Ob poti bodo tekmovalce spodbujali harmonikarji ob spremstvu ≈par-
keljnov«. Na cilju bodo vse udeleæence Ëakale domaËe dobrote, ki jih bodo 
pripravili Ëlani TD Gora - Sv. Miklavæ. Predprijave zbirajo do vkljuËno Ëetrtka, 
1. decembra, na spletni strani www.sd-smartno.si ali na telefonski πtevilki 
031 218 384. Na dan teka bodo prijave moæne od 8.00 do 9.30 ure.

Motokros ∑ bratje Irt
Po zelo uspeπni sezoni v letu 

2010, ko je motokrosist Matevæ 
IRT poleg lepih rezultatov v Slo-
veniji osvojil πe skupno 3. mesto 
na svetovnem prvenstvu v razredu 
MX3 in bil izbran za naj moto-

rista leta pri AMZS, brat Jernej 
je poleg uspeπne sezone na DP 
osvojil πe 4. mesto v skupni raz-
vrstitvi EP MX2, najmlajπi Peter 
pa je v prvi sezoni najmoËnejπega 
razreda 125 ccm postal dræavni 
prvak, so bili naπi dirkaËi poleg 
treningov in tekmovanj uspeπni 
tudi na dræavnem prvenstvu, kjer 
sta Jernej in Peter zaradi pokriva-
nja dirk osvojila 8. mesto. Na EP 
pa Jerneju ni πlo vse po naËrtih, 
da bi πe izboljπal lansko uvrstitev. 
Zasedel je skupno 15. mesto, pri 
Ëemer je izpustil tekmo v Latviji 
in NemËiji, ker se je udeleæil dirke 
za SP MX2. Na tekmah za Nemπ-
ko dræavno prvenstvo ADAC je 
konËal na skupno 9. mestu.

Peter se je preizkuπal tudi na 
dirkah EP 125 ccm in OPEN in s 
πibkejπim motorjem konËal tekmo 

zmage, sta morali ekipi odigrati 
πe zlati set. KamniËani so zaig-
rali odliËno in povedli æe za πest 
toËk (11:5), pri rezultatu 13:8 pa 
je bila na nogah vsa dvorana, ki 
je priËakovala gladko zmago do-
maËih. A spet so priπle do izraza 
izkuπnje gostov, ki so rezultat na 
14. toËki izenaËili in imeli celo za-
kljuËno æogo za napredovanje. A 
to jim ob buËnem navijanju do-
maËe publike ni uspelo in zmage 
z 18:16 so se po asu Brusa veselili 
Calcitovci. 

Dan prej pa so KamniËani od-
igrali πe πesti krog dræavnega pr-
venstva proti Mariboru in brez 
veËjih teæav zmagali s 3:0 in tako 
so brez poraza πe naprej na dru-
gem mestu za ACH volleyom. Se-
daj sledi daljπi odmor v moπkih 
tekmovanjih, saj se slovenski re-

prezentantje pripravljajo na kva-
lifikacijski turnir za Olimpijske 
igre, ki bo konec novembra. Na 
pripravah sta tudi KamniËana Jan 
Planinc in Jan Pokerπnik.

V PREMORU PORAZ  
Z IZRAELKAMI

Kamniπke odbojkarice so imele 
krajπi premor s tekmami, zaradi 
odpovedi ene od madæarskih ekip, 
ki so ga izkoristile za priprave 
na nadaljevanje sezone in trening 
tekmo z reprezentanco Izraela, ki 
se v Sloveniji pripravlja na kvali-
fikacije za Olimpijske igre.

KamniËanke so se sicer srËno 
borile in bile vseskozi enakovre-
den nasprotnik gostujoËi repre-
zentanci, a v vseh treh setih po-
pustile ob zakljuËku in izgubile s 
3:0. V nadaljevanju tekmovanj jih 

najprej Ëaka tekma osmine Pokala 
OZS proti ekipi ©entvida, za ka-
tero bodo zaigrale tudi nekatere 
bivπe slovenske vrhunske igralke 
in bo zato tekma πe kako zani-
miva. V Interligi bodo v soboto 
gostile ekipo iz Budimpeπte, ki je 
do sedaj premagala le drugo ekipo 
iz Budimpeπte, ki pa je medtem 
æe prenehala s tekmovanjem v 
tej ligi. V sedmem kolu pa bodo 
KamniËanke gostovale na Dunaju 
pri najbræ najboljπi ekipi lige.

TRETJELIGA©I ©E 
BREZ ZMAGE

Mlada kamniπka ekipa, ki tek-
muje v tretji ligi zahod, tudi po 
Ëetrtem krogu ostaja brez osvo-
jenega seta. Tokrat so izgubili v 
gosteh proti prvouvrπËeni ekipi 
Mokronoga, ki resno raËuna na 
vrnitev v drugo ligo. Æe v soboto 
pa prihaja tekma, kjer Calcitovci 
napovedujejo svojo prvo zmago v 
letoπnji sezoni.

USPE©NE MLADE 
EKIPE

Mlade Calcitove ekipe pa πe 
naprej igrajo odliËno in se bliæajo 
uvrstitvam v A ligo. Tako se je v 
A ligo æe dva kroga pred koncem 
uspelo uvrstiti kadetom, ki so na 
domaËem turnirju v Stranjah pre-
magali Triglav in Kropo in si na 
prvem mestu æe nabrali neulov-
ljivo prednost. Na svojem prvem 
turnirju so brez teæav zmagale 
tudi kadetinje, ki so ugnale Olimp 
in Domæale.

Kot kaæe, bosta drugi ekipi ka-
detov in kadetinj tekmovanje na-
daljevali v B ligah, kar pa ni niti 
neuspeh, saj za ekipi v glavnem 
tekmujejo deËki in deklice. 

OdliËno pa kaæe v kvalifikaci-
jah tudi deËkom in deklicam.

CICO1.

na zelo dobrem 14. mestu, na dir-
ki Nemπkega dræavnega prvenstva 
ADAC pa je na zadnji dirki v 
Holzgerlingu dosegel svojo naj-
boljπo uvrstitev 8. in 2. mesto ∑ 
skupno 3. mesto.

V sezoni 2012 se bo Peter po-
svetil dirkam dræavne-
ga in evropskega pr-
venstva, vseeno pa na 
prvo mesto postavlja 
πolo. Ko junija konËa 
z maturo, bo startal 
na polno.

Matevæ je letos po-
leg treningov na do-
maËih dirkaliπËih osva-
jal toËke z motorjem 
Husqvarna na tekmo-
vanju Power cross v 
Indoneziji, ki je podo-
bno superkrosu in se 
ga lotevajo peljati le 

najboljπi in najdrznejπi motokro-
sisti, zasedel odliËno 3. mesto, v 
jesenskem delu motokros tekmo-
vanja, pa je na 2. mestu, vendar 
upraviËeno cilja na najviπjo stop-
niËko.

Supermoto ∑  
Uroπ Nastran

≈Letos sem s sezono 
veË kot zadovoljen, 
moj cilj je bil zakljuËiti 
med prvo deseterico na 
svetovnem prvenstvu, 
konËal sem kot πesti in 
dve dirki skupno konË-
al na 4. mestu, kar je 
za prvo sezono odliËen 
rezultat,« je zadovo-
ljen povedal Uroπ NA-
STRAN. Kako tudi ne, 
5-kratni dræavni prvak 

v supermotu, prvak v motokrosu 
in lanski Evropski prvak je letos s 
trdim delom in treningi doma in v 
tujini presegel vse svoje naËrte.

Na 5. predzadnjo dirko sveto-
vnega prvenstva na Portugalsko 
(Portimao) je Uroπ prispel z lepo 
popotnico, Ëetrtim mestom z 
dirke na Siciliji. V prvi voænji je 
dobro startal, a so ga tekmeci v 
prvem zavoju zaprli, tako da je 
izgubil dve mesti, z vztrajnostjo 
je prevozil ciljno Ërto kot πesti, 
v drugi voænji pa je hitro nabral 
prednost in s 3. mestom dosegel 
tudi najboljπo posamezno uvrstitev 
v letoπnji sezoni.

Na zadnji 6. dirki SP v Franciji 
(Cahors) je v 3. voænji dohitel naj-
boljπe voznike in v cilj pripeljal 3 
sekunde za prvouvrπËenim in no-
vim svetovnim prvakom 
Francozom Adrienom 
Chareyem. Na finalni 
dirki je zasedel skupno 
4. mesto in 6. mesto v 
skupni razvrstitvi za leto 
2011, zato je pri AMZS 
nominiran za naj motori-
sta v letoπnji sezoni.

V zaËetku oktobra je 
na dirkaliπËu Aragon v 
©paniji reprezentanca 
Slovenije sodelovala na 
svetovnem pokalu naro-
dov s trojico najboljπih 
slovenskih voznikov. Nastran je 
æe v kvalifikacijah upraviËil vlogo 

najboljπega dirkaËa slovenske eki-
pe, saj je v svoji skupini ugnal vse 
tekmece. V 3. dirki je bil Uroπ do 
konca dirke v boju za sam vrh, na 
koncu ga je z zaostankom dveh 
sekund prehitel samo Francoz, ki 
je na zadnji dirki postal sveto-
vni prvak. Seπtevek vseh voæenj 
ostalih dveh slovenskih voznikov 
pa je Slovenijo æal uvrstilo na 11. 
mesto.

Karting ∑  
Jani VRHOVNIK

Kamniπki moto πport je letos 
upraviËil voznik kartinga Jani in 
naπ najboljπi moto mehanik na 
Kamniπkem in v okolici, ki je æe 
servisiral motorje prenekaterih 
kamniπkih dirkaËev ≈FranËek« 

Iz tabora Calcit Volleyballa

CALCITOVCI PO DRAMI 
VENDARLE NA FINALNEM 
TURNIRJU POKALA OZS

Kamniπki kadeti so si z odliËnimi igrami na prvem mestu A lige æe nabrali neulovljivo prednost. 
Foto: Cico1.

NAPOVEDNIK DOMA»IH TEKEM
19. 11. ob 20.00 v ©D Kamnik: INTERLIGA dekleta - CALCIT 

VOLLEYBALL : BUDIMPE©TA
19. 11. ob 15.00 v O© Stranje: 3. DOL CALCIT VOLLEYBALL 2: 

ASTEC TRIGLAV 3
20. 11. ob 10.00 v O© Stranje: kvalifikacijski turnir deËkov
27. 11. ob 10.00 v O© Stranje: kvalifikacijski turnir kadetinj

IZ TABORA AMD SITAR RACING TEAMA

USPE©NI TUDI LETOS
Uroπ NASTRAN z odliËnim 6. mestom na svetovnem prvenstvu v su-

permotu S1, bratje IRT letos uspeπnejπi na EP in SP v motokrosu, Kam-
niËan Jani VRHOVNIK pa si je privozil skupno 7. mesto na dræavnem 
prvenstvu v kartingu.

KD Alpe (od leve proti desni) - Aljoπa GriËar, Nina Mermal, Luka 
Pustoslemπek in Aljaæ GorËan.

JERNEJ IRT ∑ V lanski sezoni skupno 4. mesto 
na Evropskem prvenstvu MX2, letos zelo uspe-
πen na mednarodnih dirkah doma in v tujini.

URO© NASTRAN ∑ Lanski evropski prvak, le-
tos pa na Svetovnem pokalu narodov v Franciji 
za reprezentanco Slovenije tik za zmagovalcem 
Francozom Thomasom Chareyrejem.

JANI VRHOVNIK ∑ letos uspeπen na dr-
æavnem prvenstvu v kartingu med moËno 
konkurenco.

Vrhovnik. ≈Z letoπnjo sezono sem 
zelo zadovoljen, v moËni konku-
renci razreda KZ2 najboljπih in 
uveljavljenih dirkaËev mi skupno 
7. mesto pomeni zelo veliko, boj 
za vsako toËko je bil neusmiljen« 
je povedal vztrajni KamniËan, ki 
je vsak prosti Ëas izkoristil za tre-
ning. Na zadnji dirki dræavnega 
prvenstva na Ptuju je dosegel svo-
jo letoπnjo najboljπo uvrstitev ∑ 
skupno 4. mesto, brez predhodne-
ga treninga zaradi teækih vremen-
skih razmer na omenjeni progi. 

V imenu kluba AMD SITAR 
RACING TEAM iskreno Ëestita-
mo vsem naπim tekmovalcem za 
trud in doseæene rezultate v leto-
πnjem letu! BARBARA SITAR

dræavnega prvaka med najmlajπimi amaterji. Tudi Aljoπo zaznamuje velik 
talent, pogum in predanost kolesarstvu, ob zakljuËku sezone pa je naπtel 
kar 11 zmagovalnih stopniËk. Njegov velik konkurent pa bil na letoπnjih 
tekmah klubski kolega Aljaæ GorËan, ki je prav tako dosegel nekaj odliËnih 
rezultatov in nemalokrat je ravno med njima potekal oster boj za viπjo 
stopniËko. 

Ekipi se je pridruæil tudi Erik Rosenstein, eden najboljπih ekstremnih kole-
sarjev v Sloveniji, kar je letos le πe potrdil s 4. mestom na Dirki okoli Slovenije 
(DOS) in 2. mestom na Dirki okoli Pohorja (RAP).

Kot pravi vodja ekipe Luka Pustoslemπek, tudi sam aktiven in odliËen 
tekmovalec, ki je letoπnjo sezono zakljuËil z 9 najviπjimi mesti, na zaËetku 
sezone zagotovo ni priËakoval, da bodo Ëlani ekipe æe v prvi sezoni dosegli 
tako lepe uspehe. Dodaja, da bodo ekipo okrepili z novimi tekmovalci, saj si 
kar nekaj kolesarjev æeli dirkati za kolesarski klub KD Alpe, ki si je v zadnjih 
letih pridobil sloves odliËnega organizatorja Maratona Alpe Scott. 

NIKA VRHOVNIK



14 18. november 2011 NA© POGOVOR - ANKETA - ZANIMIVOSTI

Æe v otroπtvu vedela, kam 
jo pelje pot

Blanka, maginja Blinkita, je æe 
kot otrok jasno vedela, videla in 
Ëutila, da nosi v sebi pomembna 
starodavna znanja in da je njen 
duh povezan z Indijanci. Æe od 
malih nog jo privlaËijo koledarji, 
Ëas in vse tisto, kar je naπim oËem 
nevidno ali prekrito. Danes se 
ukvarja s starodavnimi indijanskimi 
znanji, z majevskim koledarjem, s 
starodavnimi klasiËnimi masaæami, 
leta 2006 pa je ustanovila Akade-
mijo æivljenja, v kateri pridobljena 
znanja posreduje naprej. 

Naπa pot se je priËela ob pe-
tih zjutraj, ko je poln avtobus 
dijakov odpeljal izpred πole v 
NemËijo, kjer je bil naπ prvi po-
stanek v mestu Augsburg. Naj-
prej smo si ogledali nenavadno 

Letoπnji 11. november je v ezoteriki predstavljal pomemben datum, saj so se 
odprla tako imenovana vrata 11 - 11, ki predstavljajo moænost komunikacije z 
zgornjim svetom, le ta pa predstavlja svet idej ali apsolut, kjer je vse, vendar 
πe ni realizirano. EzoteriËno je to pomemben trenutek, saj odpira vrata, skozi 
katera lahko vidimo svojo prihodnost. Po celem svetu, tudi v Kamniku, so 
potekale posebne meditacije in obredi, tudi kot priprava na 21. 12. 2012. 
Kako so doæivele ta dan naπe anketiranke?

Mojca: V petek, 11. 11., sem meditirala. Sama. Meditacija 
je moje najboljπe odkritje v zadnjih desetih letih, mi pred-
stavlja pot k sebi in vase. Zame so to pomembni trenutki 
tiπine, koncentracije, sprostitve in mi predstavlja najboljπo 
protiuteæ dinamiËnemu in stresnemu vsakdanu. Predvsem 
veËerna meditacija je zakon, obraËun s seboj in s preæive-
tim dnem. Najboljπe izkuπnje imam z meditacijo ob luninih 

menah, sonËevem in luninem mrku, saj sem takrat bolj senzibilna in se laæje 
zlijem z univerzumom in naravo. Tudi v petek je bilo tako. Kaj bo prinesla 
prihodnost, pustim se presenetiti, se æe veselim in niË ne bojim. Zaupam, da 
bo vse tako kot mora biti.
Maja: Priznam, da me petek, 11. 11. 2011, ni zanimal toliko, 
kot me zanima, kaj se bo res zgodilo po 21. 12. 2012. Ne pri-
Ëakujem niË, Ëeprav se veliko govori. Tematika me zanima, 
prebrala sem æe zadosti literature, tudi o kulturi Indijancev 
ali Tibetancev, denimo. Vsi lahko æe vidimo, da smo uniËili 
naravo in se nam to lahko maπËuje. Meditirala sem æe v Ëe-
trtek na vadbi joge, petek pa se mi ni zdel niË posebnega, 
Ëeprav sem se poËutila fino.

Vera: Meditiram vsak dan, meditacije pa uËim tudi svojega 
vnuka. Tudi v petek sem meditirala. Za boljπi svet. To mi je po-
membno, æelim si, da svet postane lepπi. Kaj nam bo prineslo 
dogajanje po slavnem datumu konec 2012, bomo videli. Æelim 
si le, da ne bi priπlo do vojne, saj sem sama 
izgnanka in sem doæivela veliko grozot. 
PrepriËana sem, da bi morali biti vsi ljudje 
pripravljeni na raznorazne dogodke, ki 

nas lahko presenetijo, ne da so potem vsi paniËni.
Irena z Ano: V petek sem s svojo druæino preæivela obiËajen 
dan, niË se nisem posebej pripravljala na ta poseben dan. 
Zagotovo se ne obremenjujem, kaj bo prinesla prihodnost. 
PuπËam, da Ëas prinese svoje, uæivam v tem trenutku tukaj 
in zdaj s svojo druæino.

PO POTEH PRIMOÆA TRUBARJA
Skupina petinπtiridesetih dijakov iz ©olskega centra Rudolfa Mai-

stra se je letoπnjo jesen odpravila raziskovat kraje, kjer se je zaËela 
naπa beseda, naπa literatura. Na strokovni ekskurziji smo si ogledali 
Augsburg, Derendingen, Bad Urach, Tübingen, Ulm in Salzburg. Pri-
moæ Trubar je oËe slovenske tiskane besede, saj je zasluæen za to, da se 
lahko pogovarjamo, piπemo in mislimo v slovenskem jeziku. Primoæu 
Trubarju in organizatorki ekskurzije Anici Grilj ter spremljevalkam 
Suzani Perhavec, Marjeti Kralj in Nataπi Hribar se dijaki zahvaljuje-
mo za pot, ki nam je razπirila obzorje o evropskem delovanju naπega 
Trubarja v 16. stoletju.

delovanju, videli smo Trubar-
ja v nemπkih Ëasopisih, letakih, 
pokazala nam je celo vabilo na 
gledaliπko predstavo o Trubarju. 
Vse to je dokazovalo, da je Tru-
bar pustil velik peËat v tujini. 

Iz Derendingena smo se od-
peljali v mesto Bad Urach, ki 
slovi ne samo po pisanih in nad-
vse Ëudovitih hiπah, temveË tudi 
po mogoËnem Trubarjevem spo-
meniku z napisom v nemπËini in 
slovenπËini. Tu je Trubar skupaj 
z baronom Ungnadom ustanovil 
Juænoslovanski biblijski zavod s 
tiskarno, kjer je tiskal in izdajal 
svoja dela ter dela drugih avto-
rjev, zlasti pa prevode v druge 
slovanske jezike. Nato smo se 
vrnili nazaj v πtudentsko mesto 
Tübingen. Ogledali smo si tübin-
genπko Univerzo, osrednji mestni 

mesta, ki slovi po najveËji in eni 
najpomembnejπih stolnic v Ev-
ropi. Da je ogromna, kar 161 m 
visoka, ne kaæe le njena mogoËna 
notranjost, temveË tudi podvig 
na vrh stolnice, ki je marsikatere-
mu zaπibil kolena. Mesto je tudi 
rojstni kraj Alberta Einsteina, 
kjer zaradi poruπene hiπe v drugi 
svetovni vojni stoji le spomenik. 
Ker smo bili utrujeni zaradi 768 
stopnic, ki so nas vodile do vrha 
stolnice, nam je Ëas do Salzburga 
hitro minil. To izjemno mesto, 
kjer ostaneπ brez besed, nas je 
prav presenetilo. Kako mogoËno 
je dokazujejo Salzburπki grad, 
staro mestno jedro, mestne zna-
menitosti, med drugimi Rotovæ, 

naselje Fuggerei, kjer so æiveli 
reveæi v 67 hiπkah, v katerih je 
bilo 167 majhnih stanovanj. Vse 
to jim je omogoËila bogata dru-
æina Fugger v 16. stoletju. Nato 
smo se posvetili srediπËu mesta 
z mogoËno mestno hiπo, stolnico 
in cerkvijo sv. Ane. V Tübingen 
smo prispeli v poznih popol-
danskih urah in se sprehodili po 
veËernem mestu.

Naslednji dan smo se odpra-
vili v mesto Derendingen. Naj-
prej smo si ogledali Trubarjevo 
zadnjo æupnijo, kjer je tudi po-
kopan. Prijazna oskrbnica nam 
je pripovedovala o njegovem 

Je tako tudi pri nas? Mislim, da 
ne, saj nekateri niti ne vedo kdo 
je to. V Derendingenu je vsako 
leto Trubarjevo, pri nas le, ko 
imamo okroglo obletnico. In ko 
smo se pogovarjali o zavedanju 
in pomenu Trubarja, nas je bilo 
sram, da tujci bolj cenijo delo 
naπega zaËetnika, pisatelja, preva-
jalca, skratka velikega Slovenca. 
Nekaj korakov stran od cerkve 
sv. Gala je gospodarsko poslopje 
Trubarja. Kasneje smo se odpra-
vili na ulico Primus Trubar Stra-
ße in pred njegovo hiπo Primus 
Trubar Haus, kjer smo recitirali 
Trubarjeve odlomke. 

trg in katedralo. Da je mesto po-
membno za Slovence, priËa spo-
minska tabla na hiπi, v kateri je 
Trubar natisnil prvi dve slovenski 
knjigi Abecednik in Katekizem. 
Knjige, skrite v sodih, je tihota-
pil v slovenske deæele. Pot nas je 
vodila πe po hribu navzgor do re-
nesanËnega gradu Hohentübingen, 
kjer smo si ogledali bogato mu-
zejsko zbirko in doæiveli Ëudovit 
razgled nad sonËnim mestom. 

Zadnji dan smo se poslovili od 
mesta, ki nam je vsem ostal v 
spominu, nekaterim pa celo spre-
menil naËrte za πtudij. Sledila je 
voænja do Ulma, starodavnega 

Mozartova rojstna hiπa, Festival-
na dvorana, kolegijske cerkve, 
benediktinske opatije in Ëudovit 
park Mirabell.

Med voænjo domov smo si 
ogledali muzikal Moje pesmi, 
moje sanje. In naπe sanje o Ëu-
doviti poti po Trubarjevih sto-
pinjah so se uresniËile. Ostali so 
nam nepozabni spomini in za-
vedanje o delovanju naπega Pri-
moæa Trubarja, ki nam je podaril 
neprecenljivo darilo, slovenπËino. 
UËenje po krajih rojstva prve 
slovenske knjige je tisto, ki nam 
bo ostalo v spominu.

MATEJA ANTOLIN

Ravno, ko je gosenica mislila, da je  
konec sveta, se je spremenila v metulja!

Blanka, Maginja Blinkita je svo-
ja znanja in izkuπnje nabirala v 
tujini, med drugim tudi v Gva-
temali, kjer je spoznavala æivlje-
nje πamanov in kulturo Majev. 
Trenutno piπe svojo tretjo knjigo 
Nova resniËnost 2013, veseli pa se 
æe tudi novih spoznanj, ki jo bodo 
ponovno vodila v deæele Srednje 
in Juæne Amerike.

Maginja Blinkita 
je v Slovenijo prviË 
pripeljala majevsko 
stareπino Tata Pe-
dra Cruz, ki je bil 
nad lepotami narave 
in energije Kamnika 
navduπen. Na dogod-
ku Æivi Mya T’Zol-
kin je zatrdil, da bo v 
prihodnje Slovenija 
igrala pomembno 
vlogo v svetu. 

Za Blanko je bilo vsekakor pre-
lomno leto 1999, ko je zbrala po-
gum, da æivi res tisto, kar je. Vrtela 
se je v zaËaranem krogu v bitki s 
svojimi kilogrami, na najniæji toËki 
je tehtala 112 kilogramov, ko se 
je pred dvanajstimi leti konËno 
odpravila na odloËilno potovanje 
vase, ki traja πe dandanes. ≈Ko 
sem spoznala, da imamo vsi v sebi 
mnogotere potenciale, ki Ëakajo, 
da jih prebudimo, in se moËno 
zavedala, da vse, kar potrebujem, 
æe imam v sebi, sem se podala na 
pot samoraziskovanja ter tako po-
stala uËenec in uËitelj hkrati. Tako 
se je skozi osebno transformaci-
jo in samozdravljenje najprej iz 
Blanke ‘rodila’ Blinkita, in ko se je 
v mnogih letih in na mnogoterih 
podroËjih izmojstrila, je postala πe 
maginja.≈ Sprejela je bistvo bivanja 
po majevskem izroËilu, ki pravi, da 
je vse eno, da Æivljenje ima namen. 
Bog je Ljubezen. In lak’ech, ki po-

dnevne premike ali spremembe 
kozmiËnih energij ali za kaj je da-
nes dober dan. Osnova je 13 πtevil 
in 20 znamenj, ki oznaËujejo za 
vsak dan posebej, katera energija 
je prisotna v tem trenutku in kaj 
pomeni. Ta koledar je moËno po-
vezan tudi z naπim devetmeseËnim 
razvojnim ciklom v maternici, saj 
predstavlja 260 dni ali optimalni 
Ëas od oploditve do naπega rojstva, 
kot nam tudi razkriva naπe sveto 
ime, zato je πe kako pomemben 
za danaπnji Ëas, saj smo po prepri-
Ëanju starodavnih, Ëe ne poznamo 
svojega svetega T’Zolkin imena, 
izgubljeni v etru kozmosa. Blinki-
ta razlaga: ≈T’zolkin je starodavni 
sveti majevski zapis, koledar in 
horoskop, boæanska Matrika 20 : 
13, kljuË Kreatorja, ki odklepa vsa 
vrata tega sveta ter πe vsa druga 
do neskonËnih paralelnih dimenzij 

in kraljestev onkraj naπe resniËno-
sti. Je DNK koda novega Ëloveka 
≈homo luminusa«, je GalaktiËni 
Metulj in je Univerzalna kozmiËna 
zavest. Je tudi starodavni pripo-
moËek, ki omogoËa vsakemu iz-
med nas, da najde svoje mesto pod 
Soncem in v svetu, ter da razume 
svoje potenciale, izzive, nagnjenja, 
moËi in πibkosti. T’zolkin nas vodi 
v bivanje, ki je v harmoniji z na-
πim individualnim æivljenjskim po-
slanstvom, nas uËi harmoniËnega 
povezovanja z Materjo Naravo in 
s Kozmosom ter nam pomaga, da 
najdemo svojo pot in uresniËimo 
svoje poslanstvo.«

MagiËni datum 11-11-11
Minuli petek, 11. 11. 2011, je bil 

posebno Ëaroben dan, ko se je ak-
tiviral gigantski kristal iz Atlantide. 
Aktivirala se je Ëloveπka zavest, ki 
se je iz planetarne spremenila v 
kozmiËno. Pomembno je vedeti, 
da se evolucija Homo sapiensa ni 
zakljuËila, sporoËa Maginja Blinki-
ta, temveË se evolucija nadaljuje, 
pojavil se bo nov Ëlovek, homo 
luminus. Vsi gremo skupaj skozi to 
evolucijo ta trenutek. Po celem sve-
tu so se vrstile meditacije, usmerje-
ne v spremembe, ki so æe tu. Tudi 
v Maya templju na Vrhpoljah pri 
Kamniku, kjer se je veË kot 100 
MavriËnih popotnikov zbralo na 
dveh πamansko zvoËnih kopelih in 
meditacijah ≈Vizualizacija za Mir, 
Sinhronizacija za Mir 2013«, s ka-
terima so aktivirali lasten DNK, 
svoje kristalno telo ter se povezali 
z vsemi, ki so na ta poseben dan 
po vsem svetu meditirali, priæigali 
sveti ogenj, si vizualizirali to Novo 
resniËnost...

Veliko ljudi je 
≈odklopljenih« od svoje 
prave energije 

Maginja Blinkita je prepriËana, 
da je veliko posameznikov ≈od-
klopljenih« od svojega izvornega 
vira, od svoje prave energije in da 
je veliko posameznikov ≈prikloplje-
nih« na televizijo, na naπ materialni 
svet, zato verjame, da takπnim po-

meni ≈ti si jaz in jaz sem ti«, ki 
nas uËi, da je v vsakem izmed nas 
delËek vsakega in da smo vsi sku-
paj povezani v spiritualno enost, 
kjer meje, spol, status, versko pre-
priËanje in podobno izgubijo svojo 
vrednost in pomen. 

Veliki dogodek v Koπiπah 
pri Kamniku 

V soboto, 20. avgusta, je na 
travniku v Koπiπah maginja Blinki-
ta organizirala dogodek Æivi Maya 
T’zolkin ter Maya spiritualna poro-
ka, katere se je udeleæilo preko 330 
mavriËnih popotnikov, prviË pa je 

tudi v Slovenijo pripotoval eden 
izmed poslednjih πe æiveËih ma-
jevskih stareπin Tata Pedro Cruz, 
ki je tudi Ambasador za Mir. Tata 
Pedro Cruz, ki je bil navduπen nad 
lepotami in energijami kamniπke 
okolice, je vodil sveto ceremonijo 
in Mayino spiritualno poroko. Na 
dogodku, ki se bo verjetno ponovil 
ob naslednjem poletnem solstici-
ju, so mavriËni popotniki ustvarili 
veliko spiralo Ëasa, ob tem pa se 
je na nebu pojavil oblak v obliki 
Quetzalcoatla ali Pernate KaËe. 
Dogajalo se je veliko na vseh ener-
getskih nivojih. 

Majevski koledar T’Zolkin 
- za kaj je danes dober dan

Maji so se moËno zavedali, da je 
vsak dan edinstven in neponovljiv 
ter to zapisovali na stenah, pirami-
dah in v knjigah. Najpomembnejπi 
koledar za danaπnji Ëas je zagotovo 
njihov sveti T’Zolkin, ki prikazuje 

sameznikom ta dan ni bil niË po-
sebnega. Za nekatere posameznike, 
ki so si æe dolgo æeleli spremembo 
v svojem æivljenju, so jo lahko na 
ta dan brez teæav tudi uresniËili. 
≈Pred kratkim smo praznovali πe 
en pomemben datum - 28. 10. 2011 
kot konec evolucije deljene zavesti 
in prav razveselilo me je, ko sem 
sreËala posameznike na ulici, med 
drugim tudi sosedo, ki mi je vsa 
vesela zatrjevala, kako je odliËen 
dan in kako dobro se poËuti, pa ni 
imela pojma o svetovni meditaciji. 
Navsezadnje smo le vsi skupaj po-
vezani z neko nevidno energijsko 
mreæo,« se nasmeji Blinkita. Doda, 
da se je v petek, 11. 11., poËutila 
odliËno. Zaveda se, da je na svetu 
ogromno ljudi v stresu in nezado-
voljstvu. Vsem sporoËa, da iz sve-
ta pomanjkanja, kjer se nenehno 
borimo za preæivetje, vstopamo v 
svet obilja, kjer bomo delali to, kar 
nas navduπuje. ≈»e je Ëlovek ujet 
v okolju, kjer se ne poËuti dobro, 
bodo lahko to energije πe stopnje-
vale, da se bo Ëlovek poËutil πe 
bolj slabo, energije bodo porinile 
Ëloveka do roba ravno zato, da bo 
naredil konËno pravi korak, korak 
v Novo resniËnost. Pomembno je, 
da vstopamo vsi na pot srca, da 
delamo, kar govorimo. Za nekoga 
je lahko to bistveno bolj kaotiËno 
kot za drugega, Ëe se upira nove-
mu, Ëe ne posluπa svojega srca, Ëe 
ne æivi svojih sanj, da vse poËne, 
zato ker mora ... Pomembno je 
tudi, kako mi situacijo vidimo. Ali 
se upiramo spremembam ali gre-
mo v korak s Ëasom ...«, pojasnjuje 
Blanka. 

Prelomno leto 2012
Bolj ko se pribliæuje leto 2012, 

veË je zanimanja tako pri ljudeh 
kot medijih, kaj se bo zares zgo-
dilo. Maginja Blinkita pa sporoËa, 
da je pomembno, da vemo, kaj se 
dogaja sedaj, ta trenutek. Leta 1999 
so se dogajale podobne stvari kot 
danes, pogosto se je govorilo o 
koncu sveta. Svet pa se na sreËo ni 
ustavil. Priπlo je leto 2011, πe vedno 
smo tu kot bomo tudi v prihodnje. 

Pomembno pa je dejstvo, da se je 
leta 1999 Ëas za 20-krat pospeπil. 
Maginja Blinkita pravi, da smo leta 
1999 vstopili v zadnji 13-letni ci-
kel ËiπËenja in brisanja karme ter 
predpriprave na Novo resniËnost. 
Z 21. decembrom 2012 se zaklju-
Ëuje 26.000 letni cikel, ki prinaπa 
novo obdobje. Maji niso napove-
dali konec sveta konec leta 2012, o 
tem govorijo moderni raziskovalci, 
æeleli so povedati le, da se s tem 
datumom zakljuËuje eno obdobje, 
priËenja pa nekaj novega. Maji so 
razdelili to 26.000 letno dobo na 
πtiri obdobja, zlato, srebrno, brona-
sto in æelezno. Naπ svet se trenutno 
nahaja na koncu æelezne dobe, ki 
predstavlja svet dualizma, dobrega 
in slabega, poËasi pa vstopamo v 
Novo resniËnost, v Enost. Da se 
nam obeta mnogo zanimivega v 
naπi prihodnosti, kaæe æe sedanjost, 
kot pravi maginja Blinkita, saj je 
vse veË dræv sveta brez vlade. Ma-
jevski koledar napoveduje, da se 
bo v tem obdobju sesulo veliko 
vlad dræav. ≈Stopamo v Ëas, ko se 
bomo spomnili, kdo smo in zakaj 
smo tukaj. Spoznali bomo, da smo 
veliko veË kot telo, misli ali um, 
spoznali bomo, da je vse okrog nas 
æivo. ZaËeli se bomo zavedati, da 
je Mati Zemlja naπa skupna mati. 
ZaËeli bomo tudi z zdravljenjem 
samih sebe in ko bomo ozdravljeni 
mi sami, bo ozdravljen tudi svet. 
Prihajajo same lepe stvari!« prepri-
Ëljivo zatrjuje Blanka.

≈Dogajalo se bo πe veliko!« pra-
vi Blanka. Starodavni Maji so æe 
nekoË vedeli, da je vse energija 
(ljudje, æivali, rastline), ki se kaæe 
v mnogoterih obrazih, kar so lepo 
ponazorili z boæansko matriko 
T’Zolkin, starodavnim zapisom, ki 
je danes poznan in uporaben kot 
majevski koledar in horoskop, ki 
vsakemu posebej razkriva, katera 
starodavna energija je. Maginja 
Blinkita danes to znanje srËno po-
daja vsem, ki æelijo na pot Nove 
resniËnosti. Bralcem Kamniπkega 
obËana pa namenja misel, ki je za-
pisana v naslovu. 

BOJANA KLEMENC

≈Sem Blanka Indijanka, Maginja Blinkita, MavriËna Jaguarka, 
raziskovalka Ëasa in Ëloveka, svete Maya Tzolkin matrike in Nove 
ResniËnosti. To je to in vse lepo!« se predstavi moja zanimiva so-
govornica, dan po posebnem dogodku za vse, ki so v stiku z duhov-
nostjo. Blanka, maginja Blinkita, ki je svoje æivljenje posvetila pre-
uËevanju in raziskovanju starodavnih modrosti, svetemu koledarju 
Majev in horoskopu T’Zolkin, velikemu ciklu 2012, sveti geometriji 
in drugim naprednim znanjem, me je v svojem domu na Vrhpoljah 
pri Kamniku sprejela dan po mavriËnem dogodku.

Na znameniti petek, 11. 11. okoli 11. ure, je bila okolica njenega doma 
v manjπem prometnem kaosu. Iz vse Slovenije se je zbralo veliko Mav-
riËnih popotnikov, kot vse obiskovalce njenega doma Maya tempelj 
Boginje Ix’chel poimenuje Maginja Blinkita, na posebni meditaciji ob 
11:11.uri, mavriËni dogodki pa so se odvijali skozi ves dan.



1518. november 2011ZANIMIVOSTI

ZAHVALA

V 81. letu starosti nas je zapustil naπ 
dragi oËe, dedek, tast in stric

FRANC 
ZOBAVNIK

iz Kamnika

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem, 
sodelavcem, sosedom iz Kebetove ulice in znancem  
za izreËena soæalja, darovano cvetje in sveËe. Zahvaljujemo 
se vsem, ki ste ga pospremili na njegovi zadnji poti. Hvala 
dr. Ambroæevi, sestri Sonji in patronaæni sestri Majdi. Hvala 
g. æupniku Dularju za lepo opravljen pogrebni obred in 

kvartetu Roæmarin za zapete pesmi slovesa.
Vsem πe enkrat iskrena hvala.

ÆalujoËi: Vsi njegovi

November 2011

Zdaj se spoËij, izmuËeno srce,
zdaj se spoËijte zdelane roke.
Zaprte so utrujene oËi.
Le moja drobna luËka πe brli.

ZAHVALA

V 77. letu starosti nas je zapustila 
draga æena, mama, babica, sestra, teta, 

prababica in taπËa

FRANCKA ©U©TAR
iz Velike Laπne

Iskreno se zahvaljujemo vsem sosedom, sorodnikom, 
prijateljem in znancem za izreËena ustna in pisna soæalja, 
podarjene sveËe in svete maπe. Posebna zahvala osebju ZD 
Kamnik ter dr. Jermanovi in patronaæni sestri Marinki. Zahvala 
gospodu æupniku ©tefanu Steletu za lepo opravljen pogrebni 

obred in cerkvenim pevcem za zapete pesmi slovesa.

ÆalujoËi: Vsi njeni

November 2011

POGREBNIK d.o.o.
Pogrebne storitve, Dvorje 13, 4207 Cerklje

TEL.: 04/25-21-424, GSM: 041/624-685, www.pogrebnik.com

• PREVOZI S KRAJA SMRTI (na dom, v mrliško 
vežico, na upepelitev - po Sloveniji in tujini)

• PRODAJA POGREBNE OPREME
• SPREJEM NAROČIL IN DOSTAVA CVETJA 
• NAROČILA PEVCEV IN TROBENTE 
• POVEČAVA FOTOGRAFIJE POKOJNEGA
• FOTOGRAFIRANJE IN SNEMANJE 

POGREBA 
• OBJAVA OSMRTNIC V JAVNIH MEDIJIH
• IZKOPI ŽARNIH IN KLASIČNIH JAM 
• UREJANJE POKOPALIŠČ IN GROBOV
• VZDRŽEVANJE POSLOVILNIH VEŽIC
• PREKOPI 
• NAGROBNI SPOMENIKI, KLESANJE IN 

ZLATENJE ČRK 
• OZVOČENJE PRI POGREBU, NOSAČI 
• UREDITEV DOKUMENTACIJE (matični, ZZZS)

Zavod Ypsilon, ki je pobudnik 
in nosilec projekta Simbioz@, je 
idejo projekta zasnoval na med-
generacijskem druæenju in infor-
macijskem opismenjevanju starej-
πih. Akcija je potekala v tednu 
med 17. in 21. oktobrom, ko so 
mladi prostovoljci na brezplaË-
nih delavnicah po vsej Sloveniji 
uËili e-veπËin predvsem starejπe 
od 60 let. Osrednji namen akcije 
je omogoËiti starejπim pozitivno 
izkuπnjo z raËunalnikom, okre-
piti njihovo samozavest in jih 
motivirati za nadaljnje uËenje 
in uporabo raËunalnika oziroma 
interneta. V tednu opismenjeva-
nja naj bi zdruæili kar najveËje 
πtevilo mladih in starejπih, kjer 
bi se mladi v duhu prostovoljstva 
uËili mentorstva in bi pomagali 
starejπim pri pridobivanju novih 
znanj. S tem bi se dosegla veËja 
vkljuËenost starejπih v svet okoli 
njih, mladim pa omogoËil aktiven 
naËin preæivljanja prostega Ëasa 

Kamniπka knjiænica  
v vseslovenskem 
projektu Simbioz@

ter jih spodbudili k druæbeni od-
govornosti.

V MatiËni knjiænici Kamnik 
se zavedamo pomena medgene-
racijskega sodelovanja, prosto-
voljstva, e-opismenjevanja in 
vseæivljenjskega uËenja. Zato 
smo podprli projekt Simbioz@ 
tako, da smo omogoËili brez-
plaËno uporabo svojih raËu-
nalniπkih kapacitet v tednu e-
opismenjevanja ter se aktivno 
pridruæili kot partner. Direkto-
rica Breda Podbreænik Vukmir 
je bila povabljena tudi k zaËet-
nemu snovanju projekta. 

Vzpostavili smo info toËko, 
kjer so lahko tako prostovoljci 
kot starejπi udeleæenci dobivali 
veË informacij, in vpisna mesta, 
kjer smo pomagali starejπim pri 
vpisu na delavnice. Te so pote-
kale v obliki treh modulov. Prvi 
modul se je imenoval RaËunalnik 
- moj prijatelj. Udeleæenci so se 
uËili, kaj je raËunalnik ter kako 

in za kaj se ga uporablja. Na 
drugem modulu Klik v svet so iz-
vedeli, kaj je internet ter kako in 
za kaj se uporablja v vsakdanjem 
æivljenju. Na tretjem modulu so 
izvedeli, na kakπen naËin deluje 
elektronska poπta, dotaknili se 
tudi spletne etike, spletne var-
nosti in varnih povezav. Prijavi-
li so se lahko na enega ali veË 
modulov.

21. oktobra smo projekt uspeπ-
no zakljuËili. Nad idejo so bili 
navduπeni tudi v Kamniku in 
okolici. Predvsem starejπi, ki se 
jim ideja akcije zdi vredna po-
hvale. Preko pogovorov s starej-
πimi smo izvedeli, da so mnogi æe 
skuπali osvojiti znanje raËunalni-
πtva, vendar so takπne delavnice 
vedno dobrodoπle.

V Kamniπki knjiænici je so-
delovalo 25 starejπih obËanov in 
14 prostovoljcev. Poleg oËitnega 

dobrega obËut-
ka ob druæbeno 
koristnem delu, 
ki pripomore k 
boljπemu razu-
mevanju in ko-
munikaciji med 
g ene r a c i j am i , 
upamo, da smo 
uspeli narediti 
premike v gla-
vah starejπih, da 
so izgubili strah 
pred raËunalniki 
in spoznali, da 
so sposobni pre-
stopiti mejo, za 
katero so mislili, 

da je neprehodna.
Teden dni po zakljuËku delav-

nic smo imeli uradni zakljuËek v 
Mestni hiπi Ljubljana. Povabljeni 
so bili sponzorji, ambasadorji in 
celotna ekipa Simbioze. Govor-
ci so se kar vrstili pred mikro-
fonom in izraæali navduπenje nad 
uspehom tega projekta. Zadovolj-
ni smo nad odzivom, predvsem 
pa nad tem, da je na slovenskem 
nivoju potekal projekt z vsebino, 
ki jo pri nas izvajamo æe kar 
nekaj let. V ToËki vseæivljenj-
skega uËenja v MatiËni knjiænici 
Kamnik se æe kar lep Ëas vrstijo 
brezplaËni teËaji raËunalniπtva za 
upokojence. Zadovoljni smo tudi 
s tem, da se ti upokojenci vraËa-
jo k nam po dodatno znanje in 
predvsem takrat, kadar nam po-
πljejo elektronsko pismo v dokaz, 
da so usvojili e-veπËine.

DU©KA TEÆAK

ODGOVORNO LASTNI©TVO 
DOMA»IH ÆIVALI 

Zakon o zaπËiti æivali lokalnim skupnostim nalaga zagotovitev za-
vetiπËa za zapuπËene æivali, katerim se zagotovi pomoË, oskrba in 
namestitev v zavetiπËu. Za odvoz in oskrbo zapuπËenih æivali, ki so 
najdene na obmoËju obËine Kamnik ima ObËina Kamnik sklenjeno 
pogodbo z zavetiπËem Horjul. 

Zaradi zakonsko urejenega mikroËipiranja psov v zadnjih letih opa-
æamo, da se πtevilo zapuπËenih psov ne poveËuje. Nasprotno pa pro-
blematika potepuπkih maËk postaja vse bolj pereËa. Ker je lastniπtvo 
maËke zelo teæko dokazati, opaæamo, da vse veË obËanov æeli stroπke 
sterilizacije in kastracije le-teh prevaliti na lokalno skupnost. 

Za æival je odgovoren njen lastnik
Nakup domaËega ljubljenËka pomeni veliko odgovornost. Æivali 

potrebujejo hrano, sprehod, trening, zdravstveno oskrbo, vËasih celo 
varstvo. Prav tako je potrebno poskrbeti tudi za njihove mladiËe. 

Zakonska dolænost lastnikov æivali je, da prepreËijo nekontrolirano 
razmnoæevanje svojih æivali: ≈Skrbnik hiπnih æivali mora z zagotovit-
vijo osamitve, kontracepcije, sterilizacije ali kastracije æivali prepreËiti 
rojstvo nezaæelenih æivali.« (11. Ëlen Zakona o zaπËiti æivali). Lastniki 
velikokrat reËejo: ≈Saj jih vse oddam na dobro.« Ne vedo pa, kaj se 
dogaja s temi maËkami oz. njihovimi mladiËi in mladiËi teh mladiËev 
naprej. Pristajajo na cesti, v zavetiπËih ali so celo ene tistih, ki naj jih 
pridemo zdaj takoj iskat, Ëe ne, jih bodo pobili. Za mladiËa, ki je za-
vræen, nikakor ne moremo reËi, da je zaæelen, torej je vsako ravnanje, 
ki je v nasprotju z navedenim Ëlenom, protizakonito in zanj je pred-
videna globa od 400 do 800 ¤, poleg tega pa je πe dodatna globa 
od 400 do 800 ¤ za namerno trajno ali zaËasno zapustitev (15. Ëlen 
Zakona o zaπËiti æivali). 

Sterilizacija in kastracija sta kljuËnega pomena za reπevanje pro-
blematike brezdomnih maËk in psov. »e bi bilo veË lastniπkih æivali 
steriliziranih in kastriranih, bi bilo manj mladiËev in s tem dovolj po-
svojiteljev za vse novo skotene æivali. MladiËi zato ne bi pristali na cesti 
kot prostoæiveËe oziroma zapuπËene æivali. 

Ja uspela sva, Rudi Sedmak — Turbo dizel in Brane LavriË — BranË sva s 
pomoËjo ekipe premagala ≈samega sebe«. Oba vojna veterana za Slovensko 
samostojnost in Ëlana ©D Policist Kamnik sva poseben izziv iz Kamnika na 
Triglav in nazaj domov namenila naπi mladi Sloveniji in dokazala, da se z 
razumom, voljo, predvsem pa s pogumom in moËjo lahko premaga najteæje 
napore, tudi naπ vrh kot ponos vseh Slovencev. 

V dobrih 16 urah iz 
Kamnika na Triglav in nazaj 

O spominski maπi  
v Kamniπki Bistrici

31. oktobra, na praznik slovenskega knjiænega jezika, je v ka-
pelici v Kamniπki Bistrici potekala spominska maπa za vse ærtve 
2. svetovne vojne, medvojnih in povojnih pobojev na podroËju 
kamniπko-komendske dekanije. Ob somaπevanju πe treh duhovnikov 
jo je bral teolog univ. prof. dr. Janez Juhant. V Ëudoviti naravni in 
mirni areni ob vznoæju vrπacev naπih planin je v molitvah za vse 
te muËence zbrano sodelovalo tokrat spet veËje πtevilo vernikov. 
K poglobljenemu spominu na πtevilne ærtve sta prispevala oba 
lepa nagovora. 

Najprej je v pridigi dr. Juhant govoril o spravi, odpuπËanju, 
ærtvovanju: ≈Vsi ljudje si æelimo, da bi bili spravljeni med seboj. Dokler 
tega ne bomo storili, ne bomo naπli svojega miru, ne miru med seboj, ne 
miru v naπem narodu. Za spravo pa so potrebni globlji temelji — kdor iz 
teh æivi, kdor je res spravljen z Bogom, je pripravljen odpuπËati. Tako so 
umirali tudi vsi tukaj pokopani krπËanski muËenci, z molitvijo in z odpuπË-
anjem v srcu, tudi do tistih, ki so jih muËili, morili. Bodimo ponosni na te 
muËence, ki so dali svoje æivljenje raje za vero, kot pa, da bi si kakorkoli 
umazali svoje æivljenje. Tudi mi moramo v svojem æivljenju izbrati pot 
sprave, odpuπËanja in da bomo dali vsaj delËek sebe na razpolago za 
druge, da bi imeli vsi lepπe æivljenje.«

Zbranim je svoje misli odstrla πe prof. Tina Romπak: ≈Troje tem-
nih oblakov vidim nad naπo domovino. Prvega: πe vedno sta æiva 
zamolËanost in neobæalovanje zloËinskih smrti, muËenj, trpljenj! 
Drugega: tujkost sporoËil na naπih tleh, reklamnih, znanstvenih, . . . 
na nekaterih fakultetah uvajajo angleπki jezik kot edino znanstveno 
napredno komunikacijo med raziskovalci in πtudenti. Tujinski iz-
veski visijo po naπih ulicah, a ni nikogar od naπih oblastnikov, ki 
bi jih ukazal vreËi v smeti in nadomestiti s slovenskimi, kapitalu 
navkljub. In tretjega: Kam pelje pot naπo mladino? Katere so vizi-
je, ki jim sledijo? Uæivaj, æuriraj! ©olo izdelaj s Ëim manj napora. 
»emu bi brskal po knjigah, Ëe da najhitreje odgovore æe internet, 
tudi vsebine pomembnih literarnih del, odloËilnih za razvoj duπe, 
jezika, razgledanosti, doæivljanja.« MILAN WINDSCHNURER

Misel je dozorela v zaËetku leta in po najinih operacijah hrbtenic, ko 
sva si ≈konja v zrelih letih« - Rudi πteje dobrih 50, Branc dobrih 40, zadala, 
da ponoviva izziv izpred desetih let. Na pot iz Kamnika proti Triglavu sva 
se podala na dan dræavnosti ob 3. uri zjutraj s kolesom izpred zgradbe PP 
Kamnik do Rudnega polja, se tam preobula v gojzarje in jo mahnila proti 
Triglavu. Po osvojenem vrhu in uspeπnem sestopu se nama je mudilo nazaj v 
dolino, kjer sva spet sedla na kolo in bræ nazaj do Kamnika. Cilj sva dosegla 
v Podborπtu ob 19.20 uri, za vso traso potrebovala ≈kar« 16 ur in 20 minut 
in bila za dobri dve uri hitrejπa kot pred desetimi leti.

Startala sva v megli, na vrhu naju je presenetil sneg in mraz, bilo je 
okoli 3 stopinje, Ëez celotno traso je bilo oblaËno in s tem idealni pogoji 
za podvig.

Na cilju sva si oba priznala, da sva kljub trmi le utrujena, na koncu pa 
skupaj z vso ekipo sreËna in zadovoljna, da sva v cilj priletela brez poπkodb 
po celodnevni bitki z vremenom, cesto, noËjo, motoristi, obiskovalkami TNP, 
prebavnimi teæavami... Brez spremljevalne ekipe in njene juhe ne bi πlo.

 BRANC

Preplaval slovensko obalo
KamniËan Robert Slapar, ki se bo decembra sreËal z Abrahamom, se je 

konec septembra lotil prav posebnega plavalnega podviga — preplavati 
slovensko obalo. S plavanjem je tesno povezan æe vse od mladosti in po 
lanskoletni udeleæbi na svetovnem plavalnem prvenstvu na ©vedskem se 
je odloËil, da bo preplaval celotno slovensko obalo. Zaradi bliæine morja in 
boljπih pogojev treninga zadnje leto æivi in dela v Strunjanu kot terapevt 
in maser v Krkinem zdraviliπËu. 

25.  septembra 
letos pa je Robert 
izvedel najdaljπ i 
plavalni podvig v 
Sloveniji — preplaval 
je 43 km slovenske 
obale, od SeËovelj-
skih solin preko Izo-
le do Debelega rtiËa 
in nazaj do Kopra. 
Ves Ëas plavanja ga 
je spremljala ladja, 
na kateri so bili na-
vigator, spremljeva-
lec, zdravnik, sne-
malec in prijatelji. 

Robertu v spod-
budo se je istoËasno 
v Æusterni odvijal 
maraton za vetera-

ne in rekreativce vseh starosti, ki so plavali na razdaljah enega ali dveh 
kilometrov, tekmovali v najdaljπi preplavani razdalji v πestih urah in v 
maratonu za ekipe. Prireditev je bila dobrodelnega znaËaja, namenjena 
zbiranju sredstev za uËenje plavanja otrok iz socialno πibkejπih druæin.

Garaæo na Cankarjevi cesti v Kamniku oddam v najem. Tel.: 041/239-008.

PRODAM SUHA HRASTOVA DRVA z dostavo. Tel.: 030/659-364.

Prosim, Ëe lahko kdo podari otroπki avtosedeæ za otroka. Tel.: 030/922-504.



www.sam.si

Vabljeni � keramične ploščice 
� kopalniško pohištvo � sanitarna oprema 

� kopalniški dodatki � notranja vrata � kljuke �
gotovi parketi � laminati � vinil � linolej � pluta  �

usnje � zunanje talne obloge � tapete �

SAM JARŠE
Preserska cesta 1, Zg. Jarše, 1235 Radomlje 

tel.: 01/72 98 800, fax: 01/72 98 832

Galerija kopalnic in lesa
NOVO

Trgovina Jarše
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MojPeugeot Postanite član programa MojPeugeot in vzdrževanje vašega Peugota v optimalni formi bo lažje 
in ceneje kot kadarkoli. Na pooblaščenih servisih Peugeot boste za servisne storitve plačevali 

do 17,50 %, za originalne rezervne dele pa do 35 % manj. Za prijavo in informacije o programu MojPeugeot obiščite 
www.peugeot.si, pokličite 080 26 24 ali povprašajte pri pooblaščenih prodajalcih Peugeot.

www.peugeot.si

OHRA NITI 
VEČNO 
MLA DOST?

NIč LA žJEGA!

Včlanite se v program MojPeugeot in izkoristite do 35 % popust
na pooblaščenih servisih Peugeot!

RODEX d.o.o.

STEKLARSTVO IRMI
�����������������

* ALU in PVC okna in vrata
* izdelava termopan stekla
* brušenje stekla in ogledal
*��������������������������
* peskanje stekel
*�����������������
* okvirjanje slik

tel.: 01/722 70 89, 041/956 537,
041/676 198

faks:  01/722 89 98
www.irmi.si, e-mail: steklarstvo.irmi@siol.net
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AGROPROMET CERKLJE
�������������������������������������������

TomπiËeva 17, Kamnik, tel. 83 91 888

Velika izbira aranæiranih daril.
ObiπËite nas od 7h - 19h, ob sobotah od 8h - 12h!

NOVOLETNI 
PROGRAM

jaslice, smreËice, 
luËke za notri 

in zunaj

VSE ZA KOLINE - PVC posode, deæe za mast, 
mesoreznice, kolofonija, πpile, prti in boæiËni prtiËki, 
posoda emajl, RP in plastika, stojala za perilo, 
likalne mize in likalniki, porcelan, steklo, kozarci, 
Ëistila, barve, æeblji in πe in πe... TUDI MIKLAVÆ 

KUPUJE PRI NAS!
DARILNI BONI

VSE ZA ©IVANJE: elastike, sukanci, 
πivanke, bucike, knoflice...

DEREZE
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